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Večno 
zgrnila 
se je po 

planjavi... 
M . |ARC 

Ob 30. obletnici 
našega glasila 

Uredniški odbor SLAMNIK 
se je na seji pred izidom prejš
nje številke glasila odločil, da 
za trideseto obletnico izhajanja 
občinskega glasila pripravi 
okroglo mizo. Na pogovor pa 
smo bralce in dopisnike tudi 
povabili. 

Kot ste najbrž prebrali 
v prejšnji številki, smo imeli po
govor v prostorih Knjižnice 
v Domžalah v torek, 27. okto
bra 1992, ob 18. uri. Udeležba 
vseh tistih, ki berejo občinsko 
glasilo radi in jim nekaj po
meni, je bila zadovoljiva, da ne 
rečem lepa, res pa je, da je 
v dvorani Knjižnice ostalo še 
nekaj prostih stolov. 

Pogovora o dosedanjem tri
desetletnem delu, da je glasilo 
lahko redno izhajalo, se je po

leg župana A. E. Schvvarzbartla 
in predsednika Jožeta Leniča 
udeležil tudi prvi urednik pro
fesor Milan Flerin. 

Predsednik časopisnega 
sveta gospod Marko Vresk, ki je 
pogovor vodil, je najprej pova
bil prvega urednika profesorja 
Flerina. Iz njegovega prav pri
jetnega izvajanja smo nekaj več 
izvedeli o koreninah in prvih 
začetkih občinskega glasila. 

Glasilo je nastalo iz potrebe 
po informiranju občanov o do
godkih v občini. Program gla
sila, katerega je prinesla prva 
številka, se ni spremenil, je še 
poudaril prof. Flerin. 

O izbiri naslova glasila je po
vedal, da so se odločili za tedaj 
najbolj primeren naslov Obč in 
ski poročevalec. Dodal je še, 
da glasilo ni nadaljevanje gla-

Prof. Milan Flerin je pojasnil 
razloge za začetek izhajanja 
Občinskega poročevalca (Foto: 
Lipovšek) 

sila Domžalec, ki je od leta 
1925 občasno nekajkrat izšel 
- ob razglasitvi trga, prav tako 
ne Mengšana, ki so ga izdali ob 
odkritju spominske plošče ro
jaku pisatelju Janezu Trdini leta 
1930. Izšel pa samo enkrat. 

PREDSEDNIK VLADE NA OBISKU 

Čarati tudi vlada ne zna 
Po kratki predstavitvi občine 

Domžale, zlasti njenih gospo
darskih dosežkov in proble
mov, je Jože Lenič, predsednik 
Izvršnega sveta Skupščine ob

čine Domžale, povabil Janeza 
Drnovška, predsednika sloven
ske vlade, da s sodelavcema 
ministroma Mitjem Gasparijem 
in Maksom Tajnikarjem pri-

Ker se bližajo volitve, smo političnim strankam omo
gočili da na straneh od 2 do 8 objavljajo volilne 
programe oz. predstavijo svoje kandidate na volitvah. 
Vrstni red strani v glasilu Slamnik je bil določen 
z žrebom na seji uredniškega odbora 5. 11. 1992. 

Izid žrebanja za stranke, zastopane 
v skupščini občine Domžale je: 

2. stran L D S 

L ibera lno demokra t ska s t ranka 

3. stran S S S 
Socialistična s t ranka S loveni je 

4. stran N D S 
Narodno demokra t ska s t ranka 

5. stran S L S 
S l o v e n s k a l judska s t ranka 

6. stran S K D 
S lovensk i krščanski demokrat i 

7. stran S D P 
Soc ia l demok ra t ska p renova 

Izid žrebanja za druge stranke: 

8. stran D S 
Demokra t ska s t ranka (zgoraj) 

8. stran S N S 

S l o v e n s k a nac iona lna s t ranka spodaj 

Uredniški odbor g las i l a S l amnik 

šotne seznanijo z bolj perečimi 
zadevami, s katerimi se bo uk
varjala slovenska vlada. Ker je 
sam poudaril, da je obisk pred
vsem priložnost za izmenjavo 
mnenj prisotnih, izpuščam 
uvodno obrazložitev, v kateri 
so največ govorili o trenutnih 
problemih vlade in slovenskega 
gospodarstva; seznanjam vas le 
z razpravo. 

M E T O D DRAGONJA, LEK, 
ki se v celoti ne strinja s tečajno 
politiko vlade, je želel zvedeti, 
do kdaj še razkorak med ce
nami surovin in zaslužki iz iz
voza, katerega posledica je 
manjši izvoz (enako je menil 
tudi direktor LIP Radomlje, ki je 
posebej opozoril na pokrivanje 
starih dolgov in rešitev videl 
v obojestranski reakciji: umirja
nju inflacije in držanju tečaja). 
Vladi je predlagal, da poskrbi 
za čimprejšnjo ratifikacijo med
narodnih konvencij, za rešitev 
vprašanja patentne zakonodaje 
in varstvo nacionalnih ekonom
skih interesov države, kako pre-

Nadaljevanje 
na strani 9 

Mengšani, 
obkrožimo DA! 

Že nekaj časa »se go
vori«, da bi mengeško šolo 
povečali - za osem učilnic, 
pridobili bi boljše garde
robe, modernizirali kuhi
njo... Ne bomo izgubljali 
besed o tem, da je zadeva 
nujna. 

Problem je denar. Zbrati 
moramo 650 000 DEM - to 
je polovico stroškov, drugo 
polovica bo zagotovljena iz 
občinskega proračuna v letu 
93. Splošno razpoloženje 
med Mengšani je takšno, da 
marsikdaj občutiš negodo
vanje nad tem, da bi zbirali 
sredstva za povečanje šole: 
»Pa ne spet pritisniti na kra
jane; denar je treba dobiti 
drugod,« se oglasi ta in oni, 
a ne pove, kje. Nihče od 
tako govorečih staršev pa 
tudi tistih ne, ki bodo starši 
in bodo njihovi otroci hodili 
v Osnovno šolo Mengeš in 
od tistih, katerih otroci so že 
»zunaj«, pa bodo vsak čas 
že njihovi vnuki šolarji, ob 
tem skupnem problemu ne 
bi smel ostati ravnodušen. 
Saj življenje vendar teče na
prej! Upajmo, da v pravo 
smer... Zato bodimo raz
sodni in ob volitvah 6. de
cembra obkrožimo DA za 
zbiranje sredstev (1 % od 
mesečnega dohodka). 

Čeprav moramo paziti na 
vsak tolar, glejmo na poso
dobitev šole z očmi Meng
šana, ki na svoj kraj nekaj 
da in je bil in upamo, da je 
še, za Mengeš vedno pri
pravljen nekaj žrtvovati. 
Obkrožimo DA! 

Svet Krajevne skupnosti 
Mengeš 

V S L A M N I K U 
P R E B E R I T E 

P redavan j e 

o n a r k oman i j i 

V s e naše nove u l i c e , 

ces te in nase l ja 

Občinski poročevalec 

1 9 6 2 - 1 9 7 2 

Str. 
14,15 

K u l t u r a v naši občini 

Razpored dimnikarskih 

storitev v občini Domžale 

Še nekaj pojasnil o volitvah 
Slovenski parlament je 

sprejel zakon , Predsedstvo 
Republike Slovenije pa do lo 
č i lo , da bodo volitve 6. de 
cembra 1992. Predsednika 

republike in D r ž a v n i svet 
b o m o izbrali na enostaven 
nač in , bolj pa bo zamotan 
i z račun delitve sedežev 
v D r ž a v n e m zboru (najviš-

SKB BANKA D.D, 

- banka vaših možnosti 

CM 
CM 
C 

s 
55 

jem organu od ločan j ) . 
Ker misl im, da bi mora l 

vsak vol ivec vedeti , kaj se 
bo dogajalo z njegovim gla
som, p išem te vrstice, v ka

terih b o m strnil najpo
membne j ša voli lna do loč i l a 
v D r ž a v n i zbor . 

nadaljevanje na strani 9 

P L E S N I K L U B 

O ž i v l j a T E N T E N C E N T E R in D O M Ž A L E 

CM 
CM 



SLOVENI JA , Z G O D B A O U S P E H U . 
OBČINA DOMŽALE - ENO GLAVNIH POGLAVIJ V NJEJ. 

Volitve v državni zbor 
6. december 1992 
Občina Domžale (4. volilna enota, 10. in 
11. volilni okraj) 
JOŽE LENIČ 
LDS, Liberalno-demokratska stranka 
27 let 
Diplomirani geograf, profesor geologije 
Predsednik Izvršnega sveta Skupščine 
občine Domžale 

Ni bil član nobene politične stranke, 
razen LDS 
Uspešen študent, nekaj časa direktor in 
ustanovitelj uspešnega privatnega 
podjetja, najmlajši predsednik 
občinskega izvršnega sveta v Republiki 
Sloveniji s širokim krogom pomembnih 
poznanstev. 

Hobiji: Tenis, košarka, dobra knjiga, nekaj 
glasbe, izbrana hrana, pogovori 
s prijatelji... 

Dogodek: 
Datum: 
Območje: 

Kandidat: 
Stranka: 
Starost: 
Izobrazba: 
Zaposlitev: 

Strankarska 
preteklost: 

Reference: 

kandidat 
L I B E R A L N O - D E M O K R A T S K A S T R A N K A J O Ž E L E N I Č 

Predsednika NA L IBERALNO-DEMOKRATSKEM V E Č E R U v novi kinodvorani v Domžalah 

dr . J A N E Z D R N O V Š E K 
Predsednik LDS Slovenije 

Predsednik vlade Republike 
Slovenije 

J O Ž E L E N I Č 
Predsednik LDS Domžale 
Predsednik Izvršnega sveta 
Skupščine Občine Domžale 

jSJo-demokratskastranka 
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N a š k a n d i d a t z a p o s l a n c a v D R Ž A V N I Z B O R 
R E P U B L I K E S L O V E N I J E V V O L I L N I H O K R A J I H 
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S L O V E N I J A O D P R T A 
Vizija socialistov 
Spoštovane sodržavljanke in sodržavljani; 6. decembra 

1992 volitve za NOVO VIZIJO RAZVOJA slovenske 
družbe in države. 

V a b i m o vas social ist i , tisti, ki smo 
v a m predlagali plebiscit o osamosvoj i 
tvi Sloveni je in začrtali s lovensko pot. 
Državo i m a m o . Imamo tudi jasne c i l je : 

RAZVOJ naj bo pravšen za lego, 
vel ikost i n že doseženo stopnjo r a z v i 
tosti S loveni je . Social is t i v e m o : za S lo
veni jo sta bol j p o m e m b n a d v a mi l i jona 
d o b r o izobraženih glav, k a k o r štirje 
m i l i j o n i p r i d n i h r o k . 

POŠTENO VREDNOTENJE 
DELA, k i ne raz l iku je m e d fizičnim i n 
i n t e l e k t u a l n i m d e l o m . S leherni pr ispe
vek k splošni blaginj i družbe je p o 
m e m b e n . 

ZAGOTAVLJANJE DELOVNIH 
MEST m l a d i m , p r o d o r n i m , podjet
n i m , us tvar ja ln im. Ohranjan je de lov
n i h mest i n varstvo z a p o s l e n i h . Z a t o : 
manj denarja za vo jsko i n državno 
uradništvo i n več denar ja z a izobraže
vanje in socialno varnost . 

KAR NAJBOLJ IZOBRAŽENO 
PREBIVALSTVO. S a m o tako si 
b o m o zagotovi l i razvoj i n b lagin jo , 
samo d o b r o izobraženi si b o m o zago
tov i l i ustrezno mesto v E v r o p i in 
svetu. 

OBOROŽENA NEVTRALNOST, 
k i n a m l a h k o zagotovi p r i m e r n o mesto 

v e v r o p s k i h političnih, pa tudi gospo
d a r s k i h p o v e z a v a h . S lovenska vo jska 
naj bo m a j h n a , učinkovita i n varčna. 

PRAVNA DRŽAVA, k i zagotavl ja 
uresničitev teh i n d r u g i h razvo jn ih c i 
l jev: zagotavl ja o b č o , a tudi soc ia lno 
varnost vseh državljanov in upošteva 
različne zmožnosti l j u d i , da živijo do
stojno življenje. 

N a š a k a n d i d a t k a z a p r e d s e d n i c o d r ž a v e 
D A R J A L A V T I Ž A R - B E B L E R Za več svetlobe 

vsepovsod 

DARJA LAVTIŽAR - BEBLER, roj. 1950, 
diplomirana pravnica, poslanka social istov v s loven
ski skupšč in i , ki je kandidatka S O C I A L I S T I Č N E 
S T R A N K E SLOVEN I J E za predsednico Slovenije pravi: 

S R E Č A J E NA STRANI POGUMNIH IN SLOVEN I JA 
J E P O G U M N A ! P O G U M N A PA S E M TUDI JAZ , Z A T O 
TR IKRAT PREMISLITE, P R E D E N BI VOLILI K O G A 
D R U G E G A . K O B O S T E VOLILI MENE , B O S T E VOLILI 
P R O D O R N O S T , S M E L O S T IN P R E U D A R N O S T , 
HKRATI PA V A M O B L J U B L J A M , DA V A M Z MENOJ NE 
B O D O L G Č A S ! 

Konec septembra je 
območna organizacija 
Socialistične stranke 
Slovenije v naši občini 
povabila na obisk 
Darjo Lavtrižar-Be-
bler, kandidatko za 
predsednico države, 
in Viktorja Žaklja, 
predsednika Sociali
stične stranke Slove
nije, ki je obenem 
tudi podpredsednik 
slovenske vlade. 

Po sprejemu pri 
predsedniku Izvrš
nega sveta Skupščine 
občine Domžale Jo
žetu Leniču je Darja 
Lavtižar-Bebler sku
paj s tajnikom SSS 
Primožem Heinzem 
in vodstvom stranke 
v občini Domžale obi
skala podjetje UNI-
VERSALE in se na 
kratko seznanila z de
javnostjo podjetja, 
obenem pa prisluhnila 
tudi težavam. 

Med podjetniki 
in obrtniki 

V prostorih Obrtne 
zbornice na Viru so se 
gostje, ki se jim je 
medtem pridružil tudi 
Viktor Žakelj. srečali 
s podjetniki, obrtniki 
in predstavniki druž
benih dejavnosti. 

V krajšem uvodu je 
bodoča predsednica 
države predstavila 
svoje poglede na pri
hodnost države, Vik
tor Žakelj pa seznanil 
prisotne s prizadeva
nji vlade. Poudaril je, 
Slovenija ima os
novne pogoje za go
spodarski in duhovni 
razvoj, zato si ne 
more dovoliti novega 
revolucionarnega po
gleda na nadaljnji raz
voj. V prihodnosti je 
potrebno doseči soz
vočje ekonomske in 
socialne komponente 
ter postati zanimiv za 
vsakega. Prilagajanje 
slovenskega gospo
darstva svetovnemu 
bo daljša, kot jo napo
vedujemo. To bo ob
čutljivo obdobje, 
v katerem ima občina 
Domžale zaradi iz
jemne netipičnosti 
proti drugim, dolo
čene prednosti. Raz-
pravljalci so opozorili 
na probleme, ki se ka
žejo v finančni nedis
ciplini, v premajhni 
stimulaciji novih de
lovnih mest, čeprav 
jih je v obrtništvu in 
podjetništvu še vedno 
največ. Vladi so pred
lagali, da na vseh po
dročjih zagotovi 

pravni red, da čimprej 
realizira obljube o po
moči uspešnim po
djetnikom in obrtni
kom, obenem pa za
gotovi tudi čimprejš
nji sprejem strategije 
intelektualnega raz
voja in sprejem 
ustrezne delovne za
konodaje. Tako 
V L A D A Slovenije 
kot R E P U B L I Š K A 
SKUPŠČ INA ne bi 
smela biti le gasilca 
trenutnih problemov, 
temveč predvsem 
stratega nadaljnjega 
razvoja različnih po
dročij. 

0 novih 
občinah se 
ve zelo malo 

Darja Lavtižar-Be
bler je tudi predsed
nica Odbora za lo
kalno samoupravo, ki 
je delegatom republi
ške skupščine že pred
lagal osnutek novega 
Z A K O N A O LO
KALNI SAMOU
PRAVI. Udeležence 
okrogle mize 
v K N J I Ž N I C I je naj
bolj zanimala potreb
nost in upravičenost 
reorganizacije seda
njih občin, njihova 
nova vsebina, večkrat 

A N T O N P R E S K A R , d i p l . i n g . g r . , človek, 
ki ga skoraj vsi v naši občini dobro poznamo, dobro pa 
tudi on pozna občino, saj ni področja, na katerem vsaj 
nekaj časa ni delal. Pozna vse probleme vseh naših sre
din, najbolj doma pa je na komunalnem področju, kjer je 
pustil najvidnejše sledove. 

Č E BOSTE VOLILI NJEGA, POTEM VESTE , DA BOSTE 
VOLILI Č L O V E K A , KI J E PRI VAS Ž E BIL IN VAS TER 
V A Š E PROBLEME DOBRO POZNA IN JIH BO TOREJ TUDI 
LAHKO R E Š E V A L . 

pa je bilo postavljeno 
tudi vprašanje, koliko 
bo vse to stalo. V od
govoru je bilo pojas
njeno, da se tudi s tem 
zakonom približu
jemo evropski zako
nodaji, da bo reforma 
premišljena in bo dala 
občinam novo vse
bino in nenazadnje je 
to eden izmed redkih 
zakonov, ki ni delan 
kabinetsko, temveč je 
podprt z raziskavami 
na terenu. V njem je 
upoštevana tradicija 
nekdanjih občin, z re
ferendumi pa se bodo 
krajani sami odločali, 
v kakšnih občinah 
bodo živeli. Reorga
nizacija ne bo poceni, 
vendar pričakujemo, 
da bo nova lokalna sa
mouprava grajena 
predvsem na neprofe
sionalnih ekipah, ki 
bodo z lastnimi ljudmi 
na lasten način z last
nimi sredstvi uresni
čevale lastne potrebe. 

Za naše 
osebno in 
slovensko 
skupno dobro 

»Manj kot dve leti 
in pol je preteklo od 
tedaj, ko smo brez po-
imenovanjskega spre
nevedanja ustanovili 
našo socialistično 
stranko,« je na večer
nem srečanju s člani, 
simpatizerji in prijate
lji SOC IAL I ST IČNE 
STRANKE v občini 
Domžale dejal Viktor 
Žakelj, predsednik te 
stranke. Ocenil je, da 
je bilo to v tistem času 
pogumno dejanje, ki 
ga socialisti nadalju
jemo s skrbjo za har
monično slovensko 
prihodnost, v kateri 
človek posameznik ne 
bo odtujen in utopljen 
v najrazličnejših ko-
lektivitetah, ampak 

bo vsakdo oseben in 
poseben dejavnik pri 
razvoju družbe in dr
žave. 

Večerno srečanje je 
izzvenelo v prepriča
nju, da je prizadeva
nje socialistov za OD
PRTO IN V A R N O 
SLOVENIJO, za več 
svetlobe v njej, pot, 
na kateri socialistov 
ne bo nihče ustavil. 
Nihče zato, ker nismo 
sami, saj so z nami 
številni simpatizerji, 
ki živijo od lastnega 
dela in verjamejo 
v naš projekt social-
nopravične družbe in 
pravne države. 

Zato bo vaš glas za 
kandidata SOCIALI
ST IČNE STRANKE 
SLOVENIJE tudi 
v naši občini glas za 
ODPRTO IN 
V A R N O SLOVE
NIJO. 

Območna organizacija 
Socialistične stranke Domžale 

H 

« I I 

SOCIALISTIČNA STRANKA SLOVENIJE 
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ANTON TOMAZIC 
K a n d i d a t N a r o d n i h d e m o k r a t o v 

z a d r ž a v n i z b o r 

Stare vrednote - nove ideje 

G. Tomažič, nam lahko na kratko predstavite vaš 
življenjepis? 

Ves čas od svojega rojstva (13. 6. 1950) živim na 
Količevem (sedaj Vir), ki spada v dobsko faro, zato 
sem bil sprva tja tudi najbolj vezan. Obiskoval sem 
1. osnovno šolo v Domžalah, nato pa Bežigrajsko 
gimnazijo. Se danes sem staršema hvaležen, da sta 
mi omogočila šolanje, saj sta morala zato kot 
skromna delavca (oče v Papirnici, mati pa v To-
sami) veliko žrtvovati. Študij na Pravni fakulteti 
sem vzel hudo zares, zato nisem imel z izpiti nobe
nih problemov. Med tretjim in četrtim letnikom 
sem celo vzporedno delal še prvi in drugi letnik 
ekonomske fakultete. Vse izpite sem vedno naredil 
že spomladi, tako da sem imel cela poletja prosta za 
potovanja v tujino. Ves prosti čas pa sem tedaj 
posvetil gledališču, saj smo s študentskim gledališ
čem gostovali po vsej Sloveniji. Na te čase me 
vežejo najlepši spomini. 

Pravniki so tedaj morali večinoma izpolnjevati 
tudi t.im. moralno-politične kvalitete. Ste se pri 
izbiri prve zaposlitve tega zavedali? 

Pa še kako sem se zavedal! Ker sem izhajal iz 
krščanske in svobodomiselne družine, seveda nisem 
niti pomislil na to, da bi se kdaj vpisal v partijo, niti 
se nisem spustil v »kolaboracijo« s tedanjo oblastjo, 
čeprav sem vedel, da imam potrebne strokovne in 
druge sposobnosti za politiko. Lahko sem le opazo
val kolege iz fakultete, ki so imeli veliko nižje ocene 
kot jaz, kako so se z oportunizmom hitro povzpe-
njali po družbeni lestvici in se šopirili kot pavi. 
Dobro sem se zavedal, da vodilnih mest in dobrih 
funkcij v tedanjem sistemu ne morem pričakovati. 
Vedel sem, da so v tistem režimu za mene odprte le 
službe (dela in opravila...) na svetovalnem nivoju, 
če želim ohraniti pokončno hrbtenico in pošteno 
vest. 

Zato pa ste se verjetno toliko bolj lahko posvetili 
stroki? 

Seveda. Delal sem na strokovnih področjih v go
spodarstvu in upravi (eno leto celo v Občini Dom
žale). Najdlje (12 let) sem bil v Litostroju, na mestu 
pravnega svetovalca generalnega direktorja. Med 
tem časom sem naredil pravosodni izpit in tretjo 
stopnjo na V E K Š U , tako da imam akademski na
ziv: specialist za investicijska dela v tujini. Vedno pa 
sem seveda gojil tudi svoj »hobi« (ki je kasneje 
prešel celo v profesijo): uvajanje računalništva 
v pravo. 

Na tem področju ste pri nas igrali povsem pionir
sko vlogo? 

To je res. Pri društvu pravnikov smo ustanovili 
sekcijo za računalništvo, katere vodja sem še danes. 
Sem soavtor (inovator) prvih domačih posebnih 
programov za pravnike (ob teh sem prebil na sto
tine noči...) in ustanovitelj prve specializirane 
firme za uvajanje računalništva v pravo IUS SOFT-
WARE , ki se danes odlično razvija (pravkar 
v Domžalah vzpostavlja center elektronske pošte za 
vse slovenske pravnike). Mimogrede pa sem še 
zapriseženi sodni izvedenec za programsko opremo 
in industrijsko lastnino... 

Občutek imamo, da je bilo takihle »mimogrede« 
pri vas še več.. . 

Dobro je, če je človek vsestranski. Ob strokov
nem delu sem se največ ukvarjal še s kulturo, po
sebno v mojem »Litostrojskem« obdobju. Tam sem 
kot predsednik (centralne) komisije za kulturo na
redil za njeno širitev več kot marsikje poklicni ani-
matorji. To so mi priznali celo v Cankarjevem 
domu, kjer sem imel predavanje o (svojih) metodah 
dela (izdajanje posebnega mesečnega biltena, na
polnjene dvorane s posebnimi predstavami, raz
stave, predavanja, kulturni večeri...). Pri vsem tem 
pa sem seveda več ali manj prikrito dajal prednost 
predstavam in gostom z naraščajočimi opozicijskimi 
idejami. Vedel pa sem, da bo slej ko prej nekomu 
prekipelo... 

N A R O D N I 
DEMOKRATI 

Z a n e s l j i v i 
i n p o š t e n i 

To se je zgodilo ob t.im. »aferi z Litostrojsko 
civilno zaščito«? 

Da, ko sem leta 1985 organiziral predavanje dr. 
Bučarja na temo »Narodne sprave«, je nekdo tele
foniral na CK in od tam so ukazali, da »tega pa 
v Litostroju ne sme biti«. Celotno vodstvo podjetja 
me je pritisnilo, naj predavanje odpovem, in ker 
tega nisem hotel storiti, so na hitro »mobilizirali« 
več sto članov civilne zaščite in prireditev fizično 
onemogočili. Potem pa se je seveda začel pravi lov 
na čarovnice (name) in skoro bi izgubil službo. Da 
je nisem, se imam zahvaliti le Mladini, ki je tedaj že 
igrala vlogo prepotrebne opozicije, vsaj na področju 
medijev. 

Kulturno ste delovali tudi v Domžalah? 
Veliko let sem bil aktiven v Likovnem društvu 

Petra Lobode in tudi na to obdobje imam najlepše 
spomine, posebno na razne likovne delavnice, ka
tere je vodil naš priljubljeni mentor in akademski 
slikar g. Fugger. Hvaležen sem svojim prijateljem, 
da mi še vedno kdaj pošljejo kakšno vabilo in prav 
nesrečen, da ga moram ponavadi zaradi pomanjka
nja časa zavrniti. 

In tudi brez športa ni šlo? 
Posebno, če sem štejete tudi planinstvo! Kar 

okrog deset let sem zelo aktivno deloval v Litostroj
skem planinskem društvu, predvsem kot markacist 
in (izprašani) planinski vodnik. Danes pa mi izlet 
v hribe konec tedna pomeni najboljšo sprostitev po 
celotedenskem posedanju v republiški skupščini. 
Poleg običajne tedenske rekreacije (nogomet, ko
šarka, odbojka), katero imamo domžalski Narodni 
demokrati... 

No, čas je že, da preideva na politiko. Kdaj ste 
zašli vanjo? 

Sprva sem deloval tako kot drugi »disidenti«, 
s polemičnimi članki, zbiranjem podpisov, itd., leta 
1988 pa smo šli na ulice ob primeru JBTZ. Mene je 
aretacija Janeza Janše še posebno prizadela, saj sem 
ga osebno dobro poznal, ker smo poslovno sodelo
vali v okviru Mikro Ade (prav tisti dan sva bila 
dogovorjena za sestanek...). Poleg zavzemanja za 
izpustitev priprtih, se mi je že od samega začetka 
zdela nujna uvedba večstrankarske demokracije. 
Zato sem že poleti 1988 v Novi reviji objavil članek 
»Kaj sedaj?«, v katerem sem predlagal ustanovitev 
Slovenske demokratske stranke. Kot veste, smo 
SDZ dejansko ustanovili 11. januarja 1989 in že 
tedaj sem bil izvoljen v njen najvišji organ Svet. To 
bi bil lahko tudi formalni začetek moje politične 
»kariere«. 

Delovanje ste kmalu prenesli tudi na občinski 
nivo? 

Že kmalu spomladi 1989 se je pri meni doma 
sestala iniciativna skupina za ustanovitev občin
skega odbora SDZ za Domžale (zanimivo je, da 
nekateri med njimi še danes predstavljajo najbolj 
aktiven in zanesljiv del stranke, kot n.pr. Stibrič, 
Vovk, Gorše, itd.). Nato sem šel gladko k predsed
niku SZDL tov. Jeranu in mu napovedal ustanovi
tev prve lokalne opozicijske stranke v občini. Nikoli 
ne bom pozabil, kako »debelo« me je pogledal, 
čeprav imam občutek, da je nekaj takega počasi že 
pričakoval. Resnici na ljubo je treba povedati, daje 
bilo njegovo nadaljnje reagiranje korektno in da 
smo se nove stranke »vgnezdile« v prostore DPO-
jev relativno neboleče (v primerjavi z drugimi obči
nami). Jeseni istega leta sem prav z veseljem poma
gal tudi pri ustanovitvi občinske organizacije Slo
venskih krščanskih demokratov (ali pa je bilo po
zimi, saj vem, da nas je pošteno zeblo?). 

. . . s katerimi ste nato sodelovali v okviru 1)1-
MOS-a? 

V naslednjih letih sem resnično veliko energije 
posvetil prav DEMOS-u in ni mi žal! Če se ne bi 
nova slovenska opozicija združila, bi bila gotovo na 
volitvah poražena. Potem tudi ne bi prišlo do osa
mosvojitve Slovenije in danes bi se še naprej otepali 
z večtisočodstotno inflacijo v Jugoslaviji, morda še 
vedno ob lisjaških nasmeških zveznega premiera 
Markoviča... 

Torej je po vašem mnenju za osamosvojitev Slo
venije prvenstveno zaslužen DEMOS? 

Seveda! Mi smo šli že na volitve z geslom »Za 
samostojno Slovenijo!« in ker smo ljudi prepričali, 
da je osamosvojitev potrebna in možna (v to jih je 
bilo težje prepričati...), so za nas tudi glasovali. 
Prenoviteljem bi veliko bolj odgovarjalo varno na
ročje »internacionalnega« Beograda, ZSMS pa se 
tudi nikdar ni bila sposobna otresti svojega jugoslo-
venarskega pečata. 

Toda, če ne bi bilo osamosvojitve Slovenije, bi 
morda tudi ne prišlo do tako krvave vojne, kot je 
danes v Bosni? 

Žal so zgodovinske okoliščine na Balkanu takšne, 
da smo vsi vedeli, da bo vojna enkrat neizogibna. 
Prisilni Titov režim je pod parolo bratstva in enot
nosti mednacionalna nasprotja le prikrival in na ta 
način notranje napetosti le še stopnjeval. Demokra
cija pa prikrivanja ne omogoča in nam je bilo jasno, 
da bo v tem Balkanskem kotlu kmalu počilo. Zato 
smo se odločili, da se mora Slovenija čimprej odklo
piti iz te, proti prepadu drveče, kompozicije. Do
godki so pokazali,da smo imeli prav, modro ravna
nje pa je omogočilo, da smo dosegli svojo svobodo 
na najlažji možen način. 

Sedaj spregovoriva še nekaj besed o vašem delu 
v Skupščini republike Slovenije. Imate dve zelo 
pomembni funkciji, saj predsedujete Zakonodajno-
pravni komisiji in Komisiji za poslovnik. Ste lahko 
prevzeli tako zahtevno delo brez kakršnekoli prakse 
v uradni politiki in v skupščini? 

Glede na to, da sem prvič vstopil v prostore 
skupščine, potem ko sem bil že izvoljen, sem prav 
zadovoljen, da sem se tako hitro vživel v zahtevne 
zakonodajne postopke. Moja komisija je daleč naj
bolj obremenjena, saj mora obdelati vse tisto, kar 
druga delovna telesa obdelajo vsaka samo na svo
jem področju (notranje zadeve, zdravstvo, šolstvo, 
pravosodje, kultura, informiranje itd.). Glede na 
to, da na vsako pisano ali izgovorjeno besedo kar 
prežijo politični nasprotniki (za mene prej opozicij
ske, sedaj pa vladne stranke), bi vsako mojo stro
kovno ali drugo napako hitro odkrili in razbobnali. 
Ker se to ni zgodilo, lahko mirno ugotovim, da sem 
svojo nalogo dobro opravil in se hkrati počutim 
sposobnega prevzeti kakršnokoli funkcijo v novem 
državnem zboru, če mi bodo (domžalski) volilci 
zaupali funkcijo poslanca (kar bo za mene tudi 
velika čast). 

Ko ste že omenili domžalske volilce, bi jim lahko 
odgovorili na vprašanje, kaj ste doslej v skupščini 
naredili za lastno občino? 

Čeprav sem se vedno, ko je bilo to možno, zavze
mal za interese občine Domžale (n.pr. pri akciji 
kamniških poslancev, da se sedež volilne enote 
prenese iz Domžal v Kamnik), je treba seveda 
vedeti, da jaz nisem bil poslanec v zboru občin (kjer 
se uveljavljajo lokalni interesi), ampak v družbeno
političnem zboru, kjer so predstavljane politične 
stranke. Ker sem bil izvoljen na listi Slovenske 
demokratične zveze, sem moral izvajati predvsem 
politiko te stranke. To mi tudi ni bilo težko, saj je 
bila ta usmerjena predvsem v osamosvojitev Slove
nije in (osebno odkar smo Narodni demokrati) 
v odpravljanje ostankov bivšega socialističnega si
stema (privilegiji vodilnih struktur, razkrivanje div
jih privatizacij, denacionalizacija, itd.). 

Pri sedanjih volitvah v državni zbor pa bodo za 
vas glasovali le volilci iz občine Domžale... 

Temu ustrezno bom tudi nastopal v parlamentu. 
Tako kot sem doslej bil vedno in dosledno zvest 
svoji stranki, ki mi je omogočila izvolitev za po
slanca, tako se bom poslej čutil zavezanega tudi 
svoji volilni bazi. Že od samega začetka bom mislil 
na volitve 1996 in deloval tako, da me bodo isti 
volilci ponovno (iz)volili. Ponovno jim bom skušal 
dokazati, da smo Narodni demokrati - Z A N E 
SLJIVI IN POŠTEN I . 

V stranki imate tudi vi pomembne funkcije? 
Na kongresu sem bil (s tajnim glasovanjem med 

8 kandidati) izvoljen za enega od dveh podpredsed
nikov, v skupščini pa opravljam tudi vlogo vodje 
poslanskega kluba. In da ne pozabim: prav z vese
ljem vodim tudi domžalski zbor Narodnih demokra
tov, saj se prav odlično razumemo, tudi v družab
nem smislu... 

Nič še nisva rekla o gospodarstvu... 
Tega v nekaj vrsticah tudi ne bova opravila, 

čeprav se seveda tudi politika prične in konča pri 
gospodarstvu. Sicer pa so po mojem globokem pre
pričanju zgoraj omenjeni (in nekateri že izvedeni) 
projekti nujen predpogoj za uspešen razvoj gospo
darstva: samostojnost Slovenije, denacionalizacija, 
P O Š T E N A privatizacija, sanacija bančnega sistema 
itd. Glede na to, da sem dolga leta delal v gospodar
stvu in da sem bil tudi pred izvolitvijo podjetnik, se 
nameravam v novem parlamentu več posvetiti prav 
gospodarski problematiki, predvsem v smeri večje 
liberalizacije pogojev poslovanja. 

Glede na to, da ste član Upravnega odbora 
Sklada Republike Slovenije za razvoj malega go
spodarstva, imate dober pregled tudi nad razvo
jem te pomembne veje slovenske ekonomije. Se 
domžalski obrtniki in privatni podjetniki dovolj 
poslužujejo sredstev stimuliranja, ki jih omogoča 
vaš Sklad? 

Na žalost opažam, da pri odobravanju kreditov, 
jamstev in subvencij (le teh dajemo največ), prema-
lokrat naletimo na prosilce iz domžalske občine. 
Verjetno gre delno za neobveščenost o možnostih in 
razpisih Sklada, delno pa za pregovorno previdnost 
in »ziheraštvo« naših obrobno-gorenjskih podjetni
kov, ki se ne želijo pretirano »zapufati« ampak rajši 
investirajo iz prihrankov. To je sicer lepa lastnost, 
vendar bo potrebno v pogojih ustaljenega ekonom
skega okolja za hitrejšo ekspanzijo nekoliko več 
»korajže«. Upam, da bo tudi naš sklad v naslednjih 
treh letih, kolikor mi bo še trajal mandat, veliko 
prispeval k razvoju malih in srednjih podjetij, 
vključno s pritegnitvijo tujega bančnega kapitala. 

Na koncu vas prosimo še, da nam na kratko 
pojasnite vaše predvolilno geslo: STARE VRED 
NOTE - N O V E IDEJE! 

Prepričan sem, da je še posebno za nas Slovence 
potrebno, da iščemo v preteklosti ne samo svoje 
korenine, ampak tudi oporne točke za današnja 
vrednostna merila. Zgodovinski spomin nas bo po
dučil, da so naši predniki lahko preživeli med veli
kimi in dostikrat agresivnimi sosedi samo tako, da 
so gojili svoj jezik in svojo narodno kulturo. In kar 
je tako nastajalo skozi stoletja, je preverjeno kvali
tetno in tega ne smemo zavreči, (spomnite se samo 
narodnih pregovorov ali pa receptov zdravilnih ze
lišč!) ampak gojiti še naprej za naše vnuke. Čeprav 
je bilo deset božjih zapovedi vklesanih v kamnite 
plošče, so aktualne še danes, tudi v dobi računalni
kov. »Ne kradi!« danes pač lahko pomeni tudi 
prepoved »piratstva« na področju programske 
opreme (software). Ob tem spoznanju lahko ugoto
vimo, da so tradicionalne vrednote danes ne samo 
potrebne, ampak kar nujne za osebnostno in narod
nostno preživetje. Skratka: zavzemam se za »mo
derni konzervativizem«. 

Hvala lepa in veliko uspeha na volitvah! 
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K D O B O P R I Š E L N A V R H ? 

AVTOCESTA 
VSEKAKOR, 
TODA NE PO 
SREDINI 
DOLINE 
ČRNEGA 
GRABNA 

CIRIL 
SMRKOLJ 

K a n d i d a t S L S z a p o s l a n c a v d r ž a v n e m 
z b o r u v vo l i ln i eno t i D o m ž a l e - v z h o d -
g o s p o d C I R I L S M R K O L J 

Mlečne 
zagate 

Slovensko kmetijstvo je 
na čudnem razpotju. To
liko let planskega dela. 
kongresnih usmeritev, 
petletk in podobnega, na 
kar so prisegali marsika
teri imenitni strokov
njaki, kjer kmet in potroš
nik nista imela posebnega 
mesta. Uničili so nam za
druge in nam vcepili pre
hrambene navade, ki Slo
vencem danes niso v po
nos. Eden od rezultatov 

Vestni napredni 
'n vztrajni kmetje, 
rejci dobrih krav 
varujejo Slovence 
Pred lakoto in 
tujci že dolga leta 

te politike je tudi tako 
imenovani presežek 
mleka. Za hribovito de
želo Slovenijo je bilo zna
čilno, da se je usmerila 
v živinorejo, posebno še 
v nekdanji državni uredi
tvi. Z osamosvojitvijo pa 
se naenkrat vse postavi na 
glavo. Mleka je veliko 
preveč in vlada države 
Slovenije se odloči, da je 
treba te presežke zmanj
šati ne glede na ceno. 
V obdobju »Peterletove 
vlade« je bilo zagotov
ljeno pokrivanje vsaj 75-
do 80-odstotno pokriva
nje stroškov proizvodnje. 

Sedanja vlada pa se odloči 
drugače. Od meseca 
aprila tega leta vztraja na 
nespremenjeni odkupni 
ceni, kar je 21,40 SIT za 
liter mleka s 3,6 odstotka 
tolšče. Kot kmet se mo
ram prilagoditi stabiliza
cijski politiki, do tu je vse 
lepo in prav. Zakaj pa je 
potem 1 liter mleka 
v PVC embalaži z 2,8 od
stotka tolšče v trgovini 
40,40 SIT? Obstaja ven
dar zakon, ki določa raz
merje med odkupno in 
prodajno ceno mleka, ki 
je 1 : 1.56 za to vrsto 
mleka. Potrošnik in kmet 
ne vesta, kam gre nastala 
razlika. Vlada in njeni 
strokovnjaki pa bi morali 
to vedeti, spremljati in 
ukrepati. Najhujše pa je, 
da strategija razvoja slo
venskega kmetijstva ne 
najde poti iz te »mlečne 
zagate«. 

CIRIL SMRKOLJ 

S L O V E N S K A 

L J U D S K A 
S T R A N K A 

SLS se zavzema za mlade In šport 

P r e d s e d n i š k i k a n d i d a t S L S , dr . S t a n k o B u s e r v d r u ž b i 
p r e d s e d n i k a S L S g . Mar j ana P o d o b n i k a in p r e d s e d 
n i k a S K Z , dr . F r a n c a Z a g o ž n a 
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V D o m ž a l a h m o r a m o priti v nekaj let ih d o 
g i m n a z i j e , v M e n g š u p a je p o v e č a n j e o s n o v n e 
š o l e n u j n o ! K a r k o l i p o č n e m o v e d n o p o m i 
s l i m o n a o t r o k e ! J U R I J B E R L 0 T 

K a n d i d a t S L S z a d r ž a v n i z b o r v vo l i ln i eno t i D o m ž a i e - z a h o d p o d ž u p a n 
J U R I J B E R L O T i z r o č a v i m e n u S L S » A L P Č K O M « u m e t n i š k o s l i k o kot 
p r i znan j e z a p r o m o c i j o S l o v e n i j e v s v e t u ! 

Volilni 
program 
Slovenske 
ljudske 
stranke 

Slovenska ljudska stranka je najbolj številčna 
slovenska stranka. Bila je prva organizirana 
politična skupina, ki je orala ledino slovenski 
demokraciji. Moč in dosedanja prepričljivost 
SLS se kaže v reševanju konkretnih problemov, 
ki vsakodnevno bremenijo slovenskega člo
veka. Tudi zato je prepričana v uspeh na voli
tvah. 

SLS si s svojim delovanjem prizadeva za 
ohranitev slovenskih tradicionalnih vrednot, ki 
temeljijo na zemlji, družini in delu. Iz teh 
vrednot tudi gradi svoj gospodarski in socialni 
program. Svoj program v vrednostnem smislu 
gradi na krščanskem etosu, ki opredeljuje civi
lizacijski krog evropskega in s tem tudi sloven
skega človeka. 

SLS daje v programu za volitve 1992 te
meljne poudarke na naslednjih področjih: 

- stabilizacija denarnega sistema, predvsem 
z zniževanjem oderuških obresti bank in re
formo bančnega sistema (Zakon o obrestni 
meri to usmeritev uveljavlja); 

- dejansko uveljavljanje zasebne pobude na 
vseh področjih; 

- izgradnja slovenskega cestnega križa (na 
temelju Zakona o avtocesti), ki bi spodbudil 
nov razvoj in gospodarski ciklus v slovenski 
državi; 

- uresničevanje modela družinske kmetije 
s poudarkom na uveljavljanju zadružništva; 

- brezplačne osnovne zdravstvene storitve; 
- za tako davčno politiko, ki bo naklonjena 

družinam z več otroki (otroški dodatek je ena
kovredna pravica za vsakega otroka); 

- oprostitev plačevanja davkov na osebne 
dohodke vsem tistim, ki prejemajo nižje 
osebne dohodke od povprečnega osebnega do

hodka v Sloveniji, nadpovprečne osebne pre
jemke pa je potrebno obdavčiti progresivno; 

- za postopno zmanjševanje razlik v višini 
pokojnin s sistemom nacionalne pokojnine, ki 
omogoča preživetje vsem starejšim; 

- za omejitev oziroma prekinitev zaposlo
vanja tujcev v vseh tistih panogah, kjer je na 
razpolago domača delovna sila; 

- za jasno strategijo vračanja beguncev na 
mirne cone v BiH; 

- za razvoj industrije, tehnologije, ekono
mično rabo energije, ki bo izhajala iz sloven
skih pokrajinskih posebnosti in naravnih mož
nosti; 

- za tako vključevanje države Slovenije 
v procese evropskih in svetovnih integracij, da 
bo omogočeno ohranjanje in razvoj identitete 
slovenske države. 

JANEZ PODOBNIK 

Gospodarska zveza — 
Zdravo gospodarstvo 

pomeni 
socialni napredek 

Economic Alllance — 
Sound economy means 

social progress 
Mladinska zveza -
Odgovorno do lastne 

prihodnosti 
Youth Alllance -

Responsibilitv for our own 
future 

Zelena zveza — 
Za človeka za naravo 
Grecn Alllance — 
For man for nature 
Ženska zveza -

Brez nas ne gre 
Woman 's Allance — 

It doesn 't viork without us S L S 
SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA SLOVENIAN PEOPLE'S PARTY 

Slovenska kmečka 
zveza — 
Zdrave in trdne so kmetove 
korenine 
Slovenlan Farmera 
Alllance — 
Sound and strong are 
farmers roots 
Delavska zveza — 
Združeni za pravice delavcev 
Vtorkers Alllance -
United for workers rights 
Upokojenska zveza — 
Za varna zrela leta 
Alllance ofelderly 
persons — 
For save mature age 
Zveza razlaščencev — 
Naj se vrne, kar je bilo 
nepravično odvzeto 
Alllance of depossed— 
Depossed goods to be 
returned 

Usmeritev SLS zdaj in naprej 
Slovenska ljudska stranka je stranka vseh sredinsko usmerjenih 

Slovencev. 
Svoj program v vrednostnem smislu gradi na krščanskem etosu, 

ki opredeljuje civilizacijski krog evropskega in s tem tudi sloven
skega človeka. 

Kot stranka po meri Slovencev se zavzema za zagotovljen obve
zen socialni in ekonomski minimum blagostanja za vsakega držav
ljana in pripadnika narodnostnih manjšin. 

Slovenska ljudska stranka kot stranka vseh Slovencev si priza
deva za ohranitev slovenskih tradicionalnih vrednot, ki temeljijo na 
zemlji, družini in delu, ter za iz teh vrednot izpeljan socialni, 
gospodarski, kulturni in ekološki program. 

Ljudska usmeritev pomeni, da se bo Slovenska ljudska stranka 
zavzemala za ohranitev in ustvarjanje naravnih podlag za kmetij
stvo in gozdarstvo, za naravno zaščito, za socialno ekonomsko 
podlago za vse državljane in za pogoje za kulturo in znanost. 

Ker samostojna in neodvisna država Slovenija želi biti enakopra
ven član evropske unije, OZN in ostalih mednarodnih organizacij 
ter razvijati prijateljske odnose z vsemi državami, se Slovenska 
ljudska stranka zavzema za zagotovitev takih pogojev za šolstvo, 
zdravstvo, kulturo, znanost in druge dejavnosti, ki Slovenijo pribli
žujejo evropskim standardom. 
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KANDIDAT ZA DRŽAVNI ZBOR KANDIDAT ZA DRŽAVNI ZBOR 

PO SAM00SV0-
JITVI- OBNOVA 
Prva in najvažnejša naloga naše občine v tej 
mladi državi Sloveniji je postaviti gospodar
stvo na čvrste noge oziroma na trde temelje, 
kot pravimo mi, gradbeniki. 

Pri tem pa moramo ob morebitni gradnji 
novih privatnih delavnic, tovarn ali pa po-
slovno-podjetniških zgradb nujno pričeti tudi 
z obnovo starih mestnih jedr, starih objektov 
iz tako imenovanega področja spomeniškega 
varstva in starejših hiš lepega videza, ki za 
našo občino predstavljajo kulturno vez med 
generacijami, so naša stavbarska dediščina, 
skratka, identiteta našega kraja. 

Slovenski krščanski demokrati smo se zav
zemali, da so Izvršni svet v letošnjem letu 
izdelali načrt spomeniško varstvenih akcij, 
s katerimi naj bi pričeli z obnovitvemi deli na 
naših gradovih, cerkvah in kapelah ter drugih 
objektih starejšega datuma. 

Zaradi velikega obsega potrebnih gradbe
nih del ter izvajanj zakona o denacionalizaciji 
so bila na gradu Jable in Krumperk izvedeni 
le najnujnejši sanacijski ukrepi, ki ohranjajo 
objekta v zatečenem stanju ter preprečujejo 
nadaljnje propadanje konstrukcije - pred
vsem pred atmosferskimi vplivi. 

Grad Tuštanj, ki ima svojo notranjost od 
vseh domžalskih gradov najbolj ohranjeno, 
pa je imel dvoriščne arkadne hodnike tako 
poškodovane, da bi se lahko sami od sebe 
porušili, je dobil največjo finančno injekcijo 
v tem letu, in sicer od Občine in pa Ministr
stva za kulturo republike Slovenije. 

Obnovitvena dela, ki so v polnem teku, 
izvaja mojster Pelko z Bleda, znan strokov
njak za sanacijo starih stavb, cerkva in gra
dov. 

Kapela ob gradu je bila obnovljena v letu 
1991. 

Obiskovalce Limbarske gore je verjetno že 
pred časom presenetila obnova cerkve, ki se 
je pričela pri temeljih, nadaljuje se ob strehi 
in ostrešju, v prihodnjem letu pa pride na 
vrsto še fasada in druga dela. Finančni delež 
pri adaptaciji je bil občinski, pa tudi republi
ški. Glavni »investitor« pa je prizadevni mo
ravski župnik. 

Občinski Odbor za spomeniško varstvo se 
trudi za poživitev del na sanaciji zidu in obno
vitvi cerkvenega zvonika v Krtini, dela pote
kajo tudi na obnovi Staretovega drevoreda 
v Mengšu in drevoreda na Brdu. 

V letošnjem letu smo pričeli izdelovati ur
banistične načrte in planske dokumente za 
revitalizacijo pomembnejših starih mestnih 
jedr v naši občini. Tako smo uvrstili v ta sklop 
območje Stoba v Domžalah, centralni predel 
Mengša in Moravč. 

Mesto Domžale ima v svojem centru enega 
najlepših secesijih objektov v Sloveniji, to je 
Glasbena šola in Stara kinodvorana v Dom
žalah, ki jo popolnoma prenavljajo, saj stari 
prostori niti statično niti funkcionalno niso 
več ustrezali namenu. 

Na zunaj nespremenjena podoba 80 let 
stare stavbe, bo dobila znotraj popolnoma 
novo vsebino, v kateri naj bi potekala kul
turna dejavnost naše občine. Poleg glasbene 
šole bomo dobili namesto kinodvorane novo 
dvorano za kulturne prireditve. 

Objekt naj bi dobil tudi novo ime: KUL
TURNI DOM. 

S skromnimi občinskimi sredstvi je že ve
liko narejenega. Nove armirano betonske 
plošče namesto lesenih strohnelih stropov, 
del nove dvorane za prireditve ter nov bal
kon. Ravno tako je izdelan nov oder, ki bo 
veliko večji in podkleten za garderobe, izde
lani so novi kletni prostori za kotlarno in 
klimatske naprave, s pomočjo »javnih del« pa 
so bili v notranjosti Glasbene šole odstranjeni 
vsi stari ometi, tlaki in staro stavbno pohi
štvo. 

Občina oziroma mesto Domžale tak objekt 
nujno potrebuje, kajti kulturno življenje na
šega sodobnega občana se pač ne more odvi
jati v telovadnicah, športnih halah ali pa v os
novnih šolah. 

Pot do obnove tega objekta bo še dolga. 
Poleg občine bodo morali na pomoč pri

skočiti tudi občani, privatniki in podjetja. 
Pri vseh teh graditeljskih projektih me več

krat prijatelji in kolegi opozarjajo, da so da
nes težki časi za gradnjo. Odgovarjam pa jim 
z mislijo starega stavbenika: »Kdaj pa so bili 
za gradnjo lahki časi?« 

Zaupati moramo v svoj narod, v svoje 
ljudi, občane in krajane. 

Ohraniti moramo našo kulturno identiteto, 
spoštovati dela svojih prednikov ter nadalje
vati tradicijo naše lepe dežele. Želimo si pri
jetne in urejene kraje. Pričeti moramo - z ob
novo! 

Dipl. ing. MATJAŽ 
KARLOVŠEK 

Za srečno Slovenijo 

Za večjo veljavo dražbam 

Za ugled Slovenije v Svetu 

Za pravično ceno dela in veljavo kmetu 

Za priznanje h spoštovanje naših žena 

Za boljšo bodočnost mladini in veljavo sporu 

Za socialno varnost In pošteno zakonodajo 

ljudi v čistem okoli Za zdravje 

Za pravno 

Za 

Za kulturno Slovenije 

Dr. Janez VASLE 

K A N D I D A T Z A D R Ž A V N I S V E T 
\^erjamem in zaupam ljudem: verjamem 
in upam v poštenje, resnicoljubnost, pra
vičnost, demokracijo; verjamem, da lahko 
premagamo čas, ki nam ni bil naklonjen. 
Tako sem pisal in mislil ob prvih demo
kratičnih volitvah, tako pišem in mislim 
danes. 

Od tedaj se je mnogokaj zgodilo, več kot 
smo pričakovali, pa tudi manj, kot smo se 
bali. Ali ni takšna ugotovitev spodbudna? 
Ali ni to jamstvo, da boj za demokracijo in 
drugačne odnose med državljani ni bil za
man? Spremembe, ki smo jim bili priča 
v tem poltretjem letu, so naravnost revolu
cionarne, pa ne v smislu marksistične ak
cije, ampak v smislu preobrazbe družbene 
in politične ureditve države ter odnosov 
med ljudmi. Žal se na gospodarskem po
dročju ne moremo pohvaliti s toliko uspehi, 
ker so ključne strukture na tem področju 
v boju za ohranjanje privilegijev in statusa 
evropeizacije onemogočale, če je le bilo 
možno. Kljub temu sem prepričan, da smo 
naredili veliko. Z zadovoljstvom se spomi
njam tudi svojega deleža, ki sem ga lahko 
prispeval po volji ljudstva - volivcev, ko so 
me na prvih demokratičnih volitvah leta 
1990 izvolili v republiški Parlament in za 
»župana« občine Domžale kot krščanskega 
demokrata. 

NI me sram ničesar, kar sem rekel v času 
pred volitvami in ne tega, kar sem storil in 
zagovarjal po volitvah. Zavedam pa se, da 
bi marsikaj naredil danes drugače, bolj 
umirjeno, manj hrupno, z več strpnosti, 
bolj preudarno In tako pravočasno prepre
čil nejevoljo prizadetih, ki prvi trenutek 
niso dojeli globjega in dolgoročnega po
mena mojih prizadevanj. Morda je to po
sledica neznanja političnega začetnika, en-
tuziazma in zanesenjaštva, morda osebnega 
prepričanja, da je dobro razumljeno samo 
po sebi, ali celo izkustvo nezaupanja do 
prejšnjega režima... Ne vem. Pridobljene 
izkušnje so lahko samo porok za boljše delo 
vnaprej, če mi bo ljudstvo zaupalo, vame 
verjelo in mi na volitvah ponovno namenilo 
odgovorno funkcijo v oblastnih organih dr
žave. Obe funkciji: republiškega poslanca 
in občinskega »župana«, sta mi dali tudi 
mnogotere izkušnje, kako zagovarjati inte
rese različnih družbenih skupin občanov in 
državljanov ter širše regije. Ne tako, da bi 
se boril za sedež volilne enote ali stališča 
zgolj svoje stranke, ampak tako, da bi za
dostil poštenim in dobronamernim intere
som kakšne večine, uveljavil komparativne 
prednosti, ki jih kakšna zaključena gospo
darska in geografska celota omogoča in 
zagotovil čimbolj enakomeren razvoj vseh 
prebivalcev in vsem področjem. Začetna 
prizadevanja že rojevajo sadove. Upam 
tudi, da bodo rezultati naročene študije 
o OSREDNJI POKRAJINI, s katero iš
čemo možnosti za hitrejši razvoj občin blizu 
Ljubljane, spodbudni ter koristni za širšo 
regijo. Proračuni, ki jih pripravlja in izvaja 
Izvršni svet občine pod »komando« skupš-

Mag. ERVIN ANTON 
SCH VVARZB ARTL 

SPREMINJA
MO VREDNOTE 
čine. pa še naprej uravnoteženi in sprejem
ljivi večini občanov. 

Čeprav obremenjeni vpijejo in zganjajo 
hrup ter se prilagodljiva ozirajo in razgle
dujejo, kje je politična pomoč, stanovitni 
vztrajamo, ker vemo, da imamo prav, zakaj 
dobro se ne more izroditi, če je iskreno in 
ima podporo pri dobromislečih somišljeni
kih in simpatizerjih. Stanovitnost si lahko 
razlagamo poljubno široko in vsak po 
svoje, zato je pomembno, kakšna je njena 
etična moč in katera so njena etična načela, 
ki jo podpirajo. 

Zame so bila etična načela vedno: zako
nitost, uravnoteženost in osebna vest. ZA
KONITOST kot konvencija možnega pa 
ni zgolj spoštovanje sprejetega, ampak 
predvsem sprejemanje poštenega. Zato pri 
sprejemanju zakonov v parlamentu in od- •• 

ločitev v Skupščini občine nisem zasledoval 
toliko pravne skladnosti kot hotenja po 
pošteni in ne samo pravni državi. URA V-
NOTEŽENOST kot modrost odločanja je 
etično načelo nepristranosti, ki ne daje 
prednosti enemu zaradi politične pripad
nosti, ampak zaradi vključenosti večine in 
dolgoročne koristnosti čim širšemu sloju 
državljanov. OSEBNA VEST pa je merilo 
kulture in samoobvladovanja posamez
nika, poštenja do okolja in samega sebe. 

Upam si trditi, da sem v času, ko mi je 
bila zaupana politična funkcija poslanca 
in »župana«, le malokdaj zatajil zgornja 
načela in sem prav zato ravnal, morda 
koga kdaj tudi prisiljeval, predvsem pa 
glasoval večkrat tudi v nasprotju s priča
kovanji svoje stranke ali somišljenikov. In 
ni mi žal, ker so moje odločitve in ravna
nja izhajala iz etične moči osebnega po
nosa, jasne vizije, potrpežljivosti, vztraj
nosti in načel pluralnosti za vsakega, kije 

potreben ZAŠČITE, ki smo mu dolžni 
SLUŽITI in zanj SKRBETI. 

Ali niso to tudi načela, ki sem jih zago
varjal pred leti? So! Prepričan sem, da 
lahko še pomagam, ker so trenutna stihij-
nost, neučakanost in konfuznost odločanja 
v slovenskem parlamentu posledica ali blo
kad tistih, ki želijo ohraniti stari sistem 
v preobleki demokratičnosti, ali prevelike 
vneme po spreminjanju drugih, ki izhajajo 
iz prepričanja, da je možno vrednostne 
sodbe in vrednote spremeniti »čez noč«. 
V resnici pa temu ni tako; kot je bila po
trebna generacijska doba za uveljavitev 
sprevržene morale in vrednostnih sodb, 
tako bo tudi potreben čas za obnovitev 
klasičnih občečloveških, ki izhajajo iz krš- -
čanskega etosa. Zato moremo biti zado
voljni, ker smo z novo ustavo dobili tudi 
državni svet, ki bo s svojo večjo preudar
nostjo in iz večje »oddaljenosti« od realnih 
problemov družbe lahko bolj smotrno oce
njeval, kaj je za državo dobro in kaj slabše. 
Državni zbor bo kot strankarsko zakono
dajno telo, kjer se bodo kresala mnenja in 
stališča političnih nasprotnikov, še vedno 
delal pod vtisom dnevnopolitičnih proble
mov in zahtev, državni Svet pa naj bi jih 
korigiral za bodočnost. In prav je tako, 
zakaj to je bistvo demokracije in možnost 
za čiščenje pogledov in stališč. Tako bo tudi 
vlada dobila svoje pravo mesto strokov
nega izvrševalca volje parlamenta in ne po
litičnega odločevalca. 

Ker je bilo veliko doseženega in ker je še 
več stvari komaj na pol poti do uresničitve 
in uveljavitve, sem prepričan, da bi bilo 
prav še enkrat zaupati usodo naroda pre
udarnim, poštenim in resnicoljubnim, kot 
je ljudstvo to že storilo na prejšnjih voli
tvah, ko se je izreklo za DEMOS. Res je, 
da demosa ni več, so pa ostale stranke, ki 
so danes bolj profilirane, imajo več izku
šenj in sposobnih ljudi, da bolj odločno kot 
prvič uveljavijo načela, katera so zagovar
jale že ob prvih volitvah in jih nc namera
vajo zatajiti. Pa naj si bodo to tisti, ki so se 
že izkazali, ali novi. Tudi vem in verjamem, 
da demokracijo predstavljajo različne 
stranke, ker edino tako se lahko dobro 
uveljavi, so pa tudi takšne, ki demokracijo 
ovirajo. 

Nikoli pa nisem zaupal ljudem, ki zava
jajo volivce s spreminjanjem imen stran
kam ali jih razbijajo. Tudi ne tistim, ki se 
prilagajajo, menjajo strankarsko pripad
nost in gradijo na obljubah, ali pa se zgolj 
borijo za oblast z namenom, da si zavaru
jejo v preteklosti priborjene privilegije, ali 
uveljavijo nove v svojo korist, pri tem pa se 
sklicujejo predvsem na pragmatičnost in 
pozabljajo na okolje, človeka, njegovo do
stojanstvo, moralo in vest. Ker sta med 
poštenimi volivci posebno morala in vest, 
ta dva najvišja človeška razsodnika med 
dobrim in slabim, še vedno živa in pri
sotna, ne dvomim, da bo ljudstvo znalo 
prav izbrati. 

ENI SE HVALIJO, Ml PA GRADIMO 
ZAČELI SMO SPREMINJATI, DOVOLITE. DA SPREMENIMO 

ŠE VEDNO 
VERJAMEM 
Daj ni res, boste rekli, dr. Vasle, velik prijatelj 
vaših malčkov, hčerkic, sinčkov, vnukov se 
spušča v politiko. Res je! 

Usoden, da ne rečem prelomen zame je bil 
čas, ko se je začenjala naša SLOVENSKA 
pomlad 1989/90, ko se je v večini nas začela 
sprva potihem, potem pa vedno glasneje 
oglašati tako dolgo zatirana narodna zavest, 
ko je v večini od nas pričela naraščati nejevo
lja in vedno hujše so bile grožnje iz vzhod
nega dela nekdanje skupne države, ki so gro
zile, da nas bodo povsem podjarmile. Na 
srečo je bila rdeča goba na vzhodu že tako 
nagnita, da ni mogla več preprečiti razvoja, 
kakršnemu smo bili priča. 

Program SLOVENSKIH KRŠČANSKIH 
DEMOKRATOV je postal tudi moj. Lepo 
in nevarno obdobje smo preživeli v teh 
dveh letih, v letu in pol smo ustvarili 
toliko zgodovine, kot je niso ustvarili drugi 
narodi v več generacijah. Plebiscit, samostoj
nost, agresija na našo komaj rojeno državo, 
napeta pogajanja, lasten denar, mednarodno 
priznanje. Kar preveč uspehov za drugora
zredno garnituro« kakršna je bila še pred 
kratkim. »Zdrave sile«, ki so se potuhnile, pri 
tem pa zadržale vse bistvene vzvode moči od 
kapitala, časopisov, RTV in praktično vse 
položaje, ki so jih imele že pred volitvami, so 
začele sistematično napadati uspešno vlado g. 
Peterleta, iz radia te je vsako jutro zbudilo 
pljuvanje novinarke, ki je začela svoj komen
tar s pozdravom »Dobro jutro, revščina, se
daj reče: Srečno, Slovenija«, 94.000 nezapo
slenih je bilo kritičnih, medtem ko sedaj 
150.000 ni več kritičnih. DEMOS je s po
močjo »zdravih sil« razpadel, postali smo črni 
in klerikalci, ustavile so desnico in po več 
poskusih vrgle vlado g. PETERLETA in brez 
volitev prevzele oblast. Tudi na občinskih 
nivojih so poskušali uspešno in neuspešno 
rušiti na prvih volitvah izvoljeno DEMOSovo 
občinsko oblast. Upal bi si trditi, da bi tudi 
v Domžalah doživeli kaj takega, če ne bi naša 
skupščina že od začetka delovanja sledila 
skupnim ciljem: delati in služiti ljudem naše 
občine. Nedvomno ima pri tem velike zasluge 
član naše stranke, eden njenih ustanoviteljev, 
g. župan Ervin Anton SCHVVARZBARTL, 
republiški poslanec, ki je znal s svojimi trd
nimi moralnimi načeli, znanjem in diplomat
sko spretnostjo praktično vedno pomiriti du
hove in doseči sporazumne rešitve. Kljub 
temu je doživel od medijev strahotno kritiko 
in norčevanje ob sprejemanju odloka o jav
nem redu in miru, pri tem je eden od medijev 
celo zlorabil duševno prizadeto osebo. 

Podobno gonjo smo Domžalčani doživeli 
ob osnovanju vrtca Dominik Savio-Karitas. 
Spet je skupščina pokazala svojo zrelost in 
našla ustrezno rešitev, ki je večino zadovo
ljila. To se še vedno dogaja, čeprav gremo 
v Evropo in smo podpisniki vsemogočih kon
vencij o človekovih pravicah, svoboščinah, 
pravicah otrok, svobodne veroizpovedi. Tr
dim, da smo med prvimi v Sloveniji zaorali 
ledino in pomembno prispevali k spremembi 
miselnosti med ljudmi. Zaradi takih stvari, 
nestrpnosti do drugače mislečih, netolerant
nosti in KER MI NI VSEENO ter zaradi 
dolga do volilcev iz leta 1990 in zaradi pro
grama SKD, ki je sad dela številnih strokov
njakov v SKD, še želim sodelovati v stranki 
SKD in stopam sedaj pred volilce poln zaupa
nja in vere v njihovo zrelost. 

Seveda bo imelo v vseh razpravah prednost 
gospodarstvo, vendar se bom sam v okviru 
SKD zavzemal za socialno varnost in pravični 
red, nadaljni razvoj kulture, za spodbubanje 
ustvarjanja malih in srednjih podjetij, novih 
delovnih mest ter pošteno plačo za pošteno 
opravljeno delo. 

Nova delovna mesta nam bodo kaj malo 
pomagala, če ne bo delovne sile. S padanjem 
rodnosti in daljšanja življenjske dobe posta
jamo Slovenci star narod, s takim številom 
rojstev nas bo čez 80 let za polovico manj, čez 
200 let pa nas ne bo več, zato bo moje pozor
nosti deležna zakonodaja, ki bo dala družini 
večjo veljavo, ki bo izražala spoštovanje in 
dala priznanje našim ženam. 

Seveda se kot krščanski demokrat zavze
mam za pošteno politiko, odgovorno delo 
pred volilci in narodom, zaščito vseh človeko
vih pravic, svobodo veroizpovedi, resnično 
narodno spravo. Če sem vas prepričal in bo
ste svoj glas dali meni in s tem SKD. bomo 
z izvoljenimi poslanci, ki jim zaupate v prvem 
pravem slovenskem parlamentu, prispevali 
po svojih močeh. 

Za srečno Slovenijo 

V torek 17.11.92 bo na obisku v naši občini g. Lojze Peterle. Ob 15. uri bo v Domu 
počitka Mengeš, ob 18. uri v hali Komunalnega centra v Domžalah, kjer bo ob 

zabavni prireditvi tudi predstavitev kandidatov za državni Zbor in Svet. 
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Sem ekolog, inovator, dober mož in oče, 

kmečki sin, predvsem pa socialdemokrat. 

Zato vem, da nam varnosti ne zagotavljajo 

samo policija in vojska, ampak PRAVICA 

DO SOLASTNIŠTVA IN SOUPRAVLJANJA. 

Ne znam se prepirati in ne znam zmerjati. 

Zato se bom boril za naše interese v 

skupščini odločno, a spoštljivo do drugih. 

Občini Domžale pa povrnimo ugled mesta, 

ki se zna razvijati hitreje od ostalih. Ne pa 

mesta razvpitih afer in sprtih ljudi. 

11. volilni okraj 
Domžale (Vencl ja Perka , S lavka Šlandra), Mengeš, T rz in , 

Jarše - Rod i ca , Drapomel j , Pšata 

p r o f . 

O 

< o 
m 

36 let 

10. volilni okraj 
T r o j a n e , Češn j i c e , B l a g o v i c a , K r a šn j a , Z l a t o P o l j e , 
L u k o v i c a , P e č e , M o r a v č e , V e l i k a V a s - D e š e n , 
K r t i n a , V r h p o l j e - Z a l o g , D o b , I h a n , V i r , R a fo l č e , 
R o v a , R a d o m l j e , de l D r a g o m l j a ( B i š če , M a l a L o k a ) , 

Homec , Domžale ( S imona Jenka) 

Predvsem imam rad življenje. Zato imam 

rad ljudi in živali, poravnane račune, 

cvetoče ganke, modrega fička. voznike, ki 

dobro parkirajo, Miklavža in dedka Mraza 

pa seveda moravsko in rokovnjaško govorico. 

Nikakor pa se ne bom sprijaznil z 

brezposelnostjo, ultimati in previsokimi 

položnicami. Po izvolitvi bo moja prva 

poteza zagotovitev malice za srednješolce. 

Z D R U Ž E N A L I S T A 
Delavska stranka 
Demokratska stranka upokojencev 
Socialdemokratska unija 
SDP Slovenije 
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D E M O K R A T I 
d e m o k r a t s k a s t r a n k a 

razsodni 9 odgovorni 9 od ločn i 

III. Kratkoročno je aua m uwiuuk£UUMCC poli
tike boj proti brezposelnosti - poleg sistemskih zadev, 
kot sta privatizacija in bančna sanacija, se Demokrati na 
tem področju zavzemamo za naslednje ukrepe: 

a. ) davčna stimulacija zaposlovanja nezaposlenih 
Takoj moramo radikalno zmanjšati (od 100 in več 

odstotkov na največ 30 %) davčne obremenitve na plačo 
tistih delavcev, ki jih obrtnik, podjetnik ali podjetja (tako 
ružbena kot zasebna) potegnejo iz vrst brezposelnih. 
Take olajšave naj trajajo vsaj tri leta. 

b. ) racionalizacija proračunske porabe 
Takoj je potrebno racionalizirati porabo proračunskih 

sredstev in jih prerazporejati v smeri povečevanja prora
čunskih virov za bančno sanacijo in gradnjo državne 
prometno-telekomunikacijske infrastrukture ter za spod
bujanje izvozno usmerjenih podjetij, kajti le taka vlaga
nja bodo spodbudila nov pomemben investicijski ciklus 
in olajšala neznosno breme brezposelnosti, blokiranih in 
bankrotiranih podjetij. 
Posamična področja 

IV. Privatizacija in bančna sanacija 
Privatizacija in bančna sanacija sta dva poglavitna 

vzvoda normaliziranja gospodarstva. Privatizacija bo 
dala takoj nove motivacijske elemente, dodaten kapital, 
večjo pripravljenost tujcev za vlaganja v podjetja, spro
žila bo torej procese prestrukturiranja in čiščenja podjetij 
v stroškovnem smislu, medtem ko sanacija bank ni nič 
drugega kot sanacija gospodarstva, kajti preko bančne 
sanacije se bo razbremenil starih in nerešljivih kreditov in 
dolgov tako bančni kot podjetniški sektor nacionalnega 
gospodarstva. 

Zunanjetrgovinska zaščita slovenskega gospodarstva 
naj temelji predvsem na politiki tečaja, ki z drugimi 
zaščitami omogoča hitro vendar postopno prilagajanje 
slovenskega gospodarstva svetovnemu trgu. Zavzemamo 
se tudi za kontroliran dotok tujega kapitala. Potrebno je 
sprejeti liberalno zakonodajo o tujih vlaganjih ob dej
stvu, da se moramo odpirati v Evropo, da pa mora biti to 
odpiranje premišljeno, načrtno in postopno. 

X. Denarna politika 
Blago restriktivna denarna politika, ki ob fleksibilnosti 

tečaja skrbi za trdnost tolarja, presežek v plačilni bilanci 
in postopno ustvarjanje deviznih rezerv. 

XI. Koncesije 
Prizadevanja za koncesijsko financiranje infrastruk

ture, kar naj bi omogočalo oživitev gospodarske aktivno
sti, za kontroliran dotok tujega predvsem lastniškega 
kapitala in za izkoriščanje geografskega položaja tudi 
s tesnejšim sodelovanjem z državami, ki bi preko Slove
nije iskale poti v Evropo. 
XII. Trg bivše Jugoslavije 

Prizadevanja za vpračanje na trge posameznih držav na 
ozemlju bivše YU. kar bo zaradi nekonvertibilnosti naše 
in njihovih valut mogoče s klirinško, bartersko ali kon
vertibilno menjavo. V ta sklop sodijo tudi prizadevanja 
za čimbolj prost pretok blaga, kapitala, idej in ljudi po 
ozemlju bivše YU. 

D e m o k r a t i smo stranka investicij in 
gospodarske rasti 

Mag. Igor Omerza 

DR. FRANCE BUČAR V DOMŽALAH 

Predsednik in 

poceni država 
Demokratska stranka je 

v okviru predvol i lnih sre
čan j z občan i pripeljala 
v domža lsko knj ižn ico dr. 
Franceta Buča r j a in Toneta 
Peršaka. Ž a l so bili pos lu
šalc i pr ikrajšani z a obl jub
ljeno navzočnos t Igorja 
Bav ča r j a - notranji minister 
je zbo le l . 

Tone Peršak, eden od treh 
poslancev slovenske skupš
čine iz naše občine, je 
v uvodu orisal trenutni p o l i 
tični položaj na slovenskem 
strankarskem odru . Potem je 
besedo dob i l dr. France Bu 
čar, predsednik slovenskega 
parlamenta. Govo r i l je 
o možnostih, da bi stroške 
delovanja slovenske države 

pocen i l i . Posebno se je z a 
držal pri po lemik i o številu 

ministrov v novi slovenski 
v l ad i : dr. Bučar se zavzema 
za majhno, operat ivno in 
odgovorno v lado. 

Vprašanja ob koncu in 
obraz i poslušalcev so poka 
za l i , da je med maloštevil
n imi ob iskova lc i več pr ipad
nikov drugih strank kot pa 
simpatizerjev Demokratske 
stranke. 

Tekst in foto: 
Igor Lipovšek 

j j B p 
m* tb silil 

MKD vabijo mlade 
v svoje kroge 

MLADI KRŠČANSKI DE
MOKRATI smo politična or
ganizacija mladih, katerih te-

neritev je človek 
o osebne svobode, 
osti in dostojan-

? z namenom raz-
iro, družbeno in 
•nje mladih ter so-
oblikovanju poli-

na vseh področjih 
jenja, obravnavati 
vprašanja, dajati 
)bude, zavzemati 
lišča do pomemb-
vprašanj, potego-
iravice in interese 

i znotraj Sloven-
iskih demokratov 
i delu poročamo 
D. 

okrogle mize na 
itere se zanimajo 
^aniziramo dru-
inja na področju 
Dorta. Naši načrti, 

tako dolgoročni kot kratko
ročni, temeljijo predvsem na 
vprašanju, kako pomagati in 
navezati čimveč stikov z mla
dimi v naši občini. Še naprej 
bomo organizirali čim več 
okroglih miz, ki bodo poučne 
in pa predvsem zelo zan i 
mive. 

Še naprej bomo poskušali 

mladim brezposelnim najti 
ustrezno zaposlitev ali vsaj 
začasno delo. 

Naša stranka je pred krat
kim dobila novo vodstvo, 
uspehi pa se že kažejo. Vod 
stvo marljivo dela in že v na
slednjem mesecu lahko priča
kujemo vidne učinke. 

Vsi mladi , ki se nam boste 
pridružili, vas vabimo na 
redne sestanke naše stranke, 
ki so vsako sredo ob 20. uri 
v prostorih SKD Domžale 
(Ljubljanska 80 II. nadstropje 
- pri avtobusni postaji) M K D 
imamo uradne ure vsako 
sredo od 19.-21. ure, tel.: 
71 1-234. LEPO VABLJENI! 

Uspešen referen
dum na Dobenem 

Na Dobenem, kjer so pred 
mesecem dni slovesno odprli 
asfaltno cesto, so 10. 10. 92 
uspešno izglasovali že tretji 
referendum. Lastniki nepre
mičnin na Dobenem bodo 
enotno prispevali po 250 
D E M . 

Z znatno pomočjo KS Men 
geš so krajani v veliki meri 

prispevali k dosegu tega ci l ja. 
V Mengšu je bil izglasovan 

tudi referendum za rekon
strukcijo Janševe (Keržanove) 
ceste ter odvodnjavanje v v i 
šini 1950 D E M na stanovanj
sko hišo. Rezultat tega je nova 
asfaltirana ulica v višini 4 m 
z enostranskimi hodniki za 
pešce. 

; zbujamo iz sanj o samostojni in evropski 
eniji. zgroženi opažamo, da smo med sanjami 
še globlje v Balkanski sod. 

jer bi m o r a l a biti 
j u ž n a m e j a , s e nek i l ju
d je g r e d o c a r i n i ke , v e n 
d a r n ima jo n o b e n i h p o 
ob las t i l z a v rn i tev p r i m i 
t ivnih h o r d , ki ž e 7 0 let 
p len i jo in v l ada j o p o 
S l o v e n i j i . L judje , z a 
ka t e r e s m o san ja l i , d a 
s o tujci , ima jo š e v e d n o 
v e č p r a v i c kot t a k o i m e 
n o v a n i državljani S l o 
v e n i j e . 

Imajo: - d v o j n o d r ž a v 
l j anstvo , 
- z a s t o n j s t a 
n o v a n j a , 
- pr iv i l ig i rane 
s l u ž b e , 
- s v o j o t i ho tap 
s k o in z e l e n o 
maf i jo , 
- s v o j e c e r k v e , 
- s v o j e š o l e , 

k m a l u p a b o d o z a h t e 
va l i š e o s t a l e pr iv i legi je , 
p o l e g t e g a p a s o si 
v p a r l a m e n t u pribori l i 
v e č i n o , ki b u d n o p a z i , 
d a k a k S l o v e n e c n e 
bi s p r s t o m p o k a z a l n a 
te kr iv ice . 

O k u p a t o r s k a v o j s k a s e 
p o g o s t o s p r e h a j a p o 
n a š i d e ž e l i s k u p a j 
s s vo j im i p o m a g a č i in 
h u j s k a č i , ki s o ž e l e l i 
v s l a p o v i h prel ivat i n a š o 
kri, in s e d a j m o d r u j e j o , 
kje s e je za t akn i l n j ihov 
š e v e d n o pri l jubl jeni n a 
črt . 
Part i jski i z v r š e v a l c i p r o 
t i s l o v e n s k e z a r o t e s e s e 
s e d a j zav ih te l i v d i r ek 

t o r s k e in m a n a g e r s k e 
s t o l č k e , d a b o d o n a mo
deren evropski n a č i n iz-
ž e m a l i in u n i č e v a l i š e 
p r e o s t a l e p o k o n c i s t o 
j e č e J a n e z e , ki s o s i 

drzn i l i san ja t i o svoj i d r 
ž a v i in z d e s n i m o č e 
s o m g l eda t i , kaj d e l a 
l e v a r o k a . 

H e j , S l o v e n e c , z b u d i 
s e tudi ti, h i š a ti g o r i ! 

SLOVENKE! 
SLOVENCI! 

Zakon o državljanstvu Vam je odvzel okoli 100.000 
DELOVNIH MEST in kakih 55.000 STANOVANJ, 
Vašim otrokom odžira okoli 37.000 PROSTOROV 
NA ŠOLAH, dobili pa ste 162.000 NOVIH BRATOV. 

zakon o delu tujcev Vam je vzel še okoli 115.000 
DELOVNIH MEST, kakih 72.000 STANOVANJ in 
Vašim otrokom odžrl še približno 22.000 
PROSTOROV NA ŠOLAH. 

želja po zmagi na volitvah je pripeljala v Vaše 
domove okoli 92.000 BEGUNCEV, ki Vam iz žepa 
poberejo skoraj 5.000,00DEM MESEČNO IN VSAJ 
ŠE ENKRAT TOLIKO BO V KRATKEM. 

in kako je z Vami? do zdaj že okoli 100.000 
BREZPOSELNIH SLOVENCEV kakih 70.000 
SLOVENSKIH DRUŽIN na robu PREŽIVETJA več 
kot 67.000 SLOVENSKIH DRUŽIN BREZ 
STANOVANJ preko 30.000 SLOVENSKIH DRUŽIN 
POD MEJO PREŽIVETJA. 

Kdo bo popravil krivice Slovencem? 
edino 

2 1 . 1 0 . 1 9 9 2 p r e d s e d s t v o O O S N S 
D O M Ž A L E 

SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 
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Predsednik slovenske vlade s sodelavci na obisku v naši občini. 

V p r a š a n j a b r e z 

p r a v i h o d g o v o r o v 
Konec oktobra so obiskali Domža le vladni predstav

niki s predsednikom vlade Republike Slovenije g. Jane
zom Drnovškom. 

Obiska se je udeležil tudi mengeški poslanec v SO 
Domža le , g. Janez Škrlep. 

Tema, napovedana v dnevnem časopisju, je bila go
spodarstvo. G . Škrlep je postavil nekaj vprašanj, na 
katera pa ni dobil odgovorov. Ta so bila: 

- vprašanje oskrbe z vodo - stroka pravi, da so v Slo
veniji katastrofalne poplave, ker država ne odvaja dovolj 
denarja za rekonstrukcijo 

- problem obvoznice Mengeška Loka - Mengeš 
- problem sanacije gozdov v upravi Emone, k.o. Loka 

- Dobeno, Mengeš 
- poškodba pločnikov in mostov med agresijo JNA na 

Slovenijo 
- oglasne table, plakatna mesta kot ekološki problem 

(velja za celo Slovenijo) 
- vpliv gnojenja z umetnimi gnojili na podtalnico 
- globoko oranje na mengeškem polju (globalna in 

lokalna problematika) - oporečna voda med sušo 
- elektrifikacija in napeljava vode do domači je Pušav-

nik 
Pripombe so primerne, saj je g. Drnovšek prišel na 

naše področje, zato naj posreduje tudi pri lokalnih pro
blemih. 

TAT JANA SIVEC S T R M Š E K 

PREDSEDNIK VLADE 
NA OBISKU 

Čarati 
tudi 

vlada 
ne zna 

(Nadaljevanje 
s prve strani) 

prečiti razprodajo intelektualne 
lastnine. 

CIRIL SMRKOLJ je opozoril 
na čudno obnašanje vlade do 
kmetijstva in se ni strinjal z iz
javo kmetijskega ministra, češ 
če vse propade, naj pa še kme
tijstvo. Podeželje, katero bi ne
kateri kar ukinili, je treba varo
vati, saj Slovenija brez številnih 
manjših kmetij ne bo nikoli več 
taka, kot je bila. G . Drnovšek je 
povedal, da vlada obravnava 

Tokratni »shod« delega
tov Skupšč ine obč i ne D o m 
ža le se je pr iče l z nadaljeva
njem 19. seje, ki jo delegati 
zaradi nesk lepčnost i Zbo ra 
združenega dela niso uspeli 
končat i sredi septembra 
1992. 

P razn ičen začetek 

»Kljub ameriški zastavi, ki 
danes visi v naši sejni sobi, 
nismo pridružena članica 
Združenim ameriškim drža
vam«, se je pošalil župan 
naše občine ob začetku nada
ljevanja 19. seje in povabil 
k besedi ga. Lindo Cimper-
man; ta je na kratko predsta
vila svojo vizijo sodelovanja 
med sestrskima mestoma Euc-
lid in Domžale . Po obveznem 
fotografiranju in izraženih 
najboljših željah z obeh strani 
so delegati začeli obravnavati 
manj praznične, vendar nič 
manj pomembne zadeve. 

Stanovanjski denar še čaka 

Razprava o predlogu stano
vanjskega programa se je pri
čela že na prejšnji seji. Kljub 
temu ni bila nič manj burna, 
saj so se v razpravi kresala 
mnenja, ob koncu pa prevla
dalo prepričanje, da se v po
gledih nanj domžalska vlada 
in posamezni delegati ne uje
majo, in to je bilo dovolj, da 
so slednji sledili predlogu g. 
Škrlepa in točko po dolgo
trajni razpravi umaknili 
z dnevnega reda. Več sreče je 
bilo pri sprejemu Odloka 
o priznanjih, ki omogoča, da 
bomo v občini lahko na prav
nih temeljih podeljevali priz
nanja. Po dolgotrajni raz
pravi, v kateri je bil zlasti gla
sen Ciril Smrkolj, pa so dele
gati tudi soglašali s statuti os
novnih šol in Glasbene šole 
Domža le ter tako omogoči l i 
njihovo konstituiranje. 

N a vrsti je dvajseta seja 

Tudi tokrat delegati na za 
pisnik nedokončane 19. seje 
niso imeli pripomb, zato pa 
so živahno razpravljali o spre
jemu lokacijskega načrta za 
rekonstrukcijo ceste M-10 
skozi Dob do križišča Želod-
nik. Poslušali so tudi priza-

kmetijstvo kot izjemno po
membno, vendar zaradi sploš
nih razmer ne more uvajati do
datnih omejitev. V okviru mož
nosti kmetijstvu pomagajo naj
več, kar se da - čarati tudi 
vlada ne zna. Enako je bilo tudi 
mnenje ministra Gasparija: 
vlada problem ovrednoti, ga 
poskuša z različnimi ukrepi re
šiti, zaščita kmetij je primerna, 
le pravo mero je treba določiti. 

A N T O N PRESKAR je opozo
ril na problem cestnega križa, 
na prerazporeditev davkov 
v korist države. S tem ima ob
čina bistveno manjše možnosti 
za pomoč podjetništvu in obrt
ništvu. Iz odgovora g. Drnov
ška smo izvedeli, da je cestni 

S SEJ NAŠE SKUPŠČINE 

deto stranko Martina Vilarja, 
široke obrazložitve predlaga
teljev in mnenje vodstva Kra
jevne skupnosti Dob, ki zah
teva, da se zadeva čimprej 
uredi. Delegati so z lokacij
skim načrtom soglašali, upajo 
le lahko, da bodo z izgradnjo 
čimprej začeli in tako odpra
vili eno izmed najbolj črnih 
prometnih točk v občini . 

Za št ir ipasovnico in proti 
njej 

Programske zasnove za re
konstrukcijo magistralne ceste 
M 10 v štiripasovno - odsek 
od občinske meje Ljubljana-
Bežigrad do Depale vasi je 
Republiška uprava za ceste 
skupaj s predlagatelji in načr
tovalci predstavila v dveh va
riantah: 

- rešitev z deviacijo trase 
mimo naselja Trzin 

- rešitev z rekonstrukcijo 
obstoječe trase skozi naselje 
Trzin. 

O obeh variantah sta že 
razpravljala Izvršni svet in 
Krajevna skupnost Trzin, ve
liko pripomb pa so v javni 
razpravi podali tudi krajani. 
Delegati so po obširni pred
stavitvi programskih zasnov 
v razpravi menili, da je ponu
jena rešitev slaba, tudi ne
učinkovita, saj naj bi štiripa
sovnico potegnili vsaj do 
vhoda v mesto Domžale , ne 
pa da z njo prekinemo sredi 
Depale vasi. V glavnem se 
niso strinjali niti s I. niti z II. 
varianto, vsak je našel dovolj 
argumentov za sklep, da par
cialne rešitve niso dobre: 
PROBLEM 30000 vozil na tej 
cesti dnevno - B O V CELOTI 
REŠILA LE A V T O C E S T A . Po 
dokazovanju predlagateljev, 
da bo kljub avtocesti zaradi 
lokalnega prometa tudi v pri
hodnje ta cesta precej obre
menjena, se je razprava umi
rila, vendar le do nastopa za
interesiranih Trzinčanov, ki 
so zlasti protestirali proti upo
rabi kmetijskih zemljišč za 
bodočo traso štiripasovnice. 
Ker pa je povezava s svetom 
nujna, mi pa smo podobno 
varianto zavrgli že pred dvaj
setimi leti, se je večina dele
gatov (najbrž z zelo težkim 
srcem) le odloči la, najbrž tudi 

križ prednost, ki bo sofinanci
rana s krediti, med prioritetami 
je tudi cesta Ljubljana - Celje. 
G. Gaspari je govoril o odnosu 
med državo in občino, ki mo
rata čimprej razmejiti odgovor
nosti in obseg posameznih 
ravni in sprejeti dogovor o vi
rih, ki take potrebe lahko zado
voljijo. Transef ni potreben. 
Vlada ne pripravlja velikih 
sprememb na področju davčne 
politike. Obremenitve se ne 
bodo niti bistveno povišale niti 
znižale. O stimuliranju podjet
ništva in obrtništva je govoril 
minister Tajnikar. 

JANEZ ŠKRLEP je opozoril na 
nekatere lokalne probleme, ki 
po njegovem mnenju presegajo 

zaradi odločnega nastopa 
predstavnika Republiške 
uprave za ceste, ki je z vso 
odgovornostjo zatrdil, da je 
predlagana rešitev, ki ji bodo 
v najkrajšem času sledile tudi 
druge, najboljša, da osnutek 
posreduje v javno razpravo, 
v kateri se ponovno proučita 
obe varianti, skupaj s predlogi 
in pobudami iz razprave. 
Uprav ičeno lahko pr ičaku
jemo, da razprava ob obrav
navi predloga ne bo nič manj 
zanimiva. Prav po glasovanju 
o tej točki pa je bil Zbor zdru
ženega dela nesklepčen in 

nadaljevanje s prve strani 

1. Slovenija bo razde
ljena na osem volil ih enot. 
Domža l ska obč ina je v vo-
livni enoti , ki sega od D o m 
žal do Kočev ja in bo dala 11 
poslancev. 

2. Vsaka vol ivna enota je 
razdeljena še na volivne 
okraje. Ozeml j e naše ob 
č ine je razdeljeno na dva 
okraja: vzhodn i in zahodn i . 
V Sloveniji je 88 volivnih 
okrajev (s pr ib l ižno 18000 
volivci v vsakem), ki naj bi 
dali 88 poslancev, M a d ž a r i 
in Italijani imajo po enega 
dodatnega pos lanca; to je 
skupaj 90 poslancev. 

3. Vsaka stranka/lista bo 
v vsakem okraju ponudi la le 
enega kandidata. Za to bodo 
volitve bolj pregledne. V i se 
boste odloč i l i z a enega kan
didata in ga obkrož i l i . 

občinsko raven: pitna voda iz
pod Krvavca, obvoznica Men-
geš-Trzin, vzdrževanje vodoto
kov; JOŽE DUHOVN IK pa na 
zamrznitev cen komunalnih 
storitev, ki onemogočajo reali
zacijo nekaterih programov. 
Dr. FRANCE HABE je govoril 
o problemu reproverig in 
končne cene mleka, zlasti pa 
o obnovi infrastrukture posa
meznih fakultet, ki je kritična. 
Pred koncem je TONE ROZ
M A N opozoril na finančno ne
disciplino, ki jo vlada skuša ob
vladati, vendar prepočasi. 

Ker je čas omejena dobrina, 
je bil razgovor kljub velikemu 
zanimanju končan. Do nadalj
njega! v 

sledilo je nadaljevanje 4. ok
tobra 1992. 

20. seja se nadaljuje 

4. novembra 1992 se je 20. 
seja Skupščine občine D o m 
žale nadaljevala. Po hitrem 
postopku so delegati sprejeli 
Odlok o spremembah Odloka 
o gradnji pomožnih objektov 
za potrebe občanov in njiho
vih družin ter Odlok o spre
jemu prostorskoureditvenih 
pogojev za območja urbani
stičnih zasnov Domža l , 
Mengša, Trzina in Moravč ter 
drugih ureditvenih območi j , 
zataknilo pa se je pri spreje
manju proračuna, vendar le 
za kratko. Amandmaji niso 
dobili potrebne podpore in 
proračun je bil sprejet v pred
laganem besedilu, enako pa 
tudi pobuda za spremembo 
Statuta občine Domža le , ka-

4. Glasove vseh kandida
tov posameznih strank/liste 
v okrajih bodo sešteli na 
ravni voli lne enote. Č e bo 
skupno števi lo vseh glasov 
za to stranko v volilni enoti 
v e č kot 9,1 % , bo ta stranka 
dobi la v D r ž a v n e m zboru 
1 mesto (ali 2, č e bo dobi la 
1 8 , 2 % ) . 

5. Kateri i zmed kandida
tov stranka/liste (v volivni 
enoti jih bo imela stranka 
lahko tudi 11) bo dobi l se
dež v D r ž a v n e m z b o r u , je 
odvisno od njegovega 
uspeha v vol i lnem okraju. 

6. Preostanek ne izkor iš 
čen ih glasov (razlika nad 
9,1 % , 1 8 , 2 % , ali 2 7 , 3 % ) 
bo šel v seštevek stranke na 
ravni republike. Iz teh preo 
stankov bodo stranke še do 
datno dobile kakšen sedež. 
Č e stranka v republ i škem 
meri lu ne bo zbrala vsaj 

tere realizacija naj bi olajšala 
delo vsem, ki na podlagi na
vedenih aktov delajo in odlo
čajo. 

Kulturni dom se predstavi 

Katoliško izobraževalno in 
podporno društvo Domža le je 
v letu 1910 postavilo Dru
štveni dom v Domža lah , ki po 
osmih desetletjih doživlja 
svojo celovito prenovo, ki jo 
je delegatom predstavil Mat
jaž Karlovšek, podpredsednik 
Izvršnega sveta Skupščine ob
č ine Domžale . Vrednost ce
lotne investicije je blizu dveh 
milijonov D E M . Kulturni dom 
Domžale , ki je najlepši sece
sijski objekt v okolici naj bi po 
obnovitvi, predvidoma bo 
končana v naslednjih treh le
tih, Domžalčani pa naj bi del 
sredstev zagotovili tudi iz sa-

To pomen i : BELI 
3 0 % glasov 

v vsej voli lni enoti . 

Torej le m o d r a stranka 
dobi mesto v d r ž a v n e m 
z b o r u ; zasedla ga bo Tina, 
ker je znotraj (modre) 
stranke boljša kot Jana. Vsi 
glasovi bele (60 glasov) in 
rdeče (30 glasov) stranke 
ter 5 glasov modre (50 % so 
izrabil i , ker imajo poslanca, 
2,5 % = 5 glasov imajo še »v 
d o b r e m « ) se prenesejo na 

moprispevka, postal pravi 
kulturni center, v katerem bi 
bilo dovolj prostora tako za 
glasbeno šolo kot za posa
mezne kulturne dejavnosti. 
Po glavnem projektu rekon
strukcije in adaptacije je po
trebno in ekonomsko smo
trno, da se objekt obnovi v ce
loti, saj bi bila vsaka druga 
varianta dražja. Z obnovitvijo 
objekta bi dobili 1.500.00 m 2 

površin, od katerih bi bila 
glasbeni šoli namenjena polo
vica. V razpravi so delegati 
obnovo doma podprli, infor
macijo o poteku njegove iz
gradnje sprejeli, še pred odlo
čanjem o predlaganju in izvo
litvi kadnidata za volitve v dr
žavni svet pa odšli domov, saj 
je delegatov, tokrat v Zboru 
krajevnih skupnosti, zmanj
kalo. 

V. 

M O D R I R D E Č I 
5 2 , 5 % glas. 1 7 , 5 % glas. 

republ iško raven. Drugi se
dež te vol ivne enote se z a 
sede po i z računu na repu
bliški ravni. Kdo bo sedel 
nanj, je odvisno od stranke, 
ki ga bo dobi la . Sploh ni 
nujno da Peter. Lahko Cir i l 
ali pa neznani kandidat 
s Štajerske ali Pr imorske. 

IGOR L IPOVŠEK 

Spet zmanjkalo delegatov 

Še nekaj 
pojasnil 

o volitvah 

3,4 % glasov, ne bo dobi la 
dodatnega sedeža. 

7. Lahko se zgod i , da no 
ben kandidat (katere koli 
stranke ali liste) v v a šem vo-
livnem okraju ne bo izvo
ljen. 

N a kratko: 
1. V i boste v vo l ivnem 

okraju z enim obk rožen j em 
glasove dajali tako stranki 
kot kandidatu. 

3. Č e boste glasovali za 
listo/stranko, ki v vaši vo 
livni enoti ne bo izvoljena in 
ta lista v vsej republiki ne bo 
zbrala vsaj 3,4 % glasov, je 
vaš glas » izgubl jen«. 

Rezultati volitev v enoti (tabel 

Pr imer: 
Rec imo, da ima vol ivna 

enota (zaradi enostavnosti) 
samo D V A vol ivna okraja 
s po 100 vol ivc i . Torej bosta 
iz vol ivne enote v d ržavn i 
zbor izvoljena D V A po 
slanca, kar pomen i , da mora 
stranka v volivni enoti zbrati 
vsaj 50 % glasov, če h o č e 
imeti poslanca v d r ž a v n e m 
z b o r u . 

Bela stranka ponudi v pr
vem vol ivnem okraju Petra, 
v d rugem Pavla. 

M o d r a stranka ponudi 
v prvem vol i lnem okraju 
Jano, v drugem in T ino . 

R d e č a stranka ponudi 
v prvem vol i lvnem okraju 
Cir i la , v drugem Me toda . 

a): 

1. okraj 

2. okraj 

Peter 
50 glasov 

Pavel 
10 glasov 

Jana 
20 glasov 

Tina 
85 glasov 

Ciril 
30 glasov 

Metod 
5glasov 

skupaj BELI 
60 glasov 

M O D R I 
105 glasov 

R D E Č I 
35 glasov 
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SREDNJA ŠOLA 

P r e d a v a n j e o 

n a r k o m a n i j i 
Srednja šola D o m ž a l e ima že vr

sto let vsak prvi ponedeljek v me
secu govori lne ure vseh uči te l jev . 
Tako imajo starši možnos t po 
poldne srečat i slehernega učitel ja in 
se z njim pogovorit i o t ežavah svo
jega mladostnika. Za osnovne šole 
so takšne govori lne ure ob iča jne , na 
srednjih šolah pa so redkost. 

2. novembra so ta običajna sreča
nja popestrili še s predavanjem go
spoda Kastelica o narkomaniji. Preda
vatelj dela na Centru za mentalno 
zdravje v Ljubljani in ima bogate iz
kušnje z zdravljenjem narkomanov. 

Že takoj na začetku je povedal, da 
je jemanje drog pravzaprav posledica 
in ne vzrok. Zato so pri preprečevanju 
narkomanije ali pri zdravljenju zasvo
jencev najpomembnejši starši, ki 
otroka ali mladostnika najbolj poz
najo. Dejal je, da je na svetu vsaj 
4000 rastlin, ki imajo psihotične 
učinke in da nekatere od njih č lovek 
pozna in uporablja že vso zgodovino; 
vendar so bila v vseh družbah do 20. 
stoletja ta sredstva nadzirana, njihovo 
jemanje pa regulirano. Šele v tem sto
letju so droge postale dostopne vsem 
držav l janom; tudi tistim, ki ne poz

najo posledic in ki se potem ne mo
rejo odvaditi jemanja. 

V nadaljevanju so bile predstav
ljene posamezne nedovoljene droge 
(hašiš, marihuana, LSD, morfij, he
roin...) in tudi tiste, ki so »dovo
ljene« (vdihavanje bencinskih hla
pov, tabletomanija, alkohol...). Ker 
so prepovedane droge drage, se ob 
jemanju mamil ponavadi pojavi kri
minal (pri moških vlomi, ropi in kraje, 
pri ženskah prostitucija, pri obojih pa 
preprodaja mamil), saj je drugače 
praktično nemogoče dobiti denar za 
nakup opoja. 

Statistika pravi, da je 8 7 % užival 
cev heroina kriminalcev; da jih od 
tistih, ki poskusijo drogo, 6 0 % pre
neha, 2 0 % jo uživa, a nima posebnih 
težav, 2 0 % pa jih ima velike pro
bleme. »In zaradi teh 2 0 % se splača 
boriti proti drogam, ker nikoli ne 
vemo, ali se bo uživalec še lahko uprl 
mamilom ali ne!« je pribil gospod 
Kastelic. 

Najdlje se je zadržal pri načinu pre
poznavanja narkomana in reagiranju. 
Starše je opozoril na previdnost, trez
nost, razumevanje in mirnost. Pred
vsem si je treba najprej pridobiti zna
nje, potem se z zasvojencem pogovo

riti in ga poslušati. Panika ni nikoli 
dobra, prav tako zmerjanje in očitki, 
saj so zasvojenci ljudje z nizkim sa
mospoštovanjem: na ta način jim sa
mozavest, ki jo nujno rabijo za sooče
nje s svojo tragedijo, le še zatremo. 
Starši, ki so najučinkovitejši »zdrav
niki«, morajo vztrajati in biti v po
moč. 

O b koncu je predavatelj povedal, 
da se mu zdi problem mamil resen, 
ker v svetu predstavlja tako velik po
sel, da se ga ne da ustaviti. Po drugi 
strani pa je potolažil starše in učitelje, 
da vsaka časopisna vest o razširjenosti 
drog le ni resnična in da so izjave 
mladih, ki se želijo postavljati, veliko
krat prenapihnjene. 

Tekst in foto: 
IGOR L I P O V Š E K 

IZ NAŠIH KRAJEVNIH SKUPNOSTI 

K j e r j e t r u d , n e 

i z o s t a n e u s p e h 
Krajevna skupnost M o 

r a vče je v zadnjih letih 
uspešno konča la kar nekaj 
investicij. S r e čan j e z Jože-
tom L e n i č e m , predsedni 
kom Izvršnega sveta Skupš 
č ine obč i ne D o m ž a l e , ob 
zak l jučku del na cesti proti 
KS Vel ika vas-Dešen , je bilo 
pr i ložnost za naslednje tri 
izjave. 

J ANEZ U Č A K A R , delegat KS 
M o r a v č e : 

Krajevna skupnost M o 
ravče s svojo razprostra-
nostjo, saj po obsegu spada 
med na jveč je v obč in i , pri
naša števi lne komunalne z a 
deve, ki jih zadnja tri leta 
zlasti zaradi pomoč i krajev
nega samoprispevka uspeš
no rešujemo. Čeprav kratek, 
je asfaltirani odsek ceste 
M o r a v č e - Za log - KS Ve 
lika vas - Dešen , velikega 
pomena , še več jega bo, ko 
se b o m o s sosedno KS pove
zali v celoti . Skupna vred
nost del je več kot šest mi l i 
jonov tolarjev, v odsek ca 
1900 metrov ceste pa je 
vgrajenega kar 5000 m 3 gro
bega in 8 0 0 m * finega mate
riala. Ža l ni bi lo dovolj de
narja, da bi v celoti asfalti
rali pripravljen odsek ceste, 
upamo, da nam bo to uspelo 
v letu 1993. Vel ik problem 
pa ostaja pitna voda. Čeprav 
je znano, da so prav Češ-
njice pri M o r a v č a h že leta 
1913 dobi le prvi vodovod , 
problem še ni rešen. Predla
gal bi , da se pospeši izgrad
nja vodovodnega sistema 
PLES. 

mag. F R A N C C A P U D E R , 
predsednik Sveta KS M o 
r a v č e : 

Veseli nas, da je obč ina 
D o m ž a l e pripravljena pod 
preti vse, ki so poleg krajev
nega samoprispevka pri
pravljeni prispevati dodatna 
sredstva in prostovoljno 
delo. KS M o r a v č e se v zad 
njih nekaj letih sicer pospe
šeno razvija, vendar se vidi, 
da je v prejšnjih desetletjih 
obč ina investirala predvsem 
v mestne predele in se je 
tudi zato podeže l je počas 
neje razvijalo. 

Razmiš l j amo tudi o lo
kalni samoupravi , vendar se 
z njo ne obremenjujemo. 
Naša prva naloga ostaja re
ševan je sedanjih težav, 
z novo organiziranostjo se 
bomo ukvarjali, ko bo spre
jeta vsa potrebna zakono 
daja. 

J O Ž E L E N I Č , predsednik Iz
vršnega sveta Skupšč ine ob 
č ine D o m ž a l e : 

Krajevni samoprispevki so 
dodobra razmigali v e č i n o 
naših krajevnih skupnosti. 
Še zlasi uspešni so tam, kjer 
imajo m o č n e gradbene o d 
bore, kjer imajo resnične 
potrebe, za katere rešitev so 
se pripravljeni resnično zav
zeti. Povsod tam obč ina z a 
nesljivo ne bo stala ob 
strani, čeprav vsem najbrž 
tudi ne bo m o g o č e pomagati 
takoj. Poskrbeti moramo, da 
tempo izgradnje posamez
nih komunaln ih objektov ne 
bo zamrl , da se bo ž iv l jen je 
v rača lo na podeže l j e , obe

nem pa si tudi pr izadeva l i , 
da se bomo, dokler bomo 
še, razvi jal i občina kot ce 
lota. Janez Učakar 

OBISK V VELIKI VASI 

Boljša cesta -

največja želja 
Vel ika vas je najbrž naj

več ja v Krajevni skupnosti 
Vel ika vas - D e š e n , zaradi 
niti dvajsetih d o m a č i j , ve
č ina je posejanih ob edini 
cestni povezavi z ma t i čno 
obč ino , pa svojemu imenu 
ne ustreza najbolje. 

Do Velike vasi je iz Moravč 
blizu deset kilometrov slabe 
makadamske ceste, ki jo pre
žene le dober kilometer as
falta, kar je skoraj vse, kar se 
je na tem koncu (poleg doma 
KS, vodovoda, ki se končuje 
in še kar dobre telefonske po
vezave) zgodilo v zadnjih le
tih. Pa so plačeval i samopri
spevek že pred leti, tudi sedaj 
ga, vendar jih je malo, plače 
niso velike, in če ne bo ob
čina bolj odvezala svojega 
mošnjička, nekateri krajani pa 
pokazali tudi več razumeva
nja, potem tudi več asfalta ne 
bo kmalu. 

Ustavili smo se na prijazni 
domači j i pri Griljevih. Trav-
narjeva mama, tako se reče 
po domače , nas je povabila 
v prijetno kmečko izbo, kjer 
je tekel pogovor o tem, da bi 
tudi Veliko vas uvrstili v de
mografsko območje in ji 
morda tudi tako pomagali, da 
bi prej prišla do asfaltirane ce
ste, ki je njihova, upajo, da ne 
neuresničljiva, želja. Kmetije 
so sicer velike, vendar zaradi 
narave terena in oddaljenosti 
težke za obdelovanje. Ljudje 
so pridni. Medtem ko je od tu 
do sleherne službe najmanj 
deset kilometrov, skoraj 
vsakdo dela tudi doma, da 
laže preživi. 

»Projekti za cesto skozi vas 
so, skušali bomo čimprej do
biti vso potrebno dokumenta
cijo, potem pa bi radi, da se 

kaj premakne,« pripovedujejo 
in hitijo zatrjevati, kaj vse so 
pripravljeni narediti sami, da 
bi le občina pomagala. Po
moči pa bo potrebne veliko, 
saj je rekonstrukcija ceste 
zelo zahtevna in bo najbrž ve
liko stala. Za začetek pa ven
darle predlagajo, da jo njen 
upravljalec malce posuje, 
uredi, sicer bo kmalu nepre
vozna. Neurejeno odvodnja-

/lamnik 
je glasilo občine 
Domžale. Izhaja 
enkrat mesečno. 

vanje, plazovit teren in še kaj; 
vse jo slabša iz dneva v dan. 

Njihove potrebe razume 
vsak, ki se le enkrat po res 
slabi cesti pripelje v prijetno 
vas, kjer so novogradnje prej 
pravilo kot izjema, kjer so 
nova gospodarska poslopja in 
pridni ljudje. N ihče pa jim ne 
ve povedati, kdaj bo drugače. 

Ko odhajamo po slabi 
blatni poti, ki kar kliče po 
boljšem vzdrževanju, od teh 
prijaznih ljudi, mi v ušesih še 
vedno zvenijo besede Trav-
narjeve mame, ki bi se, tako 
kot vsi, čimprej rada peljala 
po boljši cesti v dolino: »Ko 
sem bila mlada, nisem ve
dela, kaj je breg, zdaj to 
vem.« In tudi mi vemo, zakaj 
si v Veliki vasi tako želijo 
boljše ceste. 

V. 

ZDAJ GRE ZARES 

Osnutek zakona 
o lokalni sa
moupravi 

O b č i n e so temeljne lokalne samoupravne skupnosti , je 
zapisano v osnutku zakona o lokalni samouprav i , ki ga 
O d b o r z a lokalno samoupravo republ iške skupšč ine 
predlaga v obravnavo in sprejem. Ker bo o d obl ikovanja 
in vsebine nov ih o b č i n precej odvisno ž iv l jenje in de lo 
prebivalcev, je prav, da vas s p o m e m b n e j š i m i č len i tudi 
seznan imo. 

N o v o ob l ikovane občine, katerih območja b o m o d o l o 
čali z referendumi, končno besedo pa bo imel DRŽAVN I 
Z B O R , bodo samostojno urejale in opravl ja le loka lne 
zadeve javnega pomena , ki se nanašajo na življenje m 

e pa 
bodo lahko tudi naloge iz pristojnosti države, Če bo tako 

v nega 
delo prebivalcev na njenem območju; opravl jale 

e iz pristojnos' 
dogovor jeno in če bodo zato plačane. 

Prebivalc i bodo uresničevali svojo pravico do lokalne 
samouprave z refrendumi, preko zborov in svetov, v ka 
terih bodo na osnov i neposredne, enake in splošne vo 
l i lne pravice na svobodnih in tajnih vol i tvah izvol jen i 
člani. F inancirane bodo iz lastnih virov (davki in druge 
obvezne dajatve, dohodk i od premoženja občine, v laga
nja zasebnega kapitala, posoj i la , javna posoj i la in obvez 
nice, zagotovl jena sredstva države za prenesene naloge), 
zaradi slabše gospodarske razvitosti pa j im bo dodatna 
sredstva zagotavl ja la država. Občine bodo imele svoj grb 

in zastavo, statut, pečat, pr iznanja , le i z j emoma pa manj 
kot 3000 prebivalcev. 

Zakon m e d osnovne pogoje, ki j ih zagotavl ja občina, 
uvršča: 

- osnovna preskrba z življenjskimi potrebščinami 
(trgovina) 

- dostopnost zdravniške in socialne oskrbe 
- osnovno šolanje 
- minimalni komunalni in stanovanjski pogoji za 

bivanje 
- prostorsko poselitveni pogoji 
~ osnovne prometne in kom unikacijsko-in forma

cijske povezave (PTT) 
- prostori za izvajanje upravnih in političnih dejav

nosti 
- osnovni pogoji za izvajanje upravnih in političnih 

dejavnosti 
~ banka ali hranilnica. 

Zakon predvideva poleg navadnih občin tudi mestno 
(le i z j emoma manj kot 1000 prebivalcev) in gorsko o b 
čino, v posebnem poglavju opredel juje tudi pokraj ino, ki 
je po mnenju večine dosedanj ih razpravi ja lcev slabo 
nadomest i lo za okraj, v posebnem poglavju pa govor i 
tudi o organih občine, med katerimi so najpomembnejši 
OBČINSK I SVET, Ž U P A N in po potrebi tudi več O B Č I N 
SKIH O D B O R O V kako b o d o organiz irane i, > loče ob 
činske (lokalne) javne službe, je Še ze lo odprto vpraša
nje, na katerega bo odgovor iskala vsaka občina sama 
- glede na denar, ki ga b o imela . 

Osnutek zakona o lokalni samoupiav i je temel j , na 
katerem gradimo bodoče občine, skupaj z nj im pa b o 
potrebno za organ izac i jo bodoče loka lne samouprave 
sprejeti kat še nekaj zakonov , zato se najbrž ni bati , da se 
b o m o že jutri odločali, kakšna bo naša nova občina. 

V . 
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POGLEJTE ŠE ENKRAT, KJE STANUJETE! 

Vse naše »nove« 
ulice, ceste 
in naselja 

Ž e od 26. oktobra 1992 
so na sedežih krajevnih 
skupnosti razgrnjeni V O 
LILNI IMENIKI, na osnovi 
katerih boste voli lci prejeli 
vabila za volitve 6. d e c e m 
bra 1992. V vseh voli lnih 
imenikih so upoš tevane 
spremembe nazivov ulic, 
cest, naselij in javnih usta
nov, ki jih je v le tošnjem letu 
sprejela Skupšč ina obč ine 
D o m ž a l e in so bile objav
ljene v U r a d n e m vestniku 
obč ine D o m ž a l e št. 2, 6, 11, 
12. Nekateri krajani se 
s spremenjenimi nazivi ulic 
in cest niso strinjali, zato je 
bil pri Ustavnem sodišču 
Republike Slovenije začet 

ustavni spor, ki pa še ni ra
z rešen . Zato bi radi obvestili 
vse krajane, ki stanujejo 
v pre imenovanih ul icah, ce 
stah in naseljih, da nova 
imena ulic, cest in naselij 
pravno formalno veljajo in 
jih je potrebno pri pisanju 
naslovov dosledno upošte 
vati. Ponovno se bo o njiho
vih morebitnih spremembah 
razpravljalo, kolikor bo to 
zahtevala od loč i tev Ustav
nega sodišča Republike Slo
venije. 

D o tedaj pa vse, na sejah 
Skupšč ine obč i ne D o m ž a l e 
sprejeta pre imenovanja, ve
ljajo! 

KRAJEVNA S K U P N O S T V M E S T U D O M Ž A L E 
Naselje D o m ž a l e 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 

Hauptmanova 
Pot kurirjev 
Cesta padlih borcev 

Cesta padlih borcev 
in Ulica 3. septembra 

Brejčeva 
Chvatalova 
Kovičeva 

Krumperška 
Pod hribom 
Ihanska cesta 
(od Bistrice do Preloga) 
Šumberška c. 
(od brvi pri Mosnarju do križišča 
skupaj z ulico 3. septembra) 
Ahčinova 
Gostičeva 
Češminova cesta 

Kidričeva Slamnikarska cesta 
Koščeva Kosovelova 
Koširjeva Staretova 
Kraigherjeva Potočnikova 
Ma rokova Bernikova 
Mavsarjev trg Rodiška 
Peternelova Šolska 
Rozmanova Triglavska 
Slandrova Gregorčičeva 
Titov trg Mestni trg 
Ulica Ljube Šercerja Ul. Matije Tomca 
Toneta Tomšiča Ul. Ivana Pengova 
Ulica 29. novembra Plečnikova 
Veljka Vlahoviča Miklošičeva 
Zormanova Masarvkova 
Cesta talcev (od križišča Karantanska 
Rondo do križišča Toko) 
Vojkova Ravnikarjeva 

Naselje Studa 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
brez imen Jesenova ulica 

Hrastova ulica 
Javorjeva ulica 
Brezova ulica 

KRA JEVNA S K U P N O S T M E N G E Š 
Naselje Loka 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
del Stoparjeve se podaljša v Na gmajni 
Stoparjeva (desno čez most Pšate) Za Pšato 
Mušičeva Gasilska 
Na ulicah Testenova 

Naselje M e n g e š 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
Blejčeva, Kidričeva 
lelovškova 
Pot Rašiške čete 
Cesta 8. julija 
Škofičeva 
Dolinškova 
Keržanova 
Vrhovnikova 
Glavarjeva (makadamski del) 
Glavarjeva (bloki) 
Dermastjeva 
Cesta Kokrškega odreda 
Koželjevo nabrežje -
se ukine, vsaka ulica 
dobi svoje ime 
Medvedova - ostane, dodata 
se dve hiši od bivšega 
Koželjevega nabrežja, ostale 
se ustrezno temu preštevilčijo 
Ul. Toma Brejca 
začetek Koželjeve in Medvodove 
2. ul. ob Koželjevem nabrežju 
Partizanska 
Proletarska 
Šinkova (I. s kamniške strani) 
Šinkova (preostali del) 
Strehovčeva 
Kosmačeva 
Osojni kova 
Koščeva 
Tomšičeva 
Ul. Mengeške skupine 
Gorjupova 
Ulica vstaje 

lelovškova cesta 
Koblerjeva 
Rašiška cesta 
Linhartova 
Dalmatinova 
Šubljeva 
Janševa 
Kopitarjeva 
Glavarjeva 
Levčeva 
Slamnikarska 
Drnovo 

Japljeva 
Starerova 
Sadnikarjeva 
Grobeljska cesta 
Trubarjeva 
Finžgarjeva 
Aljaževa 
lalnova 
Levstikova 
Jurčičeva 
Zupanova 
Liparjeva cesta 
Slomškova 
Balantičeva 
Jarška cesta 

staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 

del Jelovškove v smeri 
proti mrliškim vežicam 
del lelovškove - krak 
proti mlinu 
Ulica OF (nasproti Biča) 
preostali del Ulice OF 
neimenovana 
Slandrova 
pravokotno na Veselovem nab. 
na polju ob Veselovem nab. 

del Novakove (ob razbremen.) 
Ulica talcev 
od Cofa proti Sevetu 
Slamnikarska 

Šubičeva 

Za malnom 

Gregčeva 
Ropretova pot 
Glasbilarska 
Krekova 
Erjavčeva 
Steletova 
Gostičeva 
Pot talcev 
Valvazorjeva 
Šolska 
Detelova 
Zavrti 

KRA JEVNA S K U P N O S T R A D O M L J E 
Naselje Radomlje 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
Ulica Pirš ložeta Luke Opekarniška ulica 

KRA JEVNA S K U P N O S T TRZ IN 

Naselje Trz in 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
Ulica 7. julija 
del Rakefove ulice s hišnimi 
številkami 30, 35, 36, 37, 38, 39 
ostali del Rakefove ulice 

Vegova ulica 

Na jasi 
Ul. pod gozdom 

KRA JEVNA S K U P N O S T M O R A V Č E 
Naselje Do le pri K rašcah 
staro poimenovanje naselja novo poimenovanje naselja 
Dole pri Krašcah Dvorje 

Sv. Andrej 
Dole pri Krašcah 

Naselje M o r a v č e 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
Ulica Heroja Vasje • 
del proti Grmačam Cesta na Grmače 

KRA JEVNA S K U P N O S T V R H POLJ E-ZALOG 

Naselje Za log pod Troj ico 
staro poimenovanje naselja novo poimenovanje naselja 

Zalog pod Trojico Zalog pod pod Sv. Trojico 

Naselje Do le pod Troj ico 
staro poimenovanje naselja novo poimenovanje naselja 

Dole pod Trojico Dole pod pod Sv. Trojico 

KRA JEVNA S K U P N O S T J A R Š E - R O D I C A 

Naselja: Zgornje, Srednje in Spodnje Jarše 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
od Perkove ul. do priključka 
na cesto Domžale-Kamnik 
severno od Šubljeve 
hiše št. 20 Sp. Jarše do št. 37 
od Mavsarjevega trga do 
št. 50 Srednje Jarše 
upoštevati UN C 35/36 Sr. Jarše, 
cesta med Mlinščico do 
Kamniške Bistrice 
UN Sr. Jarše 
upoštevati UN C 35/36 novi 
objekt od št. 51 do 56 

Jarška cesta 

Prežihova ulica 

Čevljarska ulica 

Mlinska cesta 
Ručigajeva ulica 

Kokaljeva ulica 

staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 

od št. 57 Sr. Jarše 
v smeri Bistrica 
upoštevati UN C 35/36 ob hiši 
št. 41 do 43 Sr. Jarše 
upoštevati UN C 35/36 nova cesta 
od TR postaje v smeri ceste 
Dž. Kamnik objekti št. 26 do 36 
Sr. Jarše št. 5, 78, 4 izhod 
na cesto Dž. Kamnik 
Sr. Jarše št. 24 podaljšek 
Peternelove ul. 
Zg. Jarše št. 13-25, cesta 
ob Emonini žagi 
Zg. Jarše št. 40-55 
Zg. Jarše št. 25a-1 
Zg. Jarše št. 11/21 a -
proti skladišču Napredek 
cesta Domžale-Kamnik 
UN Sr. Jarše 

Rožičeva ulica 

Volfovva ulica 

Golčajska ulica 

Gasilska pot 

Šolska ulica 

Gregorčeva ulica 
Krožna cesta 
Brigadirska ulica 

Industrijska cesta 
Kamniška cesta 
Rudniška ulica 

KRA J EVNA S K U P N O S T I H A N 

Naselje Ihan 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
gl. cesta Domžale-lhan-Dol 
Prelog 5a do 34a (Lenček) 
Prelog 85 (Horvat) do 49 
(Gorenc) in do 50 (Lenček) 
Prelog Ihan 33 (Vlahinja) 
do Prelog n.h. (Saferovič) 
do Prelog n.h. (Ros) 
Ihan 3 (Rak) do Prelog 29 (Cevc) 
Ihan cvetličarna Slovnik 
do Ihan 140 (Burja) 
Ihan 18 (Lenič) do 9 (Mukavec) 
Ihan n.h. (Milic) do Oblak 
do Ihan 96 (Gnidovec) 
Ihan 161 (Pavovec) do 155 
(Ložar) do 67 (Gostinčar) 
Prelog 37a (Škrjanc) do Kržan 
Prelog 12 Kokalj 
Prelog 15 (Svetlin) do 53 
(Pancar) do 20a Logar 
Prelog n.h. (Hribar) do 48 (Jordan) 
Prelog 23 (Janičar) do 22 (Dragar) 
Ihan 137 (Hribar) do 
Ihan n.h. (Loboda) 
Ihan 94 (Čič) do 111a (Kramar) 
Ihan 13 (Gudlin) do 100 (Vodnov) 
Ihan 28 (Podlipnik) 
do Goričice (Marn) 
Ihan 90 (Milic) do pokopališča 
in do 97 (Križman) 
Ihan mont. hiše št. 76 (Hozjan) 
Ihan mont. hiše št. 85 (Kralj) 
Ihan mont. hiše št. 148 (Ostrež) 
Ihan Mežnar - šola do Ihan 45 
(Dime) do Ihan 150 (Križaj) 

Breznikova cesta 
Stara cesta 

Ulica Slavka Pengova 

Preloška cesta 
Bistriška cesta 

Na ledinah 
Lipova ulica 

Dragarjeva ulica 

Pot na žago 
Tablarjeva cesta 
Pod hribom 

Krožna pot 
Prečna pot 
Drinova cesta 

Ihanska cesta 
Češminova cesta 
Igriška cesta 

Taborska cesta 

Pokopališka cesta 
Emonska I ulica 
Emonska II ulica 
Emonska III ulica 

Šolska ulica 

KRA J EVNA S K U P N O S T D O B 
Naselje D o b 
staro poimenovanje ulice oz. ceste novo poimenovanje ulice oz. ceste 
Ul. Gubčeve brigade Gubčeva ulica 
Ul. Bratov Miš Vegova ulica 
Ul. Tomšičeve brigade Češeniška ulica 
neimenovana ulica med pošto 
Dob in trgovino Marelica Staretova ulica 

Naselje Troj ica 
staro poimenovanje naselja novo poimenovanje naselja 
Trojica Sv. Trojica 

Program razvoja turizma 
in spremljajočih dejavnosti 

Spoštovani, 
vab imo Vas, da sodelujete 
pri izdelavi programa raz
voja turizma in spremljajo
č ih dejavnosti v obč in i 
D o m ž a l e tako, da izpolnite 
obrazec za ponudbo , po 
bude, kritike in predloge kot 
posameznik (podjetnik, 
obrtnik, zasebnik), in ga po 
šljete na Izvršni svet S O 
D o m ž a l e , Sekretariat za 
DPR, Ljubljanska 69, 61230 
D o m ž a l e , s pripisom »za 
program razvoja tur izma«. 
Se bolje pa je, da se pove
žete z vodjo delovne sku
pine za vaše področ je (Na
slovi so bili objavljeni 
v prejšnji številki Slamnika). 
Pri vodjih delovnih skupin 
in na sekretariatu dobite tudi 
obrazce za izpolnjevanje. 

S sodelovanjem boste pri
spevali k bolj živ l jenjski 
oceni možnost i in potreb 
razvoja turizma in spremlja
joč ih dejavnosti, predvsem 
pa ne smete izpustiti prilož
nosti, uveljavite svoje zami
sli in interese! Za sodelova
nje se Vam zahvaljujemo! 

G L A V N I CILJI P R O G R A M A 
R A Z V O J A 

Pridobiti moramo do lo 
č e n e predloge za bol jšo iz 
koriščenost in pospešen raz
voj turizma in spreml ja joč ih 
dejavnosti po posameznih 
predelih obč i ne D o m ž a l e , 
s poudarkom na povečan ju 
obiska (npr. iz Ljubljane, 
tranzita in tudi stalnih go
stov). 

Predstaviti se morajo tiste 
ne izkor iščene možnost i , ki 
zahtevajo kratkoročno malo 
vlaganj, dajejo pa lahko hi 
ter dob iček posamezn ikom 
in korist skupnosti. 

Obde la l e naj bi se vse tre
nutno prisotne in dopoln i lne 
vrste dejavnosti, ki posredno 
ali neposredno zadevajo tu
r izem: športno-rekreacijski, 
kmečk i , kulturni, mladinski, 
prehodni , poslovni , d o m a č a 
in umetna obrt, folklora, itd. 

Izdelani morajo biti pred
logi za dejavnosti posamez
nikov, agencij, podjetij, ter 
republike, o b č i n e , bank in 
drugih institucij. 

Izdelani program mora 

biti stroškovno, tržno, po 
slovno in market inško 
ovrednoten. 

Dobro ovrednoten in ar
gumentiran program mora 
biti uspešna osnova za pre

pr i čevan je Izvršnega sveta 
in odbornikov Skupšč ine pri 
dodeljevanju sredstev za 
njegovo realizacijo v okviru 
proračuna za leto 1993 
- leto turizma v Sloveniji. 

VSEBINA POPISA POSAMEZNE PONUDBE 
V TURISTIČNIH IN SPREMLJAJOČIH 
DEJAVNOSTIH (OBRTNIKA, KMETA, 
PODJETNIKA, PODJETJA) 

1. OSNOVNI PODATKI OBRTNIKA, KMETA, PODJETNIKA, PODJETJA 
1.1. OSNOVNI PODATKI 

IME (FIRME/OBJEKTA/PONUDBE): 

NASLOV (ULICA, KRAJ, POŠT. Š T , POŠTA): 

TELEFON/TELEFAKS: 

ZASTOPNIK/AGENT: 
1.2. OBSTOJEČA POSAMEZNA PONUDBA 
1.3. POMANJKLJIVOSTI OBSTOJEČE POSAMEZNE PONUDBE 
1.4. MOŽNOSTI OBSTOJEČE POSAMEZNE PONUDBE 
2. VPRAŠALNIK 0 PROBLEMIH POSAMEZNE PONUDBE 
3. VPRAŠALNIK 0 POBUDAH IN PREDLOGIH 
ZA KRATKOROČNO IN DOLGOROČNO UREDITEV TURISTIČNE IN 
SPREMLJAJOČIH DEJAVNOSTI IN PONUDBE 
4. KAJ STE PRIPRAVLJENI NAREDITI SAMI? 
5. KAJ PRIČAKUJETE OD OBČINE? 
6. KAJ PRIČAKUJETE OD DRŽAVE? c , . a „ . . . 

Skupina za izdelavo 
programa razvoja 
za Tomaž ŠTEBE 



12 /lamnik D e 

Voditelji okrogle mize: Stane Stražar, 
glavni in odgovorni urednik, Marko 
Vresk, predsednik časopisnega sveta, 
Bogdan Osolin in Martin Grošelj 
- člana uredniškega odbora glasila 
Slamnik 

O b trideseti 

obletnici 

našega 

glasila 
Posebej zanimivo je bih poročilo 

prvega moža pri glasilu, da se prvih 
deset let, dokler niso na sceno prišli 
mladi domžalski politiki, ni nihče 
vtikal ne v zasnovo in ne v vsebino 
glasila. Nasprotno, marsikatera po
buda je tako za gospodarstvo kot 
razvoj Domžal in podeželja prišla 
prav iz uredniškega odbora in gla
sila. Tedanji urednik je na kratko 
predstavil delo organizacije in fi
nanciranje glasila. Občinski poro
čevalec je začel izhajati v okviru 
Zavoda za gospodarsko propa
gando. Zaposlena je bila samo taj
nica, ta pa je morala vse članke 
potem ko jih je profesor Flerin lek
toriral, na novo pretipkati. 

Zaposlena je bila samo tajnica. 
Glavni in odgovorni urednik pa je 
svoje delo opravljal honorarno. 
O financiranju je povedal, da se je 
od začetka glasilo samo financiralo, 
šele pozneje, ko je Zavod za gospo
darsko propagando prenehal delo
vati, je glasilo začelo dobivati dota
cije. 

Pogovor o občinskem glasilu, ki 
letos praznuje že 30. letnico red
nega izhajanja je bil zanimiv tudi 
v nadaljevanju. Predvsem so udele
ženci ugotovili, da je Slamnik zelo 
bran, da pride v vsako hišo v občini 
in je tudi v marsikateri hiši edini 
časopis, ki ga dobivajo. Vsi razprav
ljale! in govorniki so si bili edini 
v tem, da bi moral Slamnik še na
prej izhajati, dokler ni drugačnih 
možnosti, vsaj v takšnem obsegu 
kot je sedaj. 

In se to. Prof. Milana Flerina smo 
prositi, da je za čas svojega urejanja 
Občinskega poročevalca izbral ne
kaj odlomkov iz najbolj zanimivih 
člankov. Ta izbor je pripravil dobro 
in bralcem nanizal vrsto dogodkov, 
ki so se zvrstili v njegovem času. 
Upam, da jih bodo bralci radi pre
brali. Če pa jim bo tak kronološki 
pregled všeč, nameravamo to nare
diti tudi za naslednji dve desetletji 
v dveh številkah Slamnika, ki bosta 
do novega leta še izšli. 

Ob zaključku prijetnega trideset
letnega jubilejnega praznovanja na
šega glasita so se Člani uredniškega 
odbora in časopisnega sveta udele
žili še Vivaldijevega koncerta Štirje 
letni časi v grobeljski cerkvi. Tja jih 
je povabil g. Tomaž Bole, kije tudi 
organizator teh prireditev; za vse 
to se mu zahvaljujemo. 

STANE STRAŽAR 

1962 
Ob prvi številki! 

List, katerega prvo številko vam 
s tem predstavljamo, je nastal iz 
potrebe, ki se je že dolgo kazala. 
Vedno večja dinamika celotnega 
našega gospodarskega in družbe
nega življenja, vedno večja odgo
vornost komune pri urejanju in 
usmerjanju zadev s svojega po
dročja ter vedno večje sodelovanje 
vseh občanov pri upravljanju, tako 
v gospodarskih, kakor tudi v poli
tičnih in upravnih organih, svetih 
in komisijah je pokazalo, da je do
bra obveščenost vseh občanov os
novni pogoj za nadaljnji nemoteni 
in skladni ekonomski in družbeni 
razvoj komune. Najboljše in naj
bolj neposredno obveščanje in 
prek njega tudi usmerjanja voliv
cev pa je lokalni časopis, ki najde 
pot v vsako hišo in k vsakemu člo
veku. Ta obravnava perečo lokalno 
problematiko, ki registrira vse, kar 
se pomembnega dogodi v občini, 
zna pohvaliti, kar je dobrega in 
grajati kar je slabo; zna prisluhniti 
mnenju ljudi in ga posredovati širo
kemu krogu bralcev v občini. Lo
kalni časopis mora pokazati na 
probleme in nakazati njihovo reši
tev, mora znati mobilizirati občane 
za določene skupne akcije, v prvi 
vrsti pa jih mora sproti obveščati 
o delu organov upravljanja, v kate
rih sodelujejo voljeni odborniki in 
člani, da bi bili volivci seznanjeni 
z delom in aktivnostjo njihovih za
stopnikov in da bi lažje usmerjali 
njihovo delo. 

Zato bo naš »Občinski poročeva
lec« obravnaval le domače zadeve. 
Poročal bo o delu in sklepih občin
skih političnih in upravnih orga
nov. Objavljal bo odloke občin
skega ljudskega odbora, poročal 
o stanju gospodarstva v občini, 
o uspehih in težavah delovnih ko
lektivov, dajal občanom nasvete in 
priporočila, razpravljal o družbe
nem planu in proračunu občine, 
o davčni politiki, zdravstvu in soci
alnem skrbstvu ter stanovanjski iz
gradnji. Mnogo prostora bo odmer
jenega poročilom o delu društev in 
organizacij, objavljal bo sodno in 
kriminalno kroniko, podatke o gi
banju prebivalstva, podatke o po
rokah, o šolstvu in vzgoji, o tu
rizmu in gostinstvu, o gospodarskih 
problemih na vasi, prinašal bo zgo
dovinske in zemljepisne zanimivo
sti, prispevke o delavskem gibanju 
in NOB na področju naše občine. 
V posebni rubriki bomo objavljali 
poročila o športu in telesni vzgoji, 
del prostora pa bo rezerviran za 
prispevke naših najmlajših. 

Stalne rubrike bodo tudi: »Pri
spevki bralcev«, » Vprašanja, ki ča
kajo odgovora«, »Drobne vesti«, 
»Mali oglasi, preklici in posredova
nja«, »Čestitke, zahvale, proiz-
vedbe«, »Kino sporedi« ter še 
razne druge zanimivosti. 

List bo živel od prispevkov svojih 
sodelavcev, sodelavci pa naj bodo 
vsi občani naše komune. Zato va
bimo vse k sodelovanju. Vsak do
pis, vsako v njem izraženo mnenje 
nam bo dobrodošlo. Hvaležni 
bomo tudi za kritiko objavljenih 
sestavkov in po potrebi objavili 
tudi drugo mnenje. 

Pestrost in zanimivost glasila je 
torej odvisna od sodelovanja naj
širšega kroga občanov. Zato upo
rabljajte to našo novo javno tri
buno in prek nje podajajte svoja 
mnenja in predloge. 

Vse dopise naslavljajte na: Za
vod za gospodarsko propagando, 
Dom Žale, kolodvorska c. 6. 

Odgovorni urednik 
Obt. Por. leto, 1, št. 1 

Sovjetska delegacija na poti 
skozi D o m ž a l e 

Več tisoč prebivalcev občine 
Domžale je pozdravilo prvega ok
tobra 1962 na poti od Trzina do 
Trojan sovjetsko delegacijo pod 
vodstvom predsednika prezidija 

.*"•« 
<* ' 

Vrhovnega sovjeta ZSSR Leonida 
lljiča Brežnjeva, katero so sprem
ljali Aleksander Rankovič, sekretar 
(K ZKS Miha Marinko ter drugi 
jugoslovanski politični predstav
niki. Ob 9.30 se je dolga kolona 
avtomobilov z gosti ustavila 
v Domžalah na trgu pred spomeni
kom, kjer jih je pozdravil sekretar 
občinskega komiteja ZKS Mira Var-
šek. 

Obč. Por. leto 1, št. 1 

1963 
Potna dovoljenja in šoferski 
izpiti odslej v Domža l ah 

Že v začetku preteklega leta so 
tajništva za notranje zadeve okraj
nih ljudskih odborov večino uprav
nih poslov dejansko prenesla v pri
stojnost občinskih upravnih orga
nov, pristojnih za notranje zadeve 
in s tem močno približala te službe 
občanom. 

V letošnjem letu pa se ta proces 
še poglablja. 

Tako je obč. ljudski odbor Dom
žale že doslej sprejemal vse vloge 
za izdajo potnih listov in jih posre
doval Tajništvu za notranje zadeve 
OLO Ljubljana v rešitev. Letos s 1. 
1. 1963 pa je upravni organ za 
notranje zadeve občinskega ljud
skega odbora v Domžalah po poo
blastilu TNZ OLO Ljubljana postal 
pristojen tudi za reševanje vseh 
vlog za izdajo potnih listin. S pre
nosom teh poslov na občinski ljud
ski odbor je znatno skrajšan čas, ki 
je potreben za rešitev vlog, saj je 
bila ustrezna služba tajništva z veli
kim številom tovrstnih vlog močno 
obremenjena. 

Obč. Por.: leto 2, št. 1 

V Radomljah grade novo 
šolo 

ObLO Domžale je pričel zidati 
šolo na terenu, kjer rasto Nove 
Roje. 

Sredi poletja lanskega leta so de
lavci gradbenega podjetja Bežigrad 
iz Ljubljane pričeli z izkopnimi 
deli, kratke tedne kasneje pa so že 
postavljali temelje za novo 
zgradbo. 

Dogodek je tiste prve avgustov
ske dni prijetno presenetil večino 
staršev in drugih prebivalcev. 

Šolo gradijo, je šlo od ust do ust. 
Marsikatera aktualna zadeva je 
spričo te gradnje dobila drugora
zredni pomen. 

Za bralce Občinskega poroče
valca smo si tudi mi podrobneje 
ogledali to gradnjo. 

Na desnem bregu Bistrice pri ra
domeljskem mostu je v urbanistič
nem načrtu za Nove Roje rezervi
ran prostor za šolo. Šola raste 
- morda hitreje kot Nove Roje, je 
pa tudi potrebna, saj sega njen šol
ski teritorij proti jugu do razbreme-
nilnika Pšate, na vzhodu do Količe-
vega in Črnelega ter dalje do Rov in 
Rudnika ter Homca in po železniški 
progi zopet do razbremenilnika 
Pšate. Na tem okolišu živi okoli 
3250 prebivalcev. 

Obč. Por.: leto 2, št. 1 

Obisk visokih gostov 

V dneh od 21. avgusta do 3. 
septembra 1963 je bil na obisku 
v Jugoslaviji prvi sekretar CK KP SZ 

in predsednik ministrskega sveta 
ZSSR, Nikita Sergejevič Hruščov 
s spremstvom. V petnajstih dneh 
bivanja pri nas so si visoki gostje 
ogledali skoraj vso Jugoslavijo. Na 
svoji poti niso spoznavali samo le
pot naše domovine, ampak so vi
deli tudi strahotno razdejanje po
tresa v Skopju. 

30. avgusta 1963 so visoki gostje 
potovali tudi skozi domžalsko ob
čino. Okoli 9.20 je kolona avtomo
bilov peljala goste skozi Domžale. 
Pred spomenikom je bilo polno 
ljudi. Tu so se zbrali pionirji in 
predstavniki občine, ki so kolono 
tudi ustavili. Gromovito ploskanje 
in vzklikanje je pozdravilo predsed
nika Hruščova in maršala Tita, ko 
sta stopila iz avtomobila. Enako 
navdušeno so pozdravljali tudi 
Nino Petrovno in Jovanko Broz ter 
druge goste. Sredi Domžal smo gle
dali med nami dva državnika, revo
lucionarja, neumorna borca za pra
vice delovnega človeka, za sociali
zem, za miroljubno sožitje med na
rodi in za mir na svetu. 

Obč. Por.: leto 2, št. 8 

Zače tek gradnje 
komunalnega centra 
v Domža l ah 

Po večletnih pripravah so delavci 
podjetja Tehnika iz Ljubljane 
končno zasadili prve lopate in pri
čeli z gradnjo prvega dvoranskega 
objekta v sklopu bodočega komu
nalnega centra, ki bo obsegal poleg 
tega objekta še zgradbo, name
njeno za veleblagovnico, center 
družbene prehrane, dom družbenih 
organizacij, športna igrišča in letni 
kino. Med pripravami, ko je bilo 
izgovorjenih mnogo besed »za« in 
»proti« prejšnji in sedanji zasnovi, 
je bilo rešeno tudi poglavitno vpra
šanje financiranja. Za zdaj velja to 
le za prvi in drugi objekt tj. za 
dvorano in veleblagovnico, med
tem ko je vprašanje za druge ob
jekte še naprej odprto. Toda vsi 
vemo, da je težje začeti kot nada
ljevati ter zato lahko upamo, da bo 
reševanje tudi te zadeve sedaj hi
treje napredovalo. 

Obč. Por.: leto 2, št. 9 

1964 
Kmalu začetek gradnje 
zdravstvenega doma 

3. maja je razpravljal o gradnji 
gradbeni odbor in sprejel sklep, da 
se v najkrajšem času razpiše nate-

Mengeš je končno dobil 
zdravo pitno vodo 

Kako je gradnja potekala: 
Prvi sestanek, kjer so obravnavali 

gradnjo vodovoda, je bil 28. 2. 
1956 pri Upravi za investicije LRS. 
Tu so bili določeni deleži financira
nja in organizacija bodoče vodne 
skupnosti. Iniciativni odbor je bil 
imenovan izmed zastopnikov pri
zadetih interesentov dne 24. 5. 
1956 v Cerkljah. Ožji iniciativni 
odbor so sestavljali: Tone Blejc, 
Franc Logar, Srečko Cerar, stro
kovna zastopnika pa sta bila pok. 
ing. Stojan Guzelj in ing. Milan 
Pajk. 

Prvi investicijski gradbeni pro
gram je projektiral ing. Stojan Gu
zelj, potrjen pa je bil od Izvršnega 
sveta LS LRS že 28. 2. 1953. Ta 
program je predvideval oskrbo 
z vodo Komende, Vodic in 
Mengša, ojačenje vodovodnega si
stema na levem bregu Kokre in 
Save ter vodooskrbo letališča Brnik. 

Na slavnostni seji občinske 
skupščine v Mengšu ob proslavi ob
činskega praznika 1964 je ta vodo
vod dobil ime po Kokrškem 
odredu, ki je operiral na tem po
dročju in se imenuje »Vodovod Ko-
krški odred«. 

Obč Por: leto 3, št. 8 

tere plačujejo 
akontacije. 

zdaj s 

Obč Por 

Proslave ob dnevu 

Kot vsako leto sml 
praznovali praznik r< 
november v znamen 
zmag, z izleti ali v dru, 
nem razpoloženju. 

Čuden in neprijeten1 

so imeli izvajalci 
v Mengšu, kjer je bik 
manj ljudi kot na odrt 
bilo otrok, ki so se W 
nadzorstva, kot med šol 
rom podili sem in tja, 
rana skoraj prazna. 

Obč Por 

Novi dinar 

Z novim letom je bi 
met nov denar, kateregi 
vrednost je stokrat vecf 
denarja. Staremu petti' 
ustreza sedaj bankovec1 

dinarjev, tisočak je sed 
za 10 novih dinarjev/ 
vreden 5 novih dinarjf 
nar (starih 100 dinarje1 

par (starih pet dinarje! 
v obtoku novi kovanci, 
denar sta sedaj enake1 

iiifun<i - D M U U I , Kal* SiiiStm » - Un* >t«UUki «4jMr — OriMrani aredaik Hitu rMi - likaj. >"k< 
. Cc«a M li.k.ra. p o b a 
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1965 
Popis stanovanj 

V ponedeljek 13. XII. 1965 so 
v občini Domžale začeli popisovati 
stanovanja in poslovne prostore. 
Popisal jih bo Zavod za stanovanj
sko gospodarstvo in poslovne pro
store Domžale v času od 13. do 23. 
decembra 1965. Zavod bo ugotovil 
realne površine stanovanj oziroma 
poslovnih prostorov, hkrati pa bo 

URADNI VESTNIK ^ « 1 
PRILOGA OBČINSKEGA POROČEVALCA. GLASILA OBČINSKEGA ODBORA 
SOCIALISTIČNE ZVEZE DELOVNEGA LJUDSTVA OBČINE DOM?ALE 

čaj za oddajo gradbenih in obrtni
ških del za novi objekt. Letos bomo 
v 1. etapi začeli graditi prvi glavni 
objekt, oba stranska paviljona pa bi 
prišla na vrsto prihodnje leto. Sred
stva za gradnjo bodo zagotovljena. 

Obč Por: leto 3, št. 5 

ugotovil njihovo kakovost, oprem
ljenost, lego in število stanovalcev 
v posameznih stanovanjih. 

S popisom zbrano gradivo bo ra
bilo za poznejše ugotavljanje vred
nosti stanovanj, kar bo osnova za 
ugotavljanje novih stanarin, za ka-

čilno sredstvo, zato md 
cene vsega blaga oznaf 
in starih dinarjih. Stal 
postopoma vzet iz prej 
menjan z novim, ta li, 
bo trajala nekaj let. 

Novi dinar je otrok rt 
Obč ?« 

Zahtevamo, zahteV 

Zahtevamo novo \ 
varno vodovod, zahte' 
tev ceste, zahtevamo i 
zahtevamo, zahtevami? 

Take ali drugačne z? 
stavljajo na zborih obč' 
gih sestankih. Redki ' 
kjer razpravljajo o terf 
diti zahtevam, kako m 
mezne zadeve. Naj* 
vlada mišljenje, da se ij 
reševati nekje drugje ii* 
biti samo dovolj glasef 
ugodijo. o b č ppi 

V novi dvorani v I 
bo od 29. aprila d< 
1966 
DOMŽALSKI MAJSIj 
Seznam sodelujočih 
zagotavlja bogato i 
trošnega blaga! 

Obč Po 

Ljubljanska 59 
61230 Domžale 

MARKET DOMŽALE 
C e s t a t a l c e v 1 1 

Vabimo vas, da nas 
obiščete v našem marketu 
in diskontu v Domžalah, 
na Cesti talcev 11. 

či< Pripravil i s m o v a m pestro ponudbo del ikates, 
itd. po konkurenčnih cenah . 

MARKET DOMŽALE 
Olje Cekin 1/1 
Radenska 1/1 
Pivo Union 0,5 I 
Stil 1/1 
VinoOro belo 1/1 
Buteljka Laški Rizling 0,71 
Pralni prašek Ritmo 3/1 (uvoz Švica) 
Čokoladne napolitanke 500 g 
Keksi Domaćica čok. 350 g 
Bonboni Sladka tajna 100 gr 

Obiščite nas v marketu od 7,30 do 19,30, o ^ 
nedel jah od 8,00 do 12,00 ure. V s a k o nedelj^-
V d iskontu , ki je odprt od 7,00 do 17,00 ure, o1 Pa 
boste opravi l i družinske nakupe po diskontnif 

Nagradno žrebanje za kupce v Cedamovifok 
market in diskont Domžale, market Kamni®« 
Vsak kupec, ki bo v času od 12. 11. do kon{ 

poslovalnicah opravil nakup v vrednosti' 
gradno žrebanje z bogatimi nagradami. 
1. nagrada: polletni družinski nakup v Ced 
2. nagrada: motorno kolo 
3. nagrada: videorekorder 
in še veliko drugih privlačnih nagrad. 
Pričakujemo vas! 

L 
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1967 
O kritičnosti komunistov 

Brionski plenum ni zadal samo 
udarca okorelim, ozkosrčnim in ne-
življenjskim političnim težnjam za 
krepitev vloge države v družbenem 
ter gospodarskem življenju, ampak 
je povzročil tudi sprostitev kritičnih 
energij naših ljudi, s tem pa tudi 
politične odgovornosti slehernega 
organizma v naši razvijajoči se sa
moupravni družbi in še posebej 
osebne, politične odgovornosti sle
hernega vodilnega delavca - funk
cionarja za njegovo delo. 

Obč Por: leto 6, št. 2 

Odgovornost 

Že dalj časa je v naši vsakdanjosti 
precej zanimivo in nadvse pereče 
vprašanje osebne odgovornosti; 
konkretne pa tudi tiste, katere me
rila za njeno presojanje leže v glo
binah človekove etike in morale, za 
katero pravimo, da bi v socialistični 
družbi morala biti socialistična. Za 
tisto - konkretno osebno odgovor
nostjo - obstajajo več ali manj 
ustrezna in uzakonjena merila in 
kriteriji, s katerimi je omogočeno 
večinoma uspešno ugotavljanje 
prestopkov proti njej. Zdi se, da je 
tudi prestopek proti oni drugi - re
cimo ji iracionalni osebni odgovor
nosti - če že ne hujši - vsaj enako 
težak. 

Obč Por: leto 6, št. 10 

Leto L — St 1. — Domžale 5 . XI. 19« 
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1968 
Ukinitev železniškega 
prometa na kamniški progi? 

Dobri stari kamničan, ki si prek 
70 let zvesto služil potrebam ljudi 
in gospodarstva naše doline, težko 
si bil spočet, nemir, a tudi napredek 
si prinesel med nas, zvesto si nam 
služil in marsikomu si pripomogel 
do boljšega kosa kruha. Sedaj pa so 
ti, vsaj tako pravijo, dnevi šteti. Od
služil si, tvoje pomoči ne potrebu
jemo več. ALI JE RES TAKO? 

Še pred leti smo si dejali: »Kam-
ničanu je potrebna modernizacija. 
Stare parne in sopihajoče lokomo
tive, v glavnem tiste, ki niso bile 
kos zahtevnejšim nalogam in ,ren-
tabilnejšim' progam, naj tudi na tej 
progi nadomestne moderni motorni 
vlaki, moderno imenovani tudi ,ši-
nobusi'.« In res se je tudi to zgo
dilo. Vendar je bil to le labodji spev 
umirajočega veterana, ki je vse sile 
žrtvoval za svoje močnejše brate, 
na stara leta pa je ostal sam in mu 
nihče ni voljan dati podpore (dota
cije)! 

Obč. Por.: leto 7, št. 1 

-k čistil, papirne galanterije 

SIT 114,00 
SIT 39,93 
SIT 43,07 
SIT 53,57 
SIT 75,14 
SIT 188,20 
SIT 669,83 
SIT 206,77 
SIT 189,50 
SIT 42,51 

) P 7,00 do 16,00 ure, ob 
m-
o'Pa od 7,00 do 12,00 ure, 
ir 

ilblcah: 
štručka, Logatec, 

rfra I. 1992 v Cedamovih 
i' S/T, bo vključen v na-

1969 
O odgovornosti uredniškega 
odbora 

V zadnjem času so se pojavile 
v Občinskem poročevalcu pole
mike o nekaterih negativnih poja
vih na območju občine, vzporedno 
s tem pa so se v političnih in vod
stvenih vrhovih občine razvile tudi 
določene diskusije oziroma kritike 
na vsebinski in idejni koncert Ob
činskega poročevalca. Pojavljajo se 
vprašanja, čigavo glasilo je to, ali je 
to glasilo SZDL, občine kot teritori
alne enote, Delavske univerze kot 
izdajatelja, uredniškega odbora ali 
kakšne druge oznake skupine ljudi. 
Najprej razčistimo kdo je kdo! 

Občinski poročevalec je glasilo 
SZDLK občine Domžale, ki je kot 
del političnega vodstva občine od
govoren za idejni in vsebinski kon
cept. Jasno je, da mora biti ta kon
cept v soglasju z drugimi občin
skimi forumi. Če pa med temi fo
rumi ni soglasja, ga pač morajo do
seči, ne pa odgovornost zvračati 
drug na drugega. 

Obč. Por.: leto 8, št. 9 

M o r a v č e bodo dobile novo 
asfaltno cesto 

Že med tiskom te številke smo 
prejeli zadnjo, nadvse razveseljivo 
novico - Moravče bodo dobile as
faltno cesto? In če bo šlo vse po 
sreči, se bodo dela začela še ta 
mesec, končana pa naj bi cesta do 
občinskega praznika 27. julija 
1976. Tako se bo želja prebivalcev 
Moravske doline, želja, stara zdaj 
že desetletja, izpolnila. 

O pomembnosti te ceste ne kaže 
izgubljati veliko besed. Zdaj nekam 
ob stran od velikih prometnih žil 
potisnjena dolina, se bo tesno na
vezala na domžalsko industrijsko 
območje in približala večjim središ
čem. S tem se bo zanjo odprlo 
mnogo širše tržišče, približala se bo 
delovnim mestom, pa tudi sama se 
bo odprla navzven, zlasti za mnoge 
obiskovalce in turiste. Saj po na
ravni lepoti slovi le malokatera do
lina tako kot Moravska. 

Obč. Por.: leto 8. št. 7 

1970 
O B Č A N I ! 

Občinski poročevalec odslej da
lje lahko dobite v vseh naših trafi
kah. Tam so vam na razpolago tudi 
načrti cest in ulic Domžal in oko
lice, ki jih je natisnila nova tiskarna 
Delavske univerze v Domžalah 

Obč. Por.: leto 9, st. 

Majski sejem v hali 

Trgovsko podjetje »Napredek« je 
v domžalski hali letos v prvi polo
vici maja spet organiziralo spomla
danski sejem in s tem obnovilo tra
dicijo sejmov in komercialnih prire
ditev v tem objektu. Za sejem je 
bilo posebno med okoličani mnogo 
zanimanja in tudi poslovni uspeh ni 
izostal. 

M o r a v č e so dobile svojo 
cesto! 
Zastave plapolajo. . . 

Zastave plapolajo v vetru, visoko 
mlaji se pozibavajo - praznik je. 
Kaže, da je vsak holmiček, vsak 
grm, vsaka domačija praznično 
razpoložena. Ljudje, hodijo vzrav
nani, ponosni. Dobili so nekaj, kar 
so že dolgo pričakovali, na kar so 
že leta, celo desetletja čakali, do
bili so nekaj, kar bo ostalo njim... 

Asfaltna prevleka nove ceste je 
nared. Pripravljena je sprejeti težka 
bremena tovornjakov in velike hi
trosti lahkih limuzin, postala je pri
jatelj jeklenibkonjičkov - velikih in 
majhnih, postala je prijatelj člo
veka, ki živi tu - in tistega, ki se bo 
pripeljal sem le konec tedna - na 
vikend, da se po napornem delu 
spočije v objemu šumečih gozdov 
nabere dovolj moči za delo. 

Obč. Por.: leto 9, posebna št. 

Kaj prinaša občinski 
poročeva lec? 

Občinski poročevalec je list, ki 
izhaja na amaterski bazi. Časopis 
nima nobenega stalno zaposle
nega, ne novinarja in ne urednika. 
Za urejanje v viršem smislu pre
jema honorar edino odgovorni 
urednik. Opravlja pa vse posle, ki 
so pri drugih listih sicer ločeni. Je 
novinar, kronist, je lektor, ureja ča
sopis in opravlja vse druge tehnične 
posle, obenem pa še zastopa list kot 
odgovorni urednik. 

Člani uredniškega odbora, ki od
ločajo o objavi prispevkov in raz
pravljajo o konceptu lista ter o dru
gih zadevah s tem v zvezi, sodelu
jejo popolnoma prostovoljno. Za 
svoje delo ne prejemajo nobenega 
plačila. Seveda ne urejajo posa
meznih strani (kot pri nekaterih dru
gih listih), dajejo pa lahko pri
pombe in smernice k urejanju. 

Obč. Por.: leto 9, št. 9 

1971 
Ravnali so nepravilno 

Izvršni odbor SZDL Lukovica je 
na svoji zadnji seji, kateri so priso
stvovali predstavniki vseh druž-
beno-političnih organizacij in pred
stavniki gasilske zveze občine 
Domžale, obsodil ravnanje PCD 
Lukovica. Le-ta je namreč dal svoj 
gasilski avto krstiti po cerkvenem 
obredu. Ta akt je najprej obsodila 
verska komisija, nato pa tudi Svet 
za splošne zadeve pri skupščini ob
čine Domžale. 

Politični aktiv, ki se je sestal 
skupno z gasilci v Lukovici, je raz
pravo pričel po mojem prepričanju 
zgrešeno. Za vsako ceno so namreč 
hoteli odkriti tovariša, ki je dejanje 
PGD Lukovica opisal in pri tem tudi 
odbor Gasilske zveze občine Dom
žale ni imel jasnega stališča do 
omenjenega dejanja. Z oslanja
njem izključno na statut gasilske 
zveze Slovenije, ki ureja odnose 
znotraj organizacije, je dokazal, da 
ne razume bistva ustavnih določil 
SFRJ o ločitvi cerkve od države. 

FRANC GABROVŠEK 
Obč. Por.: leto 10, št. 1 

V Domža l ah koši za smeti 

Po Domžalah so te dni namestili 
veliko posod za odpadke. Želja Tu
rističnega društva je, da bi občani 
odpadke metali v te posode in s tem 
pripomogli, da bi bil naš kraj bolj 
čist, kot je bil dosedaj 

Obč. Por.: leto 10, št. 5 

Temeljni kamen za šolo 
Rodica 

19. aprila je predsednik občinske 
skupščine Albin Klemene »zabeto-
niral« temeljni kamen za novo šol
sko poslopje na Rojah, ki bo že 1. 
februarja 1972 sprejelo učence pod 
svojo streho 

Obč. Por.: leto 10, št. 5 

Stališča skupščine obč ine 
Domža l e 

Skupščina občine Domžale je 
dne 7. septembra razpravljala o ak
ciji, ki jo je iz naše občine vodil 
Cene Matičič, ki je bil tudi prisoten 
na tej seji. Sprejela je naslednja 
stališča: 

1. Skupščina občine Domžale se 
ne strinja z načinom zbiranja do
datnih kandidatov za predsedstvo 
SFRJ, ker se organizatorji niso vklju
čili v predhodne razprave. 

5. Zaradi tega skupščina občine 
ugotavlja, da tovariš Cene Matičič 
ne more več uživati zaupanja ob
činske skupščine Domžale. 

Od 56 prisotnih odbornikov 
obeh zborov občinske skupščine 
Domžale so bili 3 proti, 10 se jih je 
vzdržalo, ostali pa so se strinjali 
z navedenimi stališči, ki jih je pred
lagalo predsedstvo skupščine ob
čine Domžale. 

Obč. Por.: leto 10, št. 7 

Temeljni kamen šole 

Temeljni kamen za domžalsko 
šolo je ob navzočnosti učencev 
domžalske I. osnovne šole in števil
nih predstavnikov položil predsed
nik Sob Domžale, Albin Klemene, 
po končani slovesnosti v Domžalah 
pa so vsi udeleženci odšli še v Men
geš, kjer je predsednik zasadil prvo 
lopato za novo mengeško osnovno 
šolo, ki jo bo prav tako gradilo 
Gradbeno podjetje OBNOVA. 

Obč. Por.: leto 10, št. 9 

1972 
Za večjo socialno enakost 
- zelena luč? ! 

Premoženjske, dohodkovne in 
druge socialne razlike v naši družbi 
so dosegle takšno ekonomsko, poli
tično in človeško razsežnost, da je 
od uspešnosti in učinkovitosti od
pravljanja njihovih vzrokov in po
sledic odvisno, v katero smer se bo 
razvijala naša skupnost, kako hitro 
bomo nadaljevali z izgradnjo soci
alizma. Ali bomo dovoljevali pove
čevanje sedanjih socialnih razlik, ki 
niso posledica razumljivih vzrokov 
(npr.: različnih sposobnosti ljudi, 
različne produktivnosti) ali pa 
bomo prižgali rdečo luč za vse vrste 
socialnih neenakosti, neupravičene 
dohodkovne razlike itd? 

Obč. Por.: leto 11, št. 1 

KOLEDAR PREDVOLILNIH PRIREDITEV, 
ki j ih o r g a n i z i r a j o 
SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 
v s o d e l o v a n j u s 
SLOVENSKO LJUDSKO STRANKO 
IN NARODNODEMOKRATSKO STRANKO 
v o b č i n i D o m ž a l e 

Občanom se bodo predstavili kandidati: 
Za državni zbor: 
- SKD: g. Matjaž KARLOVŠEK 

g. Janez dr. VASLE 
- SLS: g. Ciril SMRKOLJ 

g. Jurij BERLOT 
- NDS:g . Anton T O M A Ž I Č 
Za državni svet skupni kandidat SKD, SLS in NDS g. mag. 
Ervin Anton Schvvarzbartl. 
SOBOTA, J 4.11. 1992 ob 17. uri v Gasilskem domu na 

ROVAH 
Gost večera bo g. Nace Polajnar. 
Ob tej priliki bomo ustanovili KO SKD Rova 

SOBOTA, 14.11.1992 ob 19. uri v Gasilskem domu na 
H O M C U . 
Gosta večera bosta g. Nace Polajnar in prof. dr. 
Anton Stres, ki bo predaval o temi OSEBA IN 
D R U Ž B A . 
Ob tej priliki bomo ustanovili KO SKD Homec 
in M K D Homec 

TOREK, 17.11.1992, ob 18. uri v Hali komunalnega 
centra D O M Ž A L E 
PETERLE V NAŠI OBČ IN I s kulturnim 
programom. 

PETEK, 20. 11. 1992, ob 19. uri v Kulturnem domu na 
M o č i l n i k u v D O B U 
Predavanje g. Karla Smolleja z naslovom 
SLOVENIJA V O Č E H SVOJIH SOSEDOV 

TOREK, 24. 11. 1992, ob 19. uri v Osnovni šoli 
BLAGOVICA 
Obravnavali bomo K O M U N A L N O 
PROBLEMATIKO 

SREDA, 25.11. 1992, ob 19. uri v Kulturnem domu 
LUKOVICA 
Obravnavali bomo K O M U N A L N O 
PROBLEMATIKO 

ČETRTEK, 25. 11. 1992, ob 19. uri v Gasilskem domu 
IHAN 
Pogovarjali se bomo o KRAJEVNI 
PROBLEMATIKI 

PETEK, 27.11.1992, ob 19. uri v Kulturnem domu 
M E N G E Š 
Okrogla miza na temo LOKALNA 
SAMOUPRAVA 
predavatelj bo dr. Lojze GOSAR 

SOBOTA, 28. 11. 1992, ob 19. uri v Dvorani Krajevne 
skupnosti TRZIN 
Predavanje in okrogla miza na temo 
ZDRAVSTVENA VARNOST PO LETU 1993 
Predaval bo dr. Franc CUKJATI 

NEDELJA, 29. 1 1.1992, ob 17. uri v Kulturnem domu 
M O R A V Č E 
Okrogla miza na temo DENACIONALIZACIJA 

Velika predstavitev kandidatov SLS, SKD in NDS v dvorani 
Komunalnega centra bo ob 20. uri, po zaključku državnega 
prvenstva v prostem plezanju. Predstavili se bodo tudi 
predsedniški kandidati naših strank. Predstavitev in zabavo 
bo vodil humorist Toni Cašperič. Organizator prireditve je 
SLS. 
ČETRTEK, 3.12.1992, ob 19. uri v Kulturnem domu na 

VIRU 
Okrogla miza na temo LASTNINJENJE 

Občanke in občane vabimo, da se naših prireditev udeležijo 
v čimvečjem številu in aktivno sodelujejo pri obravnavanih 
tematikah ZA NAŠ SKUPNI BOLJŠI JUTRI. 

Volilni štab SKD občine Domžale 
v sodelovanju s SLS in NDS 

občine Domžale 

trgovina KNOFEK 
Trzin, Ljubljanska 16 
(nasproti CimosNCitroen servisa) 

Nudimo vam: 
* metražo: - volneno blago, blago za plašče (že od 3.829 SIT 

dalje), 
- materiale za trenirke, posteljnino (že od 676 SIT 

dalje), 
- diolen, žamet (jesenski odtenki), pliš (že od 

982 SIT dalje), yersy (od 578 SIT dalje) 
- več kot 300 vrst gumbov, nad 100 odtenkov volne 

in sukancev, pribori za pletenje... 
- revije za ženske (Burda, Stop, Jana, Antena, 

Lady...) 

Odprto vsak dan od 10. do 19.30. ure in ob sobotah od 8. do 13. ure 
ter tudi vsako NEDELJO od 9. do 12. ure. 

Modno svetovanje in šivilja: vsako sredo in soboto. 

Možnost plačila na tri čeke brez obresti! 

NOVO * NOVO * NOVO * NOVO * NOVO * * NOVO * * NOVO * 

MENJALNICA (DEM, USD, LIT, SFR, ASCH, FFR ...) 

Posebna ponudba za dan Sv. Miklavža! 

VABLJENI * VABLJENI * VABLJENI * VABLJENI * VABLJENI * 
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Slikarski žur v imenu 
sonca pod streho 

Prireditev, ki je nosila ime 
Slikarski žur V IMENU 
S O N C A , bi se morala odvijati 
v počastitev letošnjega tedna 
otroka. Vendar organizatorji 
- K N J I Ž N I C A D O M Ž A L E , 
T O V A R N A HELIOS IN SLI
KARSKA Š O L A VERE TERSTE-
NJAK J O V I Č I Č - niso imeli 
sreče. V soboto, 10. oktobra, 
je deževalo, zato so priredi
tev preložili za en teden. Pa 
tudi v petek, 16. oktobra, ni 
bilo nič bolje. Tako bi bilo 
najbolje, da bi prireditev no
sila ime V imenu dežja. Prav
zaprav pa nič hudega. Orga 
nizatorji so otrokom, ki so si 
zaželeli risati, na stežaj odprli 
Likovno razstavišče Domža le . 

In tako so v petek Domža le 
zadihale s slikarstvom. V Li
kovnem razstavišču je s svo
jimi mladimi umetniki Vera 
Terstenjak- Jovičič prikazala, 
kako je mogoče s Helioso-
vimi, olju prijaznimi barvami 
barvno oživiti in obarvati naj
različnejše materiale: od lesa, 
gline, stekla, pobarvali so 
stole, platna - pa tudi tlem 
v razstavišču ni bilo prizane-
šeno, na žalost. Materiale so 
kot sponzorji prispevali Stol 
Kamnik, Lončarsko podjetje 
Komenda, Obrtno podjetje 
Mengeš, Induplati Jarše in Pa
pirnica Kol ičevo. K sodelova
nju in barvanju so bili povab
ljeni tudi drugi mladi obisko

valci. V razstavišču je bila na 
ogled priročna razstava knjig 
s področja likovnih dejavnosti 
in priročniki za delo z različ
nimi materiali, ki so jo pripra
vili v Knjižnici . Prireditev sta 
podprla tudi Izvršni svet 
Domža le in Napredek D o m 
žale. Pred Likovnim razstaviš
čem Domža le pa je mlade ča
kalo še presenečenje v obliki 
palačink, ki so jih pekle kuha
rice iz Heliosa z novim spra-
vem za pečenje iz programa 
Sončni cvet. Preizkušnjo je 
sprav dobro prestal in speče-
nih je bilo več sto palačink za 
mlade slikarje. 

Prireditev, ki je imela na
men popularizirati likovno 

ustvarjalnost med mladimi, je 
uspela. Mladi so barvali, na 
voljo jim je bilo toliko barve, 
kot so si lahko samo želeli. 

Spoznali pa so tudi, da so 
barve, ki prihajajo iz Heliosa, 
prijazne, saj so narejene na 

vodni osnovi, pa tudi upo
rabne. Otroci morajo barvati, 
to je del njihove igre in aktiv
nosti, za njihov razvoj tako 
nujno potrebne kot hrana, gi
banje ali obleka. Odrasli pa 
moramo njihova dela ceniti, 
jih poskušati razumeti in se 

jim tudi prek njihovega likov
nega izražanja približati. Kajti 
otroci prek svojih risbic govo
rijo tudi o tem, kaj mislijo 
o nas. 

Cveta Zalokar - O r a ž e m 
Foto: Igor Lipovšek 

Z A N I M I V O R E L I G I O L O Š K O P R E D A V A N J E 
V K N J I Ž N I C I D O M Ž A L E 

Sveti Gral -
to je pot, 

večno iskanje 
Sedanji trenutek je prepoln 

spraševanja o smislu bivanja 
in iskanju božjega, ob tem pa 
tudi nesmrtnega. Izteka se 
nek čas in neko zaokroženo 
obdobje, kar še posebej velja 
za zahodno civilizacijo. Pri 
tem si daje v razmislek tako 
staro vero in hrepenenje, 
obenem pa upa, da se dviga 
na višjo raven razumevanja 
same sebe. Z vsem tem pa se 
je č lovek v svoji zgodovini 
vedno ukvarjal. Še posebej in
tenzivno je bilo to v srednjem 
veku, ki pa ga je kasnejše raci-
onalistično usmerjeno ob
dobje dodobra zakrilo in po
tisnilo v pozabo. M u nadelo 
negativistični predznak mrač 
njaštva in inkvizicije, ki pa še 

zdaleč nista njegovi bistveni 
značilnosti. 

V okviru cikla predavanj, ki 
jih je pripravilo religiološko 
društvo in so potekala spo
mladi v Cankarjevem domu, 
je Knjižnica Domža le pova
bila dr. Marka Uršiča, filo
zofa, religiologa, pisatelja in 
esejista, ki je predaval o Sve
tem Gralu in njegovem iska
nju, torej o enem ključnih 
simbolov srednjega veka. 

Sama tema je izredno zani
miva, na trenutke celo ten-
dencionistična, še posebej 
v kontekstu pred leti preve
dene knjige Sveti Gral in sveta 
kri. Vendar pa se je predava
telj spretno izognil vsem pa
stem, manipulativnim in 

Promocija 
šole in 
Domžal 

Že v prejšnji številki smo vam 
obljubili predstavitev informa
tivne in propagandne zloženke, 
ki jo je pripravila Srednja šola 
Domžale. Danes je ta lična pu
blikacija, ki v temeljnih skicah 
govori o programih izobraže
vanja na edini srednji šoli, ki jo 
imamo v občini, pred nami. 

Na prvi strani je poleg foto
grafij tipičnih poklicev (stru-
garja in šivalke usnjene konfek
cije), za katere izobražuje šola, 
tudi njen znak - stilizirana koža 
in zobnik. Druga stran prinaša 
osnovne podatke o strojnih po
klicih, pouku, opremljenosti 
delavnic in povezanosti šole 
z obrtnim zaledjem. Tretji del 
je namenjen poklicem v usnjar
ski galanteriji in usnjarski in 
krznarski konfekciji. Zadnja 
stran predstavlja moderno učno 
tehnologijo, ki jo Srednja šola 
Domžale kljub kroničnemu po
manjkanju denarja pospešeno 
uvaja v svoj pouk. 

Zloženko na kartonu formata 
A-3 je v črnobeli tehniki natis
nila tiskarna Delavske univerze 
Domžale. Besedilo sta napisali 
učiteljici na šoli: mag. Barbara 
Suša v slovenščini, prevod in 

adaptacijo v nemščini pa 
Zdenka Košir, prof. nemškega 
in angleškega jezika. Obliko
vala jo je študentka Barišič iz 
Doba. 

Tekst in foto: 
IGOR L IPOVŠEK 

< 
Srednja šola 

Domžale 

< 

Dr. Marko Vušič med predavanjem o iskanju Svetega Grala 
Foto: IGOR L I P O V Š E K 

škandaloznim tendencam in 
ohranil rdečo nit svojega spre
hoda skozi zgodovino le
gende o Svetem Gralu v ok
viru literarne in mitološke tra
dicije, ki se je iztekla ob 
koncu srednjega veka. Preda
vanje je bilo popestreno tudi 
z diapozitivi (slike prikazujejo 
Svetega Grala v najstarejših 
iluminacijah in fotografije 
gradov in pokrajin, kjer je bila 
legenda najbolj živa in so po
vezani z Gralom) prikazu je 
sledil fenomen Svetega Grala. 
Kaj sploh je Sveti Gral? Je nek 
nadnaraven predmet, ki so 
mu dajali različne forme: naj
pogosteje keliha, v katerega 
naj bi bil Jožef iz Arimateje 
lovil Jezusovo kri ob križanju, 
ali pa posode z zadnje ve
čerje, pa tudi drag kamen 
z Luciferjeve krone, ki se je 
odkotalil ob njegovem padcu. 
Kasneje se okoli Grala splete 
vrsta literarnih del in legend, 
povezanih z vitezi (kralj Ri
bič), kraljem Arthurjem, Per-
z iva lom. . . V srednjem veku 
so o tem pisali najprej Cretien 
de Troves, VVolfram von Esc-

henbach in vrsta drugih, upo
dobljen pa je tudi na številnih 
srednjeveških podobah. Vse
skozi pa se je Grala držal priz
vok mističnosti, uradna Cer
kev pa je gibanje razglasila za 
herezijo. 

Vendarle pa je dr. Marko 
Uršič razvil zanimivo tezo 
o Gralu. Grala kot materializi-
ranega predmeta najbrž ni in 
ga nikoli ni bilo. Gral je sim
bol iskanja in notranje želje 
po nesmrtnosti in je . nekak 
simbol večnega življenja. Je 
blizu, morda celo v nas sa
mih, a ga ne vidimo in le 
težko najdemo. Zato so zlasti 
v zadnjem času preveliko po
zornosti posvetili zunanjemu 
iskanju Grala, ljudem, ki naj 
bi ga hranili in tako spekulirali 
s č loveško radovednostjo in 
senzacionalizmom. Toda 
iskanje Grala je v resnici du 
hovna pustolovščina, stvar 
duha in srca in pot k božan
skemu - v sebi in kozmosu. 
Zato Gral nikoli ni bil do
končno spoznan in odkrit. 

Cveta Za lokar-Oražem 

» C M J I Ž N I C A D O M Ž A L E 

Prodaja piratskih 
kopij 
videokaset 

Slovenija počasi ureja vpra
šanje avtorskih pravic in se 
končno tudi na tem področju 
približuje evropskim standar
dom. Med najbolj neurejena 
področja spada videotečna 
dejavnost. Ker menimo, da 
moramo biti knjižnice prve, ki 
bomo spoštovale in poskrbele 
za spoštovanje pravic avtor
jev, smo se odloči l i , da bomo 
izposojali samo še legalne ko
pije. Prav zato smo pripravili 
VELIKO RAZPRODAJO PI
RATSKIH KOPIJ najrazličnej
ših filmov in risank po 
ENOTNI CENI 250 tolarjev. 

Knjižnica 
v Moravčah 
odpr ta dlje 

Na pobudo moravske os
novne šole je knjižnica v M o 
ravčah odprta od začetka ok
tobra dalje. Tako jo lahko 
obiščete vsako SREDO med 
12. in 18. uro. Obisk se je 
močno povečal , torej je bila 
odločitev dobra. 

S P O D N J A S L I V N A 

B o r i s 

r a d p r e p e v a 

Predstavljamo Vam, bralci SLAMNIKA, na
šega mladega pevca Borisa REBERŠKA, Hribi pri 
Trojanah. Boris ima le osem let, obiskuje 2. 
razred Osnovne šole v Blagovici. Ta je javno 
nastopal že večkrat na prireditvah v šoli v Bla
govici in na Trojanah za osmi marec. Uspešno 
je nastopil 6. septembra 1992. leta na prireditvi 
»Petje in glasba-GEOSS« v Spodnji Slivni, na 
kulturnih dnevih. Med nastopajočimi se je poja
vil tudi mali Boris in ob mikrofonu zapel NAŠ 
KUŽA in bil deležen pohval s ploskanjem pu
blike. 

Za uspešen nastop je sprejel praktičo na
grado, katero mu je izročil gostilničar Stane 
PERC, ki se ukvarja s kmečkim turizmom »Kl-
MOVEC«. 

Naj omenimo, da je bil to prvi javni nastop na 
središču Slovenije. Boris ga je brez treme od
lično opravil. 

Sicer je s svojo mamico prišel le po naključju 
na Spodnjo Slivno in se tudi prijavil žiriji za 
nastop. 

Boris ob prvem nastopu Petje in glasba GEOSS 
Sp. Slivna 

Besedilo in slika: Jože Novak 

61230 DOMŽALE 

LJUBLJANSKA 58 

TEL: 061/721-204,712-499 
FAX: 061/712-499 

Lutkovna 
predstava 

Tudi letošnjo jesen in z imo 
bodo v Knjižnici Domža le po
tekale predstave v okviru lut
kovnega abonmaja. Za zače 
tek smo povabili Lutkovno 
skupino FRU FRU iz Ljub
ljane, ki bo najmlajšim odi 
grala 25-minutno igrico 
o RDEČ I KAPICI. Otroci, vab
ljeni v sredo, 11. novembra 
ob 17. uri v večnamenski pro
stor Knjižnice Domža le . 

N o v o - novo 
Opozarjamo vas na neka

tere novitete, ki vas čakajo na 
naših policah: 

- med knjigami, ki se uk
varjajo s človekovim spozna
vanjem samega sebe in oseb
nostno rastjo, vam priporo
čamo knjigo JOHNA PO-
VVELLA z naslovom ZAKAJ SE 
TI BOJIM POVEDATI. 

- pri založbi Weiser je iz
šel nov slovenski roman avto
rice Katarine Marinčič 
ROŽNI VRT. Mlada pisate
ljica je presenetila že leta 
1989 s svojim prvencem TE
REZA. Živi na Homcu pri Ra
domljah. 

- izšel je izbor slovenske 
znanstveno-fantastične in 
fantastične proze z naslovom 
BtODNJAK ZNANSTVENE 
FANTASTIKE. 

- vse, ki iščete informa
cije, obveščamo, da sta 
v knjižnici na razpolago PIRŠ 
- poslovni imenik Republike 
Slovenije in Poslovni imenik 
slovenskih podjetij, ki ga je 
izdal Gospodarski vestnik. 

- Andragoški center Repu
blike Slovenije je izdal zani
miv in koristen priročnik 
- pregled vseh izobraževal
nih programov za odrasle, ki 
jih najdete v Sloveniji. 

C V E T A Z A L O K A R - O R A Ž E M 
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IZTEKLI SO SE LETOŠNJI KONCERTI 

Madžari v Grobljah 
Kronisti in ocenjevalci letoš

njih koncertov in drugih kultur
nih dogajanj v Sloveniji zane
sljivo ne bodo spregledali na
stopov v Grobljah. Obiskovalci 
so z njih odhajali zadovoljni, 
ugodne so kritike in odmevi, 
snemala jih je tudi televizija. 

Prijetne in kakovostne glas
bene večere, na katerih je bilo 
moč poslušati vrhunske do
mače in tuje umetnike, je v to
rek, 27. oktobra, zaključil mad
žarski komorni orkester Vesz-
prem Strings iz Budimpešte. 
Zaigrali so enega najpopular
nejših del svetovne komorne 
glasbe - Štiri letne čase sklada

telja Antonija Vivaldija. 
Baročni dragulj italijanske 

glasbe se prav gotovo zelo 
poda biseru slovenskih baroč
nih fresk, ki jih je s čarodejnimi 
potezami čopiča ustvaril Meng-
šan Franc Jelovšek. Medtem ko 
se oko bogati s sprehodom od 
podobe do podobe, božajo 
ušesa zvoki Vivaldijeve po
mladi, poletja, jeseni in zime. 

Izvedba budimpeštanskega 
ansambla verjetno ne pomeni 
vrha letošnjih koncertov 
v Grobljah, prav gotovo pa je 
učinkovita pika na koncu 
uspešnega petmesečnega muzi
ciranja. 
Tekst in foto: IGOR L IPOVŠEK 

Z nastopom ansambla Vezsprem Strings se je končala letošnja 
grobeljska koncertna sezona (slika levo). Eden od viškov letošnjega 

muziciranja je bil prav gotovo nastop trobentača Stanka Arnolda 
s Tartinijem (slika desno) 

Spomenik tal
cem obnovljen 
V KS Mengeš so se lotili obnove pomemb

nih spominskih obeležij . Trenutno priprav
ljajo projektno dokumentacijo za Trdinov 
spomenik, lastništvo Staretovin grobnic pa še 
ni definirano, zato bo potrebno z obnovo še 
počakati . 

Za obnovo spomenika talcem (od Stareto-
vega gradu proti Semesadikam) je naredil na
črt Tomaž Mihe lč ič , predlog obnove pa Tone 
Benda. Neposredna okolica spomenika je 
bila prej zanemarjena, luči razbite, plošče 
zanemarjene. 

Sedaj so odstranjeni odvečni drogovi za 
zastave, plošča je granitna, prej je bila beton
ska, postavljena je talna vtičnica za priključi
tev ozvočenja. Talne svetilke so kot pri spo
meniku padlih v 1. svetovni vojni. Na hribu 
bodo ločno postavljene stopnice za nastopa
joče in gledalce. Postavljen bo tudi robnik 
v dolžini parcele. Pri obnovi tega spomenika 
je sodelovala KS Mengeš, Zveza borcev Men 
geš ter Kulturno društvo Franca Jelovška. 

V soboto, 30. 10. 1992, smo se zbrali pri 
spomeniku talcem. V kratkem kulturnem pro
gramu je g. Marko Hribar obudil spomin na 
vse umrle mučeniške smrti v 2. svetovni 
vojni, hkrati pa je opozoril tudi na žrtve, 
padle v zadnji vojni za svobodno Slovenijo. 
V sedanjih spravah naj ne bi obujali nekda
njih sporov, pač naj si obljubimo, da bomo 
živeli strpno in složno. 

TATJANA S IVEC-STRMŠEK 

. i k o v n o R a z s t a v i š č e L ^ o m ž a l e 

Slikar sloven
ske krajine 
in tihožitij 

V Likovnem razstavišču Domžale je bila 
v drugi polovici oktobra na ogled zani
miva prodajna razstava olj in akvarelov 
akademskega slikarja Petra Adamiča . Raz
stavo sta pripravili skupaj Knjižnica D o m 
žale in Galerija Balantič iz Kamnika. 

Peter Adamič se je rodil v Ljubljani in 
diplomiral na Akademiji za likovno umet-

Z otvoritve razstave Foto: Igor Lipovšek 

Vasica pod kamniškimi planinami 

nost v Ljubljani. Umrl je leta 1990. Na 
razstavi so bile na ogled več inoma slike 
s krajinarskimi motivi in tihožitja z gobar
skimi, lovskimi in gostilniškimi motivi. 
Adamičeve krajinske slike so zastopane 
tudi na številnih koledarskih motivih in 
priložnostnih reprodukcijah. Zanj bi lahko 
rekli, da je slikar klasičnega izraza, zato je 
tudi priljubljen med tistimi ljubitelji slikar
stva, ki prisegajo na razumljivo motiviko iz 
predmetnega sveta. 

Več ina njegovih krajinskih motivov je 
krajevno spoznavna in vezana v večini na 
gorenjski prostor. Zlasti v zgodnejših delih 
je opazen vpliv profesorja Antona Gojmira 
Kosa, seveda pa je Adamič kasneje razvil 
povsem svoj in specifičen izraz, za kate
rega je značilna »kristalna čistost barvno 
umirjenih ploskev«, kot je v priložnostnem 
katalogu ob razstavi zapisal dr. Mirko Ju-
teršek, ki je avtorja predstavil tudi ob otvo
ritvi. V kulturnem programu je na otvoritvi 
s slovenskimi narodnimi pesmimi nasto
pila citrarka Tanja Zaje. 
CVETA ZALOKAR - O R A Ž E M 

DOM V ZEJAH ŽIVI 

Q u o Vadiš 
Z znano radijsko oddajo 

Q U O V A D I Š , v kateri so 
Domžalčan i enkrat že 
uspešno nastopili, sta tokrat 
Simona Juvan in Milan Kra
pe/ prišla v novi dom v Že jah , 
kjer so celotno radijsko ekipo, 
še posebej pa nastopajoče 
tekmovalce, pričakali prijazni 
domačin i . 

Dom v Žejah je z okoli 
škimi domači jami živ spome
nik neomajne volje preživeti 
in živeti lepše življenje, ki ga 
je prijaznejšega naredila tudi 

oddaja Q U O V A D I Š . Zejani 
so bili gostitelji mladim iz No 
vega mesta in Domža l , ki so 
odgovarjali na vprašanja 
o življenju in delu Simona 
Gregorčiča, gotiki na Sloven
skem, obnavljali svoje znanje 
o Gallusu in poznavanju Sve

tega pisma. Vse navzoče je 
pozdravil tudi Vlado Pečnik, 
novi dobski župnik, ki je res
nično vesel pestrega kultur
nega življenja-v župnij i , kate
rega del je tudi že omenjena 
oddaja, saj mlade uči , bogati, 

spleta vezi, jim je v pomoč in 
jim hkrati prikazuje vse, kar je 
lepo. Marjeta Hren, Janez Er
žen in Tomaž Pirnat, člani 
domžalske ekipe, pri pripravi 
jim je pomagal Pavle Pevec so 
pokazali veliko znanja, ven
dar premalo za borbene No-
vomeščane, ki jim je tokrat 
res šlo. Pri interpretaciji Gre
gorčičevih pesmi je pomagal 
Zeljko Hrs, igralec Mladin
skega gledališča, pri organi
zaciji pa poleg pridnih doma
činov tudi Krajevna skupnost 
Dob in Pivovarna Union. 

Oddaja Q U O V A D I Š je bila 
droben korak na poti do spoz
navanja samega sebe, pa tudi 
lepa priložnost, da nedeljsko 
dopoldne preživimo drugače, 
kot sicer. Vsi, ki smo bili zra
ven, smo se imeli lepo. y 

Odšlo je vroče poletje in prišla hladna jesen 
Poletje je bilo resnično dolgo 

in vroče. Svetujem vam, bralci 
našega priljubljenega enome-
sečnika, da ga delček skrijete 
v žep, da vas bo grel - spomin 
nanj v hladnejših dneh, ki že 
prihajajo. 

In dnevi bodo hladni, tudi če 
ne bo vremenske ohladitve. 
Najprej vas bo ohladil tuš, ko 
boste nakupovali vse, kar po
trebujete za ozimnico. Potem 
boste z Občinske hiše preje
mali sporočila, koliko ste še 

dolžni davčni upravi, ker so vas 
čez leto premalo oželi. Se bo še 
kaj našlo, da se boste do konca 
leta ohladili. In tako vam bo 
ostal le lep spomin na dolgo, 
vroče poletje. 

Vaš bralec JOŽE NOVAK 

P o t o p i s n o p r e d a v a n j e 

Knjižnica Domža le vabi na zanimivo potopisno predavanje 
Petra Kovača o potovanju po Avstraliji in Tasmaniji, ki bo 
v sredo, 18. novembra ob 18. uri v prostorih knjižnice. 

Popotnik bo pokazal preko 200 diapozitivov, prisluhnili 
boste lahko avtentični glasbi, ogledali pa si boste tudi nekatee 
zanimive predmete, ki jih je zbral na poti. 

RAZMIŠLJANJE 
K EKOLOŠKI AKCIJI 

MLIN 
zmlel Tita 
Mlada iniciativa pri Na

rodnih demokratih se je na 
hribu Sabotin nad Novo Go
rico odločila, sedaj ne vem, 
ali pa politično osveščanje 
ljudstva, ki je toliko časa ži
velo pod tako imenovanim 
enoumjem, diktaturo in raz
nimi izumi, ki jih Narodni 
demokrati in ostali strankar
ski pripadniki tako radi pri-
devate, ali pa očiščevalno 
akcijo kamenja, sestavlje
nega v parolo »Naš Tito«, ki 
je tako motila življenje celo 
v Furlaniji-Julijski krajini, kaj 
šele v Sloveniji, sedajšnji 
demokratični državi. 

Zares težko fizično delo 
ste gotovo zelo dobro opra
vili, očistili okolico in žival
stvo se bo sedaj gotovo 

(tudi jaz upam) vrnilo nazaj 
in sonce bo čisto drugače 
sijalo - v celi Sloveniji, kako 
šele v Furlaniji-Julijski kra
jini. 

Morda se bo hrib Sabotin 
preimenoval v Stibričevo, 
kajti res je skrajni čas, da se 
otresemo starih komunistič
nih parol in zaživimo na 
nov, narodno demokratski 
način! 

KAJETANA RETTINGER, Jar
čeva 12, Domža le 

(na izredno zahtevo ge. Rettinger-
jeve članka nismo lektorirali) 

MLIN 
zmlel Tita 
še enkrat 
Ko se človek začne malo 

starati in živi skoraj celo živ
ljenje v enoumju, se mu kar 
malo odvali od srca, ko pre

bere kaj pozitivnega na nam 
nenaklonjenega časa. Da 
mladi sodelujejo, ko so 
mladi (MLIN) iz Nove Go
rice povabili mlade Narodne 
demokrate (MLIN) iz Dom
žal za pomoč pri odstranitvi 
umetno znešenih skal, ki 
naj bi ponazarjale napis 
»Naš Tito«, ker to ni spome
nik in je bilo v naravi, na
ravo pa moramo čuvati, je 
tako dejanje treba podpreti. 

Ne pozabimo, da Tito ni
koli ni bil Slovenec, in je 
Slovenijo naredil le bratsko 
zmešnjavo, katere produkt 
so danes tu begunci in praz
nijo tudi naše žepe. Ker smo 
se s plebiscitom odločili za 
samostojnost, nam kult Tita 
ne more nič pomeniti, še 
več zaradi njegove diktature 
danes gazi in se v krvi utap
lja Balkan. 

Zato Narodni demokrati 
(MLIN) nadaljujte, saj se 
vam bo verjetno še kdo 
priključil, da nas tudi biolo
ški ne bo sram ped tujci, saj 
nas dobro opazujejo in 
dajte naravi kar je njenega, 
saj od tega vsi živimo. 
CERAR IVANKA 



1 6 / l a m n i k D o m ž a l e 

I N O V A C I J A V G O B I C I V M E N G Š U 

Hvala vzgojiteljicam 
za prvi Jurčkov dan 
V sredo, 7. 10. 1992, so 

vzgojiteljice v Gobic i Mengeš 
pripravile res prijeten dan. 
Vsak dan se imajo otroci v na
šem vrtcu lepo in vsak dan 
skrbijo vzgojiteljice za skla
den razvoj in izobraževanje 
otrok na vseh starostnih stop
njah, pa vendar je bila ta 
sreda poseben dan - J U R Č 
K O V D A N V GOBICI . Z njim 
začenjamo projekt vzgojnega 
dela, katerega smo planirale 
:sko/i celo šolsko leto, vsako 
sredo z začetkom na prvo 
sredo v mesecu. Vse vzgojite
ljice imajo v tem projektu po
sebne zadolžitve in velik ob
seg priprav in zato zaslužijo 
posebno pohvalo. Nekoliko 
imamo še težav s f inančnim 
delom inovacije, vendar 
upamo na posluh sekretariata 
za družbene dejavnosti S O 
Domža le . 

Kaj so vzgojiteljice pripra
vile? Pri Olgi so otroci uživali 
ob glasbi, glasbenih instru
mentih in glasbeno didaktič
nih igrah, kjer so prepozna
vali glas vrstnikov. Pri Jožici 
je bilo eksperimentalno delo 
in igra, kjer so spoznavali so-

L j u b l j a n a 

- P o l j e 
* 

M e n g e š 

Telefon: 
487-585 
482-347 

kove kolerabe, korenja, groz
dja in jabolk po barvi, okusu 
in spoznavali celoten posto
pek pridobivanja soka od str-
ganja in stiskanja dalje. Pri 
Janji so se učili umetnosti fri
ziranja in britja v pravem fri
zerskem salonu. Pri Mojci so 
zares previjali dojenčke in se 
igrali in učili pravih družin
skih odnosov med mamico in 
očetom. Pri Marti so pridobi
vali spretnost finomotorike ob 
nizanju in se učili pravih 
medsebojnih odnosov pri dru
žabnih igrah. Pri Petri so pri
dobivali izkušnje z glino in 
oblikovali žoge, po lže , . . . 
s popestritvijo pete sprem
ljave, pri Metki pa so otroci 
pridobivali spretnost striže
nja. 

In kako so se imeli otroci? 
Zelo so uživali in veliko pri
dobili. Ves vrtec je bil njihov, 
od ene dejavnosti k drugi so 
prehajali po svoji presoji in 
želji. Zanimivi so bili interesi. 
Na začetku je največ otrok 
izbralo glasbo (20), 16 otrok 
finomotoriko, 13 otrok mode
liranje, 10 otrok eksperimen
talno dejavnost, 8 otrok obl i 
kovanje pričesk, 5 otrok dru
žino in 4 otroci striženje. O b 
prvi menjavi je 17 otrok iz
bralo družino, 16 otrok mo
deliranje, 15 otrok oblikova
nje pričesk, 12 otrok glasbo, 
10 otrok striženje, 5 otrok fi
nomotoriko in 5 otrok ekspe
rimentalno dejavnost. Nato so 
se otroci pomešano udeležili 
še vseh dejavnosti in igralno 
delovno dopoldne se je izte
klo v prijeten sončen dan in 
otroci so se nadihali še sve
žega zraka. 

Prijetno je bilo gledati 
otroke, ki sploh niso vedeli, 
kako veliko so se ta dan na
uči l i ; oni so samo užival i , uži 
vali! In vzgojiteljice so z vese
ljem odkljukavale realizacijo 
zastavljenih si ciljev za ta 
dan. Prvi Jurčkov dan je torej 
uspel. MARIJA JERINA 

pedagoško-organizacijski vo
dja V V Z D O M Ž A L E 

Spodnji mengešk i grad, 
domač in i mu pravijo tudi 
Staretov ali Kancev grad. 
Takšen v idez je grad do 
bil po potresu leta 1895 , 
potem ko se je spodnji 
trakt o b Pšati podr l . G r a d 
je leta 1840 obnov i l M i 
hael Stare, njegov sin pa 
ga je po potresu prezidal 
in obnov i l , (slika zgoraj) 

Lepa lopa pred gospo
darskim poslopjem pri 
Spodnjem Staretovem 
- K a n č e v e m gradu je 
slabo vzd rževana in z a 
nemarjena. 

T r a d i c i o n a l n o s r e č a n j e 
Kakor prejšnja leta je tudi 

letos organiziral sekretariat 
za družbene dejavnosti sreča
nje upokojenih pedagoških 
delavcev v občini Domža le . 
Po tej poti se prisrčno zahva
ljujem vsem organizatorjem, 
ki so nam omogoči l i to po
membno srečanje. 

Naša pot je bila dolga. Po
tovali smo v udobnih avtobu
sih v Prekmurje in zgornjo 
Štajersko. Prisrčna hvala tudi 
prijaznim in vestnim šofer
jem, ki so skrbeli za našo var

nost. Prav tako tudi vod ičem 
za obsežno razlago. 

Peljali smo se po cesti, ki 
so jo zgradili že stari Rimljani, 
mimo Maribora tega po
membnega mesta ob Dravi, 
dalje mimo vinorodnih gri
čev, v Lenart in Benedis. 
Ustavili smo se v Gornji Rad
goni, kjer smo imeli izdatno 
malico. Nekateri so prestopili 
državno mejo in šli nakupovat 
v Avstrijo. Ogledali so si tudi 
Bad Radgesburg. 

O b določeni uri smo se od 

peljali do Radencev, kjer so 
se nekateri okopali v bazenih. 
Tam je bilo dobro kosilo. 

O b vrnitvi domov smo se 
ustavili na Ptujski gori, kjer 
smo si s pomočjo prijaznega 
gostitelja ogledali to znameni
tost. Po ogledu smo se vračali 
domov mimo Slovenske Bi
strice, Celja in Trojan. 
V Domža le smo prispeli v ve
černih urah. 

V imenu vseh udeležencev 
organizatorjem izleta prisrčna 
hvala! D A N I C A Z I D A R I Č 

N A Š I G R A D O V I 

Grad in posest Črnelo 
Nadaljevanje 

iz prejšnje števi lke 

Na osnovi kupne pogodbe, ki 
jo je 13. marca 1818 za 32000 
goldinarjev sklenil z Matijem Per-
kom, je Jožef Pelikan 22. septem
bra istega leta prosil za prepis 
črnelske posesti na svoje ime. 

Za Jožefom je po izročilni po
godbi 12. novembra 1840 Črnelo 
prevzela njegova žena Elizabeta, 
rojena Hilkanon, ki je 20. maja 
prihodnje leto prosila za prepis 
posesti na svoje ime. Posest ji je 
dal s pogojem, da poravna 3200 
goldinarjev vpisanih dolgov, Vin-
cencu Heglu plača 2200 goldi
narjev, vsakemu od šestih otrok, 
Ludviki, poročeni Hegel, Eliza
beti, Alojziji, Mariji, Amaliji, Vi
ljemu pa da po 3000 goldinarjev. 
Elizabeta je posestvo 3. marca 
1850 izročila najmlajšemu otroku 
Viljemu s pogojem, da ji bo dal 
popolno oskrbo in 3000 goldinar
jev, vsakemu od štirih otrok pa po 
1000 goldinarjev. 

Po Viljemovi smrti, 20. janu
arja 1903, je črnelsko posest de
dovalo pet njegovih otrok, vsak 
petino, Viljem, inženir v Linzu, 
Anton, trgovec v Miinchnu, Mari
jana, poročena z majorjem Ba-
arom v St. Poltnu, Pavel, nadpo-
ročnik na Dunaju in Pavla, poro
čena Ulm, ki je imela črnelsko 
posest tudi v zakupu. 

Pelikanovi dediči so v soglasju 

z vdovo Leopoldino Pelikan po
sest 22. februarja 1904 za 71000 
goldinarjev prodali računskemu 
nadrevidentu v Ljubljani Ivanu 
Jermanu. Od njega ie Črnelo 13. 
oktobra 1904 kupil namestniški 
svetnik v Celju Rudolf baron Ap-
faltrer za 80000 kron. V Črnelem 
je gospodaril do svoje smrti 20. 
decembra 1918. Njegova žena 
Marija baronica Aptaltrern je 
umrla 20. oktobra 1945. Kot de
diča črnelske posesti sta bila s pri-
svojilno listino 29. marca 1920 
priznana njun sin Leopold in 
hčerka Ana. V arhivu katastrske 
občine Podrečje, kamor je Črnelo 
spadalo, sta poleg druge posesti 
ribnik in opekarna. 

O starem srednjeveškem črnel-
skem gradu, kot nam ga je na 
svoji Slavi Vojvodini Kranjske 
ohranil Valvasor, na Hribarjevim 
hribu nad Turnšami, ni več sledu. 
Na južnem pobočju hriba, kjer 
domačini še sedaj pravijo v Vino
gradu, po izročilu naj bi včasih tu 
gojili vinsko trto, so pri gradnji 
ceste pred tridesetimi leti našli 
kamnite zidane temelje najbrž od 
enega izmed obrambnih stolpov. 
Še pred leti se je tudi na severov
zhodni strani hriba, ki je poraš
čen z gozdom, kazala zidana 
stena nel<danie trdnjave. 

Kdaj in zakaj so grad na vrhu 
hriba opustili in na ravnini pod 
hribom postavili novega, ne iz
vemo ne iz pisanih virov ne iz 

ustnega izročila. Ko so gradovi na 
vzpetinah izgubili obrambno na
ravo, so jih zaradi večjega udobja 
začeli postavljati v ravninah. 
Tako je bilo najbrž tudi s črnel-
skim. Ker na hribu ni več razva
lin, sklepamo, da so kamenje od 
starega gradu porabili pri gradnji 
novega. 

Sedanji črnelski grad je prepro
sta nadstropna zgradba s pravo
kotno zasnovo in prostornim atri
jem na sredi. Polkrožni grajski 
portal s sklepnikom na sredi je še 
ohranjen. Pri obnovi gradu po 
drugi svetovni vojni so odstranili 
baročne okvire in mu vzeli ba
ročni videz. Na levi strani ob 
vhodu v grad je vzidana napisna 
plošča z letnico 1449, ki je najbrž 
zadnji ostanek nekdanjega gradu 
na hribu. 

Razmere v gradu med voj
nama. 

Grajska posest je obsegala ve
liko zemlje, ki jo je v glavnem 
obdelovala redno zaposlena graj
ska služinčad. Za delo na polju in 
spravljanje sena so ljudi naje
mali. Od pomladi do jeseni so na 
delo v Črnelo dnevno prihajale 
ženske iz okolice in posebej iz 
tedanjih bajtarskih hiš z Vira in 
Količevega, domačini so rekli 
z Gmajne. Zaslužile so razme
roma dobro, starejše delavke po 
6 kron, mlajše pa po 4 krone na 
uro. Pavla Jeran-Jožetova iz 
Turnša pravi, da jo je motilo, ker 

Opustošena kapela v Černelu 

sta s sestro Angelo manj zaslužili, 
čeprav sta morali delati toliko kot 
starejše delavke. Dodaja pa, da je 
bil v tedanjih težavnih gospodar
skih razmerah vsak dinar dober. 
Delale so po deset ur na dan brez 
malice, le opoldne so imele po 
eno uro prosto, da so šle domov 
na kosilo. Dninarice je baron iz
plačeval ob sobotah ob šestih 
zvečer, zmeraj redno in do zad
njega dinarja točno. Ljudje še se
daj hvalijo grajske ljudi, da so bili 
dobri. 

V graščini so imeli zaposlenih 
precej delavcev. Kočijaž Matevž 
Cašperin je v glavnem skrbel za 
»fjakarske« konje in za prevoz 
gospode, kadar niso sami »fu-
rali«, baronica Ana Apfaltrern se 
je s konji pogosto sama vozila po 
opravkih in na obiske. Za konje 
za težke prevoze je skrbel drug 
konjar, ki je z njimi tudi vozil. 
Imeli so po šest konj. Vole je 
krmil volar in z njimi tudi obdelo
val polje. Krave je dolga leta kr

mil kravar Franc Hribar iz Tuhi
nja. Molzla pa sta iih kravar in po 
ena dekla, včasih tudi perice. 
Mleko so vozili v radomeljsko 
mlekarno k Svržetu, odkoder so 
nazaj dobivali mlečne izdelke. 
Živino so v glavnem pasli samo 
jeseni, vseeno pa so imeli zapo
slenega pastirja, ki je bil invalid. 
Krmo za živino so največ posušili 
na travnikih in suho pospravili 
v senike. Za košnjo so v Črnelem 
med prvimi v okolici kupili 
vprežno kosilnico. Pšenico je na
vadno kosil moški, žanjice so 
klasje pobrale in povezale 
v snope. Hlapci so žito zvozili 
domov in ga zložili v kozolce. 
Mlatilnico so s pomočjo geplja 
poganjali konji. Da je bilo 
s slamo in žitom lažje delo, so 
mlatilnico namestili kar v po
slopju nad svinjaki. 

Nadaljevanje 
pr ihodnj i č 

Umrla 
je sol a 

Kadar umre človek, je pri 
pogrebu ali grobu več govo
rov in zahval, duhovnik bla-
goslovi grob in s pogrebe! 
moli za pokojnika, pevci za-
pojejo ali celo zaigra godba. 
Lepo in prav je tako, saj smo 
del kulturnega sveta. 

Tokrat pa je umrla ŠOLA 
- PODRLI SO JO. Ob tej 
»smrti« pa se ni zgodilo 
nič drugega, kot da se ie 
ob rušenju zbralo veliko 
»firbca«. Da se ne bi pre
več pokadilo, je poskrbelo 
vreme, saj je takrat močno 
deževalo. Minerji so »priž
gali« zažigalne vrvice, eks
ploziv je opravil svoje in 
- sesedlo se je zidovje. 
V našem Slamniku so bile 
objavljene tri slike in deset 
vrstic besedila. Po tem pa 
»vse tiho je bilo«. 

Mislil sem, da se bo 
oglasil kdo, ki je sem hodil 
v šolo - meščansko pred 
drugo svetovno vojno, 
v osnovno, gimnazijo ali 
obrtno po vojni. Saj toli
kokrat slišimo, da je šola 
učencu drugi dom. V šoli 
in ob domačem učenju, ki 
je tako zelo povezano tudi 
s šolskimi urami, vsak uče
nec ali dijak preživi večino 
ur svojih mladostniških 
let, učenja, izobraževanja, 
petja, pogovorov, risanja, 
telesne kulture in še in še. 
Šola je za učenca živo 
bitje, z njo diha in živi, 
v njej je vesel nad pridob
ljenim znanjem, žalosten 
in zaskrbljen, kadar ne zna 
tvarine, in razočaran, ka
dar dobi slabšo oceno, kot 
jo je zaslužil. Vse to pa 
prepletajo in povezujejo 
vesele minute odmorov, 
saj smeh in razposajenost 
olepšujeta in dopolnjujeta 
telesno in duhovno odraš
čanje mladostnikov. 

Velik del šole so tudi 
učitelji in profesorji. Ve
čina teh pusti v šoli precej
šen del svojega Življenja, 
delovanja in zadovoljstva, 
da je učencem poleg ob
veznega dela iz svoje 
stroke dodala Še nekaj 
svojega - splošno člove
škega. Vsaka lepo izgovor
jena beseda, pa naj bo to 
iz tvarine določenega 
predmeta, beseda o vzgoji 
in lepem vedenju, o srč
nosti in plemenitosti, 
o dobroti in poštenju, je 
kamenček v mozaiku, ki 
ga odnese iz šote vsak 
učenec, ki jo dokonča. 

Ko je naša, zdaj že po
kojna, šola v letu 1938 za
živela, so bile domžalska 
in okoliške občine po
nosne, da imajo v Domža
lah srednjo šolo, saj jo ta
krat še starodavni in slavni 
Kamnik ni imel. Dekliška 
meščanska šola je bila le 
v mekinjskem samostanu. 

Pred vojno in po njej je 
šola pomagala do izo
brazbe nekaj tisoč učen
cem, ki jih je poučevalo 
nekaj sto učiteljev in pro
fesorjev. Slednji so tu pu
stili svoja delovna leta in 
odhajali v zasluženi pokoj. 

Upam, da se bo v zvezi 
s to šolo še kdo oglasil 
- ali učenec ali učitelj, saj 
je s to NJIHOVO šolo po
vezanih toliko spominov. 

Ob smrti dobrotnika se 
spodobi, da se mu zahva
limo. Tudi naša šola je 
umrla, tudi naša šola je 
bila dobrotnica. Hvala ji! 

FRANCE CERAR 
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SEDEMINDVAJSETIČ ZA POKAL DELA 

Peto mesto za Domžale 
Stadion ob jezeru v Ve le 

nju je bil sredi oktobra pr i 
zor i šče 27. krosa obč insk ih 
reprezentanc za pokale 
» D E L A « , katerega se je med 
42 obč i nam i z v e č kot 1100 
tekmovalcev, s kompletno 
ekipo udeleži la tudi naša 
obč ina . Tekmova lc i so si 
pravico nastopa pridobil i 
z uspešnimi teki na o b č i n 
skem prvenstvu. 

Kljub deževnemu vremenu 
je bil avtobus iz Domžal sko
raj poln. Kar v njem so člani 
Atletskega kluba Domža le po
polnih manjkajoča mesta in 
skupaj s tekmovalci nestrpno 
pričakovali začetek krosa na 
blatnih, vendar dobro pri
pravljenih stezah ob velenj
skem jezeru. Po kratkem poz
dravu organizatorjev in M i 
lana Kučana, predsednika 
naše republike, se je začelo 
zares. Jani Z U P A N Č I Č in Bo
gdan N O V A K sta na republi
škem tekmovanju nastopila 
prvič in pretekla kilometer 
dolgo progo. Velenjski nastop 
je bil prvi tudi za Anjo ZA-
V R Š N I K in Majo GRABNER, 
večina drugih pa je že nasto

pila. Marko TRDIN in David 
J ER IČ sta tekla dobro, Jasna 
PALADIN je bila trinajsta, Bo
jana VOJSKA pa zopet četrta, 
Boštjan B R N O T in Klemen 
AVBELJ sta si pritekla tretje 
mesto med ekipami, dobri sta 
bili tudi Petja OREHEK in Saša 
GRMEK. Četrti je bil tudi N i 
kola G A L A , ki je bil skupaj 
z Edvardom H U T H O M 
ekipno sedmi, kar drugi pa sta 
bili Vesna M A L O V R H (peta) 
in Darja KOKALJ. Med mlaj
šimi mladinkami sta bili 
ekipno Vesna SOV INC in Kse-
nja Z O R E peti, v isti kategoriji 
pa Dejan M U L E C in Boštjan 
LIMONI deveta. Tudi pri sta
rejših mladincih sta bili Špela 
K R Ž A N (posamično četrta) in 
Maja V I D E M Š E K uspešnejši 
(ekipno tretji) od Damjana 
K O R O Š C A in Matjaža GUBE-
R IN IČA , ki sta bila sedma. 

Med člani sta tekla Janez BLA-
Ž I Č in Tomi VREŠ , med č lani 
cami pa je bila Veronica BO 
HINC tretja, skupaj z Meto 
PUNGERCAR , mlajšo de
klico, ki je odl ično tekla med 
č lanicami , ter Matejo MAR-
KIČ pa so ekipno osvojile 
drugo mesto. 

11111 

S V E T I N A & L A Z A R d.o.o. 
Podjetje za trgovino in zunanjo trgovino 
Stegne 25 • 61000 Ljubljana. 
Tel: H.C. 061 191-133 
TeL/Fax:061 199-481 

Zaradi zapleta v prvi kate
goriji (domžalski tekmovalec 
je izgubil kartonček in ga, 
kljub zagotovilu, niso upošte
vali v ekipni uvrstitvi) je bila 
občina šesta, čeprav se je ob 
upoštevanju že omenjenega 
tekmovalca uvrstila na dobro 
peto mesto v Sloveniji. Atlet
ski klub se zahvaljuje podjetju 
SVETINA & LAZAR za majice 
ter vsem tekmovalcem za 
uspešen nastop v Velenju is
kreno čestita! 

V. 

Kje je 
kultura 

parkiranja; 
avtomobil 

na pločniku, 
mati z 

otrokom 
in šolarji 

pa na cesti! 

Dvakrat 
šestnajstina 
pokala 
Slovenije 

Že v sredo, 4. novembra, je 
nogometni klub Domžale izlo
čil iz nadaljnjega tekmovanja 
za pokal Slovenije, nogometni 
klub Rudar Velenje. Domžal-
čani so po neodločenem izidu 
(1:1) bolje streljali enajstme
trovke in zmagali (4:2). 

V četrtek, 5. novembra, je 
proti nogometnemu klubu Ko
per v istem tekmovanju in na 
istem igrišču nastopil nogo
metni klub Belinka Podgorica. 
Koperčani so ob polčasu vodili 
(0:1) in na koncu zmagali (0:3). 

Na sliki so nogometaši Belinke 
Podgorice, z leve stojijo: Mav-
čec, Kostanšek, Miličevič, Po-
hlin B, Prebil, Grčar, Janušič, 
Kovic, Vagaja (trener), čepijo: 
Ljubinič, Jereb, Zaje, Janežič, 
Kralj, Okoren, Pokoren in dr. 
Gerjiol. 

IZ BŠK BUDNIČAR KOLIČEVO 

Lep uspeh 
V tekmovanju za pokal 

Ljubljanske območne balinar
ske zveze so člani BALINAR
SKEGA Š P O R T N E G A KLUBA 
B U D N I Č A R Kol ičevo zasedli 
odl ično četrto mesto med 64 
ekipami. 

Po večjem številu tekem 
z različnimi ekipami iz ljub
ljanskega območja, med kate
rimi je tudi pet prvoligašev, ki 
tekmujejo v super ligi, so se 
naši tekmovalci iz Kol ičevega 
uvrstili v finale, ki je potekalo 
21. oktobra v Ljubljani. 

Kot zanimivost zapišimo, 
da je bila konkurenca že 
v predtekmovanjih zelo 
močna, saj državni prvak 
Brdo ni preskočil že prve 
ovire. V finalu se je po si
stemu izpadanja pomerilo 
osem ekip, med njimi tudi 
ekipa BŠK Budničar, ki so jo 
sestavljali: Stane Žavb i ml., 

Marjan Kokalj, Ljubo Zabret, 
Robi Poljanšek in Jože Hor
vat, ml. Najboljši balinarji iz 
naše občine so osvojili od 
lično četrto mesto, kar je 
v zgodovini kluba, ki bo v letu 
1993 praznoval 20-letnico, 
največji uspeh doslej. 

Predsednik kluba, Stane 
Žavb i , pravi, da je uspeh sad 
prizadevnega dela, v katerem 
sodeluje več kot sto ljudi, ki 
predvsem s prostovoljnim de
lom in veliko ljubeznijo do 
»bronastih krogel« že skoraj 
dve desetletji pišejo zgodo
vino kluba. V letu 1993 bodo 
praznovali dvajsetletnico. Ta 
krat bo lepa prilika za pregled 
dosedanjih uspehov, pa tudi 
priložnost za še aktivnejše 
vkl jučevanje članstva v vse 
akcije, saj bo le tako mogoče, 
da bo ta klub tudi v prihodnje 
napredoval. y 

OBČINA DOMŽALE - KJER HOTENJA ZMAGUJEJO 

Pogled v sedanjost 
in prihodnost 

Pogled v (polpreteklost in v skoraj vse naše 
investicije, v člankih iz zadnjega Slamnika 
z dne 23. 10. 1992, mi ni dal miru, da ne 
napišem svoj pogled na sedanjost in prihod
nost. To je članek predsednika IS SO Domžale 
J. Leniča »Pogled v (pol)preteklost« in nepod
pisan članek »Skoraj vse naše investicije«. Zelo 
nevarno je (samo)zadovoljstvo, posebej še če 
temelji na »imageu« in poenostavljenih 
»uspešnih« zgodbah, ki nimajo realne pod
lage. Menim, da dobra uspešna zgodba še ni 
bila napisana niti povedana. Le-to si bo šele 
potrebno zamisliti in realizirati in to 
z ogromno inovativnostjo, znanja, spretnosti, 
organiziranosti, sodelovanja in z odločenostjo 
spremeniti in zamenjati navade ter prepriča
nja. Osnova napredka ni le poudarjanje uspe
hov, še posebno ne (pol)preteklih, temveč od
prta razprava o prednostih, slabostih in napa
kah. 

Bistvo vsesplošno razširjenega mnenja o bo
gastvu v domžalski občini - obrti je v neki 
davni ugotovitvi o najbolj bogatih obrtnikih 
v prejšnji državi. Ta dosežek je temeljil delno 
na pragmatičnosti (življenjskosti) občine, pred
vsem pa na izredni podjetnosti samih obrtni
kov, razširjenosti obrti in drugega zasebništva 
in delno zaradi lahkotnosti plasmajev na juž
nih trgih (tudi preko kooperacij) in ohlapni 
davčni kontroli. Danes je država in občina 
pred težko nalogo, kako temu nekdaj vleč
nemu konju pomagati pri soočenju z gospo
darskimi težavami doma in neusmiljeno kon
kurenco na tujih trgih. 

Za skoraj vse naše investicije velja, da so jih 
spodbudili v glavnem lokalni (krajevni) interesi 
in sami upravljalci (KSP, CČN) , ki so tudi 
z lastnim prispevkom omogočili realizacijo. 
Večjih novih naložb ni bilo, razen nadaljeva
nja izgradnje plinovoda v Domžalah. Regula
cija Kamniške Bistrice je republiška investicija, 
pri čistilni napravi pa sodeluje tudi Kamnik in 
republika. Dejstvo je, da so bile proračunske 
naložbe v nove investicije, zaradi objektivnih 
okoliščin, bistveno manjše kot pretekla leta. 
Primerjava podatkov v investicijskem delu po
kaže, da je bilo v letu 1992 glede na leto 1991 
za 7 % manj denarja namenjenega vzdrževa
nju in 3 % več novim investicijam. Toda celo
ten rezultat je bistveno slabši zaradi 1 0 % 
manjšega deleža investicijskega dela v celot
nem proračunu. To enostavno dokazuje, da je 
bilo v investicije vloženega manj denarja. 
Sliko nekoliko popravlja nižja stopnja inflacije 
v letu 1992. 

Popotovanje od Domžal do Velike vasi je 
bilo pomanjkljivo, ker so v krajevni skupnosti 
Mengeš izpustili najlepše predele in s tem dve 
pomembni pridobitvi in hkrati izletniški točki: 
cesto na Dobeno in vodohram na Gobavici. 
Vsaj prvo bi si lahko ogledali ob tej priliki, 
glede na to, da se niso utegnili udeležiti otvori
tve. Tolažimo se lahko s tem, da je zato našel 
čas minister za turizem. 

V taki situaciji zastoja bi morali usmeriti 
pozornost v spremembe in tiste aktivnosti, ki 
lahko pomagajo prepričati občane, zasebnike 
in podjetja, da aktivirajo svojo energijo (za

sebno pobudo) in sredstva. Poseben problem 
je pričakovano preoblikovanje lokalne uprave. 
Dobili naj bi več novih občin. Menim, da bi 
pošten dogovor z jasnim izračunom o višini 
prispevkov posameznega okolja v proračun in 
s točno določenimi pravicami razpolaganja, 
ustvaril ustrezno ozračje zaupanja v kasnejše 
vzajemno koristne medsebojne (regijske) po
vezave. Realiziran bi moral biti že pri sedanjih 
proračunih, ker bi le uspešna praksa izvedbe 
vlivala zaupanje in bila dovolj prepričljiva, da 
bi strla dvome in odpore v take povezave. Tak 
dogovor in izračun je sigurno možen in je bil 
tudi že večkrat zahtevan. Upoštevati bi moral 
tudi solidarnost za manj razvita okolja in za 
pogodbeno dogovorjene skupne (večje, več
letne) ali prioritetne naložbe in akcije. 

Občina Domžale bi morala skupaj z obrtno 
zbornico pospešiti združevanje zasebnega ka
pitala (družabništvo, delničarstvo) za naložbe 
kot je grad Krumperk, poslovni center Dom
žale, Glasbena šola (ki naj bi bila namenjena 
tudi za poslovne prostore), obrtne cone, po
djetniške in tehnološke centre in projekte. Me
nim, da je glavni problem občine enostavno 
pomanjkanje jasne vizije, strategije razvoja in 
hotenj (ciljev). Kljub sloganu »KJER HOTENJA 
ZMAGU JE JO« , ki človeka navdaja z novo 
energijo, ne vemo KAJ H O Č E M O . Glavni pro
blem je dvig tehnološkega nivoja obrti, podjet
ništva in gospodarstva, predvsem majhnih po
djetij, ki so temelj stabilnosti. To je zahteva 
preživetja v konkurenci s tujino in pred tujino, 
ki nas lahko z velikimi vlaganji le kratkoročno 
rešuje. Dolgoročno nas dela odvisne in tehno
loško podrejene s tem, da nam odstopa nizko 
profitne in umazane proizvodnje. Visok nivo 
proizvodov in uslug omogoča ustrezen dobi
ček. Osnova tega pa je, da visokokvalificirani 
kadri ostajajo in delajo v občini, da se vsi 
dodatno izobražujemo in prilagajamo novim 
razmeram. Tega vsega ne bomo dosegli z (en
kratno) promocijo, ki bi morala priti na vrsto 
šele potem, ko že imamo strategijo in vizijo, 
urejeno gospodarstvo, kvalitetno ponudbo, 
predvsem pa šele potem, ko bo država 
ustrezno priznana in promovirana. Promocija 

v obliki papirnatega tigra pa je nesmotrno tro
šenje denarja. Občina sicer kot aparat deluje 
uspešno in profesionalno, toda premalo inova
tivno in z utečeno vztrajnostjo, ki ni v duhu 
časa. Navsezadnje si bo treba poiskati novo 
delo in nekaj izzivov in motivacije bi moral 
videti vsak zaposlen. 

Pomembno je tudi aktivirati vse že obstoječe 
danosti in tiste naložbe, ki zahtevajo mini
malna vlaganja. Sam sem spodbudil uvajanje 
podjetniškega centra (inkubatorja), delamo 
program razvoja turizma in spremljajočih de
javnosti in uvajamo komunalni informacijski 
sistem. Področje pospeševanja podjetništva 
z ugodnim kreditiranjem je v krizi iz dveh 
razlogov: majhna sredstva in neugodne 
bančne obresti. Manjka vsebinski del, s po
močjo katerega bi dvignili tehnološki nivo. 
Podjetniški center je šele začetek in njegov 
specifični del. Manjka bistveno večji obseg 
sredstev za ugodno kreditiranje podjetniških 
pobud in v tem sklopu predvsem celovitih 
projektov, ki bi zaokrožili uspešno trženje. 
Nimamo razdelane promocije v smislu ugod
nosti, ki jih nudi občina investitorjem, ki bi 
bile selektivne glede na izbrane cilje. 

Z nekoliko pragmatičnosti in spretnosti bi 
lahko mnogo bolje obrnili sredstva, ki so se 
nabrala v stanovanjskem skladu in jih namenili 
za »zagotavljanje pogojev za razvijanje različ
nih oblik gradnje in prenove z ustrezno zemlji
ško in normativno politiko« (97. člen stano
vanjskega zakona). Iz nerazumljivih razlogov 
ni bil ustanovljen niti stanovanjski sklad, ki bi 
bil lahko zametek tudi za neprofitno hranilnico 
in za ustanovo, ki v skladu z izbranimi cilji 
občine, nudi rizični kapital ali vsaj znosne 
kredite z dolgimi dobami vračanja. 

Žel im, da predstavljeni kritični pogled v se
danjost in prihodnost spodbudi večjo angaži
ranost za vsebinsko delo in spremembe, ki 
nam bodo hitreje in zanesljiveje ustvarile mož
nosti za spodobno in zadovoljno življenje. 

mag. T O M A Ž ŠTEBE, dipl. inž. 
zunanji član iS SO Domžale 
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I Z K R A J E V N I H S K U P N O S T I 

Obljube, 
obljube, 
obljube 

Kako prazne besede so to, 
ampak izrečene pa tako pre
pričljivo, da bi jim verjel še 
tako velik pesimist. 

Moravska dolina obsega šte
vilne vasi, ki so bolj ali manj 
oddaljene od centra Moravč. 
Žal je le na pošti, torej v centru 
telefon za tiste, bolj oddaljene, 
katerih glas še ni segel do tistih, 
ki si mogoče življenja na vasi 
niti ne znajo predstavljati. Za
kaj so tako gluhi za nas? Kot da 
sploh ne vedo, da obstojamo. 
Ali si ne znajo zamisliti, kako je 
človeku v oddaljenem kraju??? 
Npr. če se zgodi kakšna ne
sreča ali podobno, kjer so po
membni delčki sekunde. Kaj bo 
storil kdo v tem primeru, ki ima 
do telefona celih šest kilome
trov ali pa še več?! 

Letos smo v Moravčah zgra
dili lepo, moderno stavbo, 
v kateri je tudi nova PTT. Že 
pred gradnjo so nam obljubili: 
(citiram) »Ko bo začela delovati 
nova pošta, bomo vanjo v kakš
nem mesecu vgradili tudi tele
fonsko centralo in telefoni bodo 

Rejništvo, pojem socialne sti
ske mladoletnih otrok, ki so iz
gubili svojo družino ali pa iz 
zdravstvenih, vzgojnih in dru
gih razlogov ne morejo živeti 
skupaj. V občinah pri nas je 
problem rejništva vsak dan 
večji. Tako družinsko oskrbo 
opravlja pod nadzorstvom 
Centra za socialno delo mnogo 
katera rejniška družina na pod
lagi pogodbe iz zakona. V naši 
občini je takih družin stoštiri-
najst, otrok v rejništvu pa 
krepko čez dvesto. Po sprejetju 
otrok v rejništvo njihovi ma
tični starši do njih nimajo nobe
nih pravic in dolžnosti po pred
pisih rodbinskega prava. Ven
dar ne smejo pozabiti svojih 
otrok in jih obiskovati, če je le 
mogoče. 

Domžalski Center za socialno 
delo je na področju rejništva marsi
kaj storil, zato je vreden pohvale. 
Združil je rejniške družine in tako 
je nastalo Društvo rejnic in rejnikov 
občine Domžale, lahko je za zgled 
marsikaterim občinam po Sloveniji. 
Dosegel je status poklica rejnica-
rejnik in jim s tem omogočil polno
pravno, enakovredno delovanje ter 
upravljanje. Ker je pojem rejništva 
še vedno nepoznan, se je Center za 
socialno delo in Društvo rejnic od
ločil, da izdajo svoj časopis Rejni-
ški glasnik, ki je izšel v letu 1980 le 
za domžalsko občino in je izhajal 
do petkrat na leto, leta 1987 pa tudi 
na področju vse Slovenije; to je tudi 
edini glasnik, ki se ukvarja s proble
mom rejništva pri nas. Center za 
socialno delo že nekaj časa 
uspešno vodi direktorica ga. Vlasta 
Rozman, ki nam je podala nasled
njo izjavo, h kateri se je pridružila 
socialna delavka ga. Marta Tomec, 
zaposlena na tem Centru prav na 
področju rejništva in skrbi za koor
dinacijo med Društvom in Cen
trom: 

»Prek Centra za socialno delo je 
občina Domžale daleč pred obči
nami v Sloveniji na področju rejni
štva. V naši občini imamo v reji 234 
rejencev v 114 rejniških družinah. 
Ti rejenci prihajajo iz večih občin 
po Sloveniji, s katerimi imamo spo
razum glede plačila ter drugih ob
veznosti. CSD Domžale vsako leto 
organizira izobraževanje rejnic 
z dvodnevnim seminarjem. Izda
jamo časopis, ki je namenjen rejni-
ški problematiki Rejniški glasnik in 
moramo priznati, da smo edini, ki 

tu.« Ampak če ne bi bilo praz
nih obljub, bi se to že dogajalo. 

Danes pa sem od člana »ob
činske smetane« zvedela, da se 
bodo samo projekti napeljave 
telefona začeli izvajati čez ka
kih pet let. Zakaj takšna razlika 
med obljubami na jeziku in re
alnostjo? Tega mogoče niti za 
to odgovorni ne vedo, naj vpra
šam tiste, ki so jim v ozadju, pa 
kaj, ko ima vsako ozadje še 
svoje razloge v ozadju. 

ŠTUDENTKA IZ ODDALJENE 
MORAVSKE VASI 

Količevo 
asfal
tirano 

Z asfaltiranjem odcepa ceste, 
ki iz smeri Količevo povezuje 
krajevni skupnosti Toma Brejca 
Vir in Dob, je Količevo asfalti
rano v celoti. Postavljena javna 
razsvetljava bo bistveno prispe
vala k boljši prometni varnosti, 
pa tudi k lepši urejenosti tega 
prijetnega kraja. Žal bo asfalt 
potegnjen le do meje s Kra
jevno skupnostjo Dob, tako da 
še kar ostane nekaj makadama, 
katerega asfaltiranja bi bili naj
bolj veseli prebivalci Črnela in 
Turniš. 

Socialna delavka g. Marta To
mec s področja rejništva 
smo na področju informiranja dose
gli tak uspeh, kakršnega v Sloveniji 
še ni. Smo v tesnem stiku z Dru
štvom rejnic občine Domžale, kate
rim strokovno pomagamo pri reše
vanju težav. Na CSD imamo redno 
zaposleno socialno delavko, ki dela 
na tem področju« 

Kako so zadovoljne rejnice in 
njeni varovanci ter njenimi pro
blemi, smo obiskali ter povprašali 
na njihovih domovih. 

MARICA HALB, Vir pri Domžalah 
(40 let) 

Rej niča sem šesto leto, v reji pa 
imam štiri otroke. Začetek rejništva 
je bil zelo težak, saj smo že s prvo 
rejenko imeli težave. Ko sem izve
dela, da moramo po prvo rejenko 
v psihopediatrično bolnišnico 
v Ljubljano, me je bilo zelo strah. 

SUZANA GAŠPER, rejenka pri dru
žini Halb iz Vira (1 7 let) 

Pri tej dobri družini sem že šesto 
leto in se pri njih zelo dobro poču
tim. Všeč mi je, ker se zelo dobro 

Dela v okviru programa kra
jevnega samoprispevka pa hitro 
potekajo tudi v športnem parku 
na Viru, kjer so pravkar pokrili 
večnamenski objekt, svet KS pa 
že razmišlja o investicijah v pri
hodnjem letu. 

Iz samoprispevka bodo ure
dili še Sončno ulico in cesto 
mimo RTP Podrečja. To sicer 

razumemo, in če se kdaj karkoli 
zgodi, dobro ali slabo, držimo sku
paj kot brat in sestra. Srednjo šolo 
sem obiskovala v Ljubljani, ker sem 
hotela postati izučena šivilja. Ker 
pa so to šolo ukinili, sem se odlo
čila za nadaljevanje na Sredji šoli 
v Domžalah v usmeritvi za us
njarja. Zelo rada se družim s prija
telji, hodim na zabave, rojstne 
dneve, disco in kino, sploh pa 
v prostem času in sedaj med počit
nicami. Na počitnice hodim z do
mačimi na morje. Očeta sem izgu
bila v nesreči, mami me pa bolj 
poredko obiskuje, ker je precej 
bolna; nesreča ji je pustila posle
dice. 

mmm 

m mm 

MARINKA ZALAZNIK, Dob pri 
Domžalah (51 let) 

Rejnica sem že 26 let. Za rejni
štvo so me prišli prosit iz Centra in 
takrat sem pod svojo streho in 

oskrbo vzela mamico z dojenčkom. 
To sem z veseljem storila, saj sem 
že prej pazila na sosedove otroke. 
Od takrat smo imeli 30 mamic 
z otroki. Nato pa smo se odločili za 
rejenčke; teh pa je bilo že tudi nad 

pomeni, da je program krajev
nega samoprispevka na tem po
dročju realiziran že skoraj v ce
loti, ne pomeni pa, da se s ko
munalnim urejanjem ene naj
večjih krajevnih skupnosti 
v naši občini ne bo nadalje
valo. Problemov je še nekaj in 
za vse po vrsti so pripravljeni 
najti rešitve. V 

dvajset. Trenutno imam štiri 
punčke. 

JASNA ČEGINANOVIČ, rejenka 
pri družini Halb iz Vira (17 let) 

Skupaj s sestro sem ravno tako že 
šesto leto v reji kot Suzana. Beseda 
rejenec mi prav nič ni všeč. Zdi se 
mi preveč izpostavljena in manj
vredna. 

ANČKA BUR|A, Selo pri Moravčah 
(50 let) 

V naši družini nas je deset, od 
tega pet rejencev. Z rejništvom se 
poleg majhne kmetije ukvarjam že 
13 let, mož pa se peča s kova-
štvom; to je prevzel od očeta. 
Otroci se zelo zanimajo za kovaška 
dela in možu že malo pomagajo. 
Za rejništvo sva se odločila z mo
žem skupaj z otroki; imava pet svo
jih, od teh sta dva že poročena. 

VERONIKA MATEČKO, Moravče 
(50 let) 

Z rejništvom sem pričela že leta 
1965, vendar sem ga morala od 
takrat nekajkrat prekiniti zaradi po
trebe po prodajalkah, kar sem pač 

izučena. Od takrat se nam je zvr
stilo 19 rejencev in 6 rejenk. Sedaj 
imam samo 3. Pred njimi sem imela 
vedno take rejence, ki so imeli do
bre odnose s starši in so jih potem 
vzeli k sebi. Nekaj teh rejencev je 
ostalo v moravski dolini in so že 
tudi sami rejniki. Društvo rejnic in 
rejnikov nam omogoča veliko pod
poro in pomoč. 

SLAVKO ŠKERfANC (11 let), 
BRANKO VRTIN (6 let), JOŽE VR
TIN (9 let) 

Slavko ima zelo rad zlato ma
mico in očeta iz Moravč. Pogreša 
sošolce, v šoli pa je imel najraje 
slovenščino in matematiko. Branko 
in lože sta brata in si obadva želita 
dobro družino, veliko hrane in mir, 
kar sta pogrešala pri matičnih star
ših. Branka so v veliki šoli v Morav
čah vpisali v malo šolo. Jože zelo 
rad je palačinke. 

PAVLA LAVRIČ, Krašnja (44 let) 
Ker imamo pri naši hiši zelo radi 

otroke, sem se odločila že pred 
osmimi leti za rejništvo in sedaj 
imamo tri rejenčke. Pred tem sem 

PISMO BRALCA: 

Karitas -
humana 

mednarod
na organiza

cija za 
pomoč ljudem 

v stiski 
Ponekod ta organizacija de

luje že nekaj desetletij. Pri nas 
v Sloveniji in občini Domžale 
pa je nastala in začela delovati 
pred dvema letoma. Zadnje 
čase pa besedo »Karitas« vse 
pogosteje uporabljajo tudi ra
zlični mediji naše države. 

Na področju občine Dom
žale deluje že več skupin Kari
tas, katerih člani s pomočjo ob
čanov zbirajo in delijo gmotne 
darove, ki jih ljudje v stiski po
trebujejo za svoj obstoj. Seveda 
pa sta zbiranje in delitev živ
ljenjskih potrebščin veliko od
visna od števila članov Karitas 
kot od darežljivosti darovalcev. 
Oboje je potrebno in koristno. 
Seveda pa so vsega tega najbolj 
veseli tisti, ki so v pomanjkanju 
in jim ljudje prek Karitas s svo
jimi darovi in delom poma
gamo. 

Žal se pripravljenost ljudi za 
delo v Karitas ne povečuje. 

se z veseljem v srcu vprašala, zakaj 
pa ne, saj imamo precej veliko hišo 
in radi vedno polno. Malo pred rej
ništvom sem pazila na sosedove 
otroke, kar mi je bila pristranska 
dejavnost poleg kmetije. S starši ni
mam problemov. 

JELKA MARKOVŠEK, Blagovica (60 
let) 

Z rejništvom sem se začela uk
varjati šele leta 1981, ko sem se 
upokojila. Bila sem učiteljica, na
zadnje pa ravnateljica na blagoviški 
osnovni šoli. Za rejništvo so me 
pregovorili domači, še posebej pa 
sin, saj se je poznal z domžalsko 
socialno delavko Ljubico; ta me je 
prosila, če vzamem v rejo deklico. 
Vzela sem jo in je še danes pri nas. 
Je edina rejenka, zato mi tudi ne 
teče status poklica rejnice. Sedaj 
sem tudi podpredsednica Društva 
rejnic in rejnikov občine Domžale. 

MARIJA URBAS, Dob (56 let) 
Kot rejnico so me poznali že, ko 

sem bila še doma na Velikem Jet
niku pri Blagovici, kjer sem nekaj 
časa varovala deklico, vendar samo 
sedem tednov. To je bilo že leta 
1960, kmalu zatem pa sva se s se
stro preselili v Dob, kjer sva imeli 
malo kmetije, in od leta 1965 sem 
nadaljevala poslanstvo rejnice to
krat preko socialne iz Domžal. Ta
krat so bili drugačni časi, kar pa se 
je v 27 letih precej spremenilo. Se
daj imam v reji tri otroke, vsega 
skupaj pa jih je bilo že šestnajst. 
Poleg tega sem skrbela tudi za sose
dove otroke, ki pa se jih je zvrstilo 
tudi že dvanajst. Poleg treh rejenk 

Morda nekateri celo mislijo, če 
so doma uspeli nekoliko po
spraviti in se znebiti odvečne 
obleke, obutve in podobnega 
in to prinesli v Karitas, da so že 
veliko ali vse naredili. Ne želim 
grajati, pač pa pohvaliti vse ti
ste dobre ljudi, ki iz srca radi 
darujejo in nekateri tudi delajo 
kjer koli in kar koli je potrebno. 
V Karitas za mengeško župnijo 
je približno osemnajst do dvaj
set ljudi - vedno in za vse. 

V teh preteklih dveh letih je 
teh osemnajst ali dvajset ljudi 
v Karitas v Mengšu razpakiralo, 
pregledalo, preložilo, zapaki
ralo in odposlalo ali prejelo in 
izdalo na tisoče kosov raznih 
oblek, obuval, živil in drugih 
življenjskih potrebščin: posre
dovali smo za stanovanje, pre
važali in še kaj. Najprej pa je 
bilo potrebno urediti in opre
miti tudi prostore v katerih 
mengeška Karitas deluje. Vse to 
je bilo narejeno in še vedno 
delajo za »Boglonaj«. 

Vsak človek je bolj srečen 
takrat, kadar lahko komu kaj da 
in pomaga, kot pa če sprejema. 
Za članstvo in delo v Karitas 
lepo vabimo vse, ki so dobre 
volje in so pripravljeni poma
gati ljudem v stiski. Pridite! Ne 
bo vam žal, saj boste začutili 
notranje zadovoljstvo in mir 
v božji bližini ob ubogih. Večje 
ko bo število članov, manjša bo 
obremenitev posameznika. 

Razmislite in pridite! 

Rudi Kunstelj 

se za družinsko mizo zvrstijo še 
trije domači otroci ter mož, tako da 
je miza vedno polna, po hiši pa 
odmeva veselje, da nam ni nikoli 
dolgčas. 

DANIJELA IN SLAVICA MIKIČ, 12 
in 10 let, rejenki pri družini Urbas 
iz Doba 

Danijela: Skupaj s sestro Slavico 
sva v reji že deveto leto in sem zelo 
vesela, da se imamo radi in nisva 
prav nič zapostavljeni kot nekateri 
drugi otroci po svetu. Končala sem 
peti, sestra pa tretji razred dobske 
osnovne šole, obe z dobrim spriče
valom. Med počitnicami se zelo 
rada igram, v veselje pa so mi 
mucki, saj so zelo prijetni. Letos 
sem že bila na morju v šoli v naravi 
v Pacugu pri Piranu. Bilo je zelo 
lepo, vendar je prehitro minilo. Že
lim si še morja in počitnic pri starših 
v Ljubljani. 

MARJAN URBAS 

SP. TUSTANJ PRI MORAVČAH 

L e s l i ka j n a j u 
Na priloženi sliki sta kravici Breza in Lizka na travniški paši 

za zaščitno ograjo in še električnega pastirja imata. 
Fotoreporter je v objektiv aparata posnel takšen prizor: Breza 

sprašuje Lizko: »Po koliko bo ta mesec plačano najino mleko?« 
Lizka pa pristavi: »Saj veš, da je še vedno v samostojni Sloveniji 
preveč posrednikov.« »Kravice se pasejo od spomladi do pozne 
jeseni na prostem, dokler je vreme ugodno in kaj ugrizniti,« 
pravi njihov gospodar Karel SVETLIN iz vasi Spodnji Tuštanj, 
kmet, delavec in delegat Krajevne skupnosti Vrhpolje-Zalog 
v občini Domža le . Besedilo in slika: J O Ž E N O V A K 

Mati, kdo so 
moji pravi starši? 

Veronika Matečko z rejenci: Slavkom, Brankom, Jožetom in sinom 

VSEM DOPISNIKOM SLAMNIKA 

Zahvaljujemo se vam za dosedanje sodelovanje in vas 
obveščamo, da sprejemamo le članke v tipkopisu. Članki 
ne smejo biti daljši od 40, v izjemnih primerih 50 tipkanih 
vrstic. 

Uredništvo Slamnika 

Okrajni volilni komisiji obveščata 
Sedež OKRAJNIH VOLILNIH 
KOMISIJ v volilnih okrajih št. 10 
in 11 je v prostorih Skupščine 
občine Domžale, Ljubljanska 69. 
Za informacije kličite 721-022 
int. 36, 37 in 38. 
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DARILO OB 70-LETNICI GD VIR 

Prenovljeni gasilski dom 
Gasilsko društvo Vir je bilo 

ustanovljeno na pobudo 
Franca Majdiča , lastnika 
mlina, v maju 1922. Leto prej 
mu je ogenj uničil parno 
žago, okoliški gasilci pa za 
radi oddaljenosti in slabih 
prevoznih sredstev niso mogli 
hitro priti na pomoč. 

Skok v preteklost 
Pod Majd ičevo lipo je bil 

prvi sestanek, 11. junij 1922 
pa rojstni dan novega društva, 
katerega prvi načelnik je po
stal Miha Svetin; ta je ob po
veljniku Vincecu Hribarju 
skupaj z drugimi člani najprej 
oskrbel prevozno ročno briz-
galno in že naslednje leto do
gradili nov gasilski dom na 
Ma jd ičevem zemlj išču. Ta, 
v tistem času najbogatejši Vir-
jan je prispeval denar, grad
beni material, vaščani so po
magali z zbiranjem prosto
voljnih prispevkov, delom in 

prevozi. Že 1932 ima društvo 
motorno brizgalno, ob 15-let-
nici pa svoj gasilski prapor in 
nov vprežni voz s prevoznim 
vitlom za cevi. Društvo upri
zarja dramska dela, v njego
vem okviru Tone Sameja vodi 
tamburaški zbor - gasilski 
dom je zbirališče za staro in 
mlado. Štirje člani gasilskega 
društva se iz druge svetovne 
vojne niso vrnili. V spomin 
Tomaža Veita, Jakoba Malija, 
Viktorja Vrenjaka in Antona 
Zoreta G D Vir 1957 so odkrili 
spominsko ploščo. 

Gasilski avto in nov 
dom 

Že v letu 1954 so ob po
moči tedanje Vate in Papir
nice Kol ičevo člani sami pre
delali tovornjak Opel Blitz 
v gasilski avto, pet let kasneje 
pa ob pomoči občine zgradili 
še velik požarni bazen in že 
leta 1960 dobili novo mo-

K a k o j e K S V i r p e l j a l a 
ž e j n e v i r s k e g a s i l c e č e z 

v o d o s k r m a r j e m 
g . G r o s o m n a č e l u p r i 

u p o r a b i k r a j e v n e g a 
s a m o p r i s p e v k a 

V marcu 1989 je bil izveden referendum o uvedbi krajev
nega samoprispevka za dobo S let. To je do maja 1994. 
Zbrana sredstva se porabijo 80 % za asfaltiranje ulic in cest, 
20% pa za /. R. športno igrišče in dograditev gasilskega 
doma. 

Pri KS je bila imenovana komisija, ki bo pripravljala letne 
plane o poteku del ter smotrno porabo sredstev. Razdelila 
je tudi ostanek 20 % in sicer za /. R. 7,79 % športno igrišče 
5,87 %, gasilski dom 6,34 %. Na to nismo imeli pripomb. 
V športnem igrišču je bila predvidena samo večnamenska 
asfaltna ploščad, pri gasilskem domu pa dokončanje le tega. 
Predvidevali smo, da naj bi bil dom dokončan do julija 
1992, da bi skupno praznovali 70 let delovanja in otvoritev 
doma. Toda s tem ni bilo nič. Najprej so šla sredstva za 
igrišče in sicer so se izven plana samoprispevka gradila 
igrišča za BMX, prestavitev nogometnega igrišča, tenis 
igrišča, sprehajalne steze ter poslovna stavba z gostinskim 
lokalom. Za to je bilo že porabljeno 3.470.975,00 SIT in se 
se kar gradi naprej. 

Pri gasilskem domu je bila narejena fasada in sanitarije in 
to samo kar se tiče zidarskih in pečarskih del ter nabavljen 
material za vodovod. Kar sej tiče elektro inštalacije in 
vodovodne smo vse naredili na lastne stroške. Tako je imela 
KS samo 1.458.109,00 SIT z nami stroškov. V planu za leto 
1993 so nas gasilce izločili iz plana samoprispevka za 
športni park pa namenili še 5.758.000,00 SIT. Kje je sedaj 
razmerje 5,87%~6,34 % v korist gasilskega doma. Na plan 
sredstev za leto 1993 smo dali pismeni ugovor. Toda go
spod Gros ga niti ni hotel prečitati, kaj da bi še kaj diskuti
rali. Zatrjuje, da ni denarja in da Občina podpira samo 
šport. Zatrjuje da je 2.000.000,00 SIT dobil od Občine 
izrecno samo za dograditev športnega objekta v kar zelo 
dvomimo. Gospod Gros zatrjuje, da smo gasilci nepo
membna organizacija v KS in sredstva katera dobimo bi bilo 
vseeno če bi jih zmetali v Bistrico. Trdi, da so športniki iz 
KS in Š, P. od KS, gasilci smo pat in gasilski dom samo od 
gasilcev. V našem statutu je pa točno določeno, da če G. D. 
preneha delovati se celotno premoženje prenese na KS Vir. 

Sedaj se pa vprašajmo! Kdo so bolj potrebni krajanom 
gasilci, ki rešujejo premoženja občanom ob požarih in 
elementarnih nesrečah in izpostavljajo svoja življenja, ali 
športniki z žogami. Zato predlagam g. Grosu, da za denar iz 
samoprispevka nabavi za športnike koše in jih organizira za 
nošenje vode iz kleti oh poplavah ali pa ognja iz pogorišča. 
Saj mi nimamo sredstev za opremo, ker vse vlagamo v dom, 
da bomo imeli kam spravit opremo. Kaj nam pomaga nov 
tlom z Ivpo fasado, če notri ni nič zdelanega in uporabnega-
razen garaže. Vidite krajani, tuko se dela na Viru z Vašim 
denarjem, ki ste glasovali za samoprispevek za dokončanje 
gasilskega doma, nastal pa bo športni park. Zato ne bodite, 
če homo ob Novem letu zopet trkali na Vaša vrata in Vas 
prosili za denarna sredstva za dokončanje prepotrebnega 
našega doma. 

Predsednik G D 
PRAŠNI.KAR T O N E 

torno brizgalno. Začel i so raz
mišljati o novem domu, ki ga 
ob množici odrekanj, tisoč in 
tisoč ur prostovoljnega dela, 
razumevanju krajanov, pred
vsem pa prizadevanj č lanov 
društva delno zgradijo in pre
dajo svojemu namenu ob 60-
letnici dela, naslednja leta pa 
tudi zaradi pomanjkanja de
narja bijejo bitko za njegovo 
dokončanje. Uredijo vrt, as-

V DOMŽALAH NAJAMEM 
ENOSOBNO STANOVANJE 
ALI GARSONJERO. KLIČITE 
061 811-633 POPOLDNE ALI 
ZVEČER. 

Desetina najmlajših Virjanov je zagotovilo, da bo Gasilsko 
društvo Vir tudi v osmem desetletju enako uspešno kot doslej. 

faltirano plesišče, dovoz, tri
buno ob plesišču, kanalizacij
ski in vodovodni priključek 
ter predlagajo, da se del kra
jevnega samoprispevka na
meni tudi dokončni izgradnji 
gasilskega doma. Krajani jih 
razumejo, tudi tokrat so pri
pravljeni pomagati in krajevni 
samoprispevek uspe. 

Sedem desetletij 
uspešnega dela 

Leto 1992 je velikega po
mena za Gasilsko društvo Vir. 
Ponovno oživi gradnja, ure
dijo fasado, sanitarije in sejno 
sobo. O b pomoči krajanov se 
vse akcije dobro končajo in 
poleti 1992 slovesno praznu

jejo sedemdesetletnico svo
jega uspešnega dela. Društvo 
v jubilejnem letu vodi Anton 
Prašnikar, njegov namestnik 
je Anton Zarnik, poveljnik pa 
Jože Jarc. O b vodstvu pa šte
vilni pridni č lani , ki so vedno 
pripravljeni priskočiti na po
moč. 

Gasilsko društvo Vir stopa 
v osmo desetletje svojega dela 
trdno prepričano, da bo tudi 
v prihodnje njihova glavna 
naloga pomagati ljudem, ob 
tem pa po svojih močeh tudi 
prispevati k boljšim možno
stim društva, pa naj gre za 
modernejšo opremo ali za do
končanje zelo lepega gasil
skega doma, ki naj bi bil tako 
kot vedno v njihovi zgodo
vini: zbirališče za stare in 
mlade, za vse, ki želijo z ga
silci sodelovati ali pa jim le 
pomagati. 

Uspehe sedmih desetletij 
dela Gasilskega društva Vir so 
skupaj z dobrimi željami in 
iskrenimi čestitkami najboljša 
popotnica ob njihovem stopu 
v osmo desetletje. 

V. 

Gasilci uspešni 
V torek, 27. oktobra 1992, 

je ob 16.30 uri v oddelku 
nove proizvodnje tovarne 
FILC v Mengšu prišlo med 
obratovanjem do okvare na 
stroju. Vzdrževa lc i , ki so od 
pravljali napako, so zaradi 
neprevidnega rezanja poško
dovali napeljavo termičnega 
olja, ki se je zaradi visoke 
temperature in posledic reza
nja vnela. 

Prisotni so požar takoj sku
šali pogasiti z ročnimi gasil
nimi aparati, vendar jim to ni 
uspelo. Morali so se umakniti 
iz prostora, zapreti ventil za 
dotok olja in aktivirati gasilce 
iz PE FILC Mengeš. Povelju
joči je ugotovil, da se je požar 
že razširil tudi na končne iz
delke, ki so bili naloženi na 

koncu proizvodne linije. 
Vstop v prostor ni bil več mo
žen. Obvestil je Center po
žarne varnosti HELIOS, ta pa 
je alarmiral še G D Mengeš. 
Potrebno je bilo večje število 
gasilskih enot, predvidevalo 
se je gašenje s peno. 

Sireni za pomoč h gašenju 
se je odzvalo 16 enot s stod-
vajsetimi gasilci. Sodelovala 
so teritorialna gasilska društva 
iz sektorjev Mengeš, D o m 
žale, Radomlje, Vir, poklicna 
gasilska enota iz Centra po
žarne varnosti Helios ter sek
tor industrije Induplati in To-
sama. Iz občine Kamnik so 
prišli gasilci G D Moste. 

S seboj so pripeljali 4 avto-
cisterne, 2 kombinirani vozili, 
9 orodnih vozil z motornimi 
brizgalnami. Vodo so dovajali 

iz naravnega vira Pšata in iz 
hidrantnega omrežja. Po do
bre pol ure je bil požar poga-
šen. 

Po oceni delegata občinske 
gasilske zveze Domža le je 
bila vaja ob mesecu požarne 
varnosti uspešno izvedena. 

Za to pa gre zahvala štabu 
za izvedbo vaje, vodstvu to
varne Filc, predvsem ga. dir. 

Vidi Marcijan. Zahvala velja 
tudi Helmutu Verb iču , Janezu 
Konciliji (poveljnik požarne 
obrambe sektor Mengeš) , Bra-
netu Vrhovniku in Slavku Pi
sku. 

Gasilci so ponovno doka
zali požrtvovalnost, delavnost 
in skrb za svojega bližnjega 
ter njegovo lastnino. 

TAT JANA S IVEC-STRMŠEK 

D r ž a v n o p r v e n s t v o 
s t a r e j š i h g a s i l c e v S L O 

Takole se je na prvem državnem tekmovanju starejših gasilcev 
v Mengšu pomerilo 54 desetin iz Slovenije 

Mengeška folklorna skupina med nastopom ob zaključku prvega 
državnega tekmovanja gasilskih veteranov Slovenije v Mengšu 

Praktični prikaz, kako gasijo z ročnimi gasilnimi aparati 

G a s i l s k a v a j a 

p r i o s n o v n i š o l i R o d i c a 
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/ t a m n i h 

ravnokar drži 

vašo reklamo 

32.000 ROK 
telefon: 721-320 

Mali oglasi 
GARAŽO v Domžalah (SPB ob želez

nici) oddam v najem s predplačilom. 
Telefon: 723-430 zvečer. 

IŠČEMO DVOIZMENSKO VARSTVO 
za 15-mesečnega fantka. Telefon: 715-
437. 

POMAGAM pri težavah angleščine 
učencem osnovnih šol. Romana, tel. 
722-266. 

OBVESTILO 
Politične stranke v občini Domžale obveščamo: 
Po sklepu Č A S O P I S N E G A SVETA in UREDN I ŠKEGA 
O D B O R A glasila SLAMNIK imate v predvolilnem času 
v SLAMNIKU brezplačno rezervirane: 
eno stran 
za stranke, ki imajo svoje delegate v občinskem parlamentu 
eno tretjino strani 
za stranke, ki niso zastopane v občinskem parlamentu. 
ROK ZA ODDA JO Č L A N K O V ZA NASLEDNJO ŠTEVILKO 
SLAMNIKA je 18. NOVEMBER 1992. 

Uredniški odbor in 
časopisni svet 
glasila SLAMNIK 

DVOSOBNO LASTNIŠKO STANO
VANJE 60 kvad. m v Kamniku, IV. nad., 
zamenjam za podobno, lahko tudi 
manjše, do 50 kvad. metrov, v Domža
lah. Telefon 814-604 vsak dan po 18. 
uri. 

ORODJAR išče honorarno delo v oko
lici Domžal. Telefon 722-023. 

MIZARSKEGA POMOČNIKA, samo
stojnega, sprejmemo v redno delovno 
razmerje. Telefon: 376-763. 

IŠČEMO prijazno gospo za dopoldan
sko varstvo otrok na našem domu. Ce
njene ponudbe sprejemamo na telefon 
(061) 813-630. 

V a b i m o V a s n a 

D R Ž A V N O 
P R V E N S T V O 
V P R O S T E M 
P L E Z A N J U 

N E D E L J A , 2 9 . N O V E M B R A 1 9 9 2 

Poznate prosto plezanje? NE! Vabimo vas, da z otroki 
obiščete dvorano Komunalnega centra v Domžalah v nede
ljo, 29. novembra 1992, kjer bodo fantje in dekleta plezali 
na meji možnega. Organizator tekmovanja je Planinsko 
društvo Domžale, pokroviteljstvo pa je prevzela SLOVEN
SKA LJUDSKA STRANKA. Člani Slovenske ljudske stranke 
želimo ob tej priliki omogočiti, da se predstavijo v obliki 
razstave s svojimi deli učenci in učitelji, prizadevni zbirate
lji, domiselni modelarji, športniki in društva s svojimi dejav
nostmi in uspehi! 

Program v DVORANI K O M U N A L N E G A CENTRA D O M 
ŽALE: 
ob 9.30 - otvoritev razstave 
ob 10. uri - začetek kvalifikacij v plezanju in 
ob 15.30 - ustanovitev Mladinske zveze pri SLS Dom

žale 
ob 17. uri - začetek finala v plezanju 
ob 19.30 - podelitev naslovov državnim prvakom 
ob 20. uri - zabavni del prireditve s predstavitvijo kandi

datov SLS, SKD, NDS, skupaj s predsedni
škimi kandidati 

Zabavo in predstavitev bo vodil hudomušni Toni Gašperič. 
Poskrbeli bomo za res dobro plesno glasbo - evergreeni. 
Srečanja z vami se veselim, 

za Slovensko ljudsko stranko 
vaš MARJAN PODOBNIK 

PLANINSKO DRUŠTVO 
DOMŽALE 

organizira 29. novembra 1992 

D R Ž A V N O P R V E N S T V O 
V P R O S T E M P L E Z A N J U 

za č l an i ce in č l ane v dvorani Komunalnega centra 
v D o m ž a l a h . 

ob 10. uri: 
začetek tekmovanja s kvalifikacijami 
ob 17. uri: 
finale 
ob 19.30: 
zaključek tekmovanja in razglasitev državnih prvakov 
Sponzor je Slovenska ljudska stranka. 

VABLJENI 

TERMOAKUMULACIJSKE PEČI po
pravljam, čistim in montiram. Matija Zi-
belnik, Mengeš, Zavrti 5. Telefon: 737-
194. 

TV ANTENE montiram in popravljam. 
Matija Zibelnik, Zavrti 5, Mengeš. Tele
fon: 737-194. 

NAJAMEM POSLOVNI PROSTOR 
v centru Domžal, lahko tudi hišo. Tele
fon: 823-628. 

INSTRUIRAM matematiko, fiziko in 
osnove elektrotehnike. Telefon: 738-
662. 

SERVIS šivalnih strojev Klančar - Pre-
serje, Kajuhova n.h. (v bližini KEMISA), 
telefon: 723-324, 727-897, odprto od 
10. do 12. in od 15. do 17. ure. 

NAJAMEM ali kupim starejšo hišo na 
relaciji Ljubljana - Domžale - Kamnik. 
Telefon: 823-628. 

SPREJMEM varstvo otroka na vašem 
domu ali kakšno drugo honorarno delo 
(pospravljanje, administrativna dela...). 
Telefon: 739-286. 

/lamnik 
je glasilo občine 
Domžale. Izhaja 
enkrat mesečno. 

V DOMŽALAH instruiram matema
tiko in fiziko. Telefon: (061) 722-225. 

INŠTRUKTOR z dolgoletnimi izkuš
njami instruira matematiko, fiziko in ke
mijo za osnovno in srednjo šolo ter fa
kulteto. Telefon: 831-988. 

ČE TI MATEMATIKA še ne gre, ti 
lahko pomagam. Telefon: 739-491. 

ORODJAR z večletno prakso išče 
redno ali honorarno zaposlitev. Naslov 
v uredništvu. 

HUMAN UAUltl SČETKARSTVO Kamnlflka 47 PreeorJe tel.727-917 

w i 

KOZJEREJSKO 
DRUŠTVO KAMNIK 
obvešča 

kozjerejce v občini Dom
žale, da ima društvo za le
tošnjo sezono potrjenih in 
testiranih pet plemenjakov, 
ki so pri naslednjih rejcih: 
Marjanu Burji, Črna, Staho
vica; Silvu Hribarju, Rud
nik; Marjanu Dragarju, Vrh-
polje pri Kamniku in Dragu 
Vrhovniku, Tunjice. 
Vse podrobnejše informa
cije glede pripustov in član
stva v društvu lahko dobite 
pri predsedniku društva 
Marjanu Dragarju, Vrhpolje 
pri Kamniku 280, telefon: 
831-582. 

LJUBLJANSKA ZAVAROVALNICA 
d.d. Zavarovalna agencija ZAS nudi ho
norarno delo zastopnikom na terenu. 
Dober zaslužek - zanimivo delo. Tele
fon: 714-873. 

Dodatni pouk 

kemije - ekologija 
Ko smo letošnje šolsko 

leto pr iče l i s p o u k o m , nas je 
uči te l j ica našega novega 
predmeta - kemije, g. D a 
rinka G r u m , seznanila s pro 
g ramom krožka, ki ga je na 
meravala vodit i . T o je bil ne
kakšen dodatni pouk ke
mije, pri katerem naj bi se 
ukvarjali z ekologijo. Ž e od 
malega sem hotela sodelo
vati pri raznih akcijah, ki bi 
pr ipomogle k č is te jšemu 
okol ju, manjkala nisem na 
nobeni čisti lni akciji, ki jo je 
organizirala naša šola, zato 
ni bilo to, da sem se vč lan i la 
v ta krožek, n ič presenetlji
vega. Kmalu smo se zače l i 
sestajati in pr iče l i iskati 
divja odlagal išča v KS T ro 
jane, KS Blagovica in KS 
Češn j i ce . 

Naše akcije so potekale 
vsako soboto popoldne v me
secu septembru, kasneje pa za
radi slabega vremena nismo de
lali na terenu. To nas je zelo 
razočaralo, saj smo se zelo ve
selili terenskega dela in smo se 
ob njem zabavali. 

Divjih odlagališč pa nismo 
samo iskali in jih opazovali ter 
ugotavljali, kakšni packi smo 
ljudje. O vsakem odlagališču 
posebej smo morali izpolniti 
popisni list. 

Določali smo geografsko 
lego, nadmorsko višino, rela
tivno višino glede na bližnje 
naselje, razdaljo od naselja, 
širšo lego v reliefu, ožjo lego... 
Za konec pa smo morali odla
gališče izmeriti ter ga opisati in 
predlagati, kako bi ga sanirali. 
Dela je bilo veliko, vendar nam 
to ni vzelo veselja. 

Seveda pa poleg iskanja div
jih odlagališč počnemo še kaj 
drugega. V začetku oktobra 
smo obiskali čistilno napravo 
v Domžalah, kjer so nas zelo 
lepo sprejeli. Z nami so priso

stvovali ogledu tudi učenci še
stih razredov iz Kamnika, ki so 
se skoraj zadušili, niso pa ve
deli, da gre skozi čistilno na
pravo tudi umazanija iz njiho
vih gospodinjstev. Ti učenci so 
nam dali misliti in ugotovili 
smo, da smo ljudje takšni, kot ti 
učenci - gledamo svojo svinja
rijo, kaj groznega pripomnimo, 
govorimo, da mi ne onesnažu
jemo okolja, nato pa odvržemo 
papirček ali še kaj hujšega. Vsi 
pa mislimo, da smo zelo ekolo
ško osveščeni. 

Poleg divjih odlagališč bomo 
raziskovali tudi Radomljo, ki 
postaja vsak dan bolj umazana 
in brez življenja. Merili bomo 
njeno elektroprevodnost, ugo
tavljali, kako umazana je in po
dobno. Ker pa so za naše razi
skave potrebni aparati, ki jih na 
naši šoli nimamo, smo dobili 
finančno pomoč za nabavo teh 
aparatov od IS občine. Tre
nutno dežuje, na nas pada naša 
lastna svinjarija, dim in plini, 
kar spuščajo v zrak tovarne, av
tomobili... Živimo v svetu, 
v katerem je vse umetno, ži
vimo v svetu visoke tehnolo
gije, potujemo v vesolje, razi
skujemo planete. Upajmo, da 
bodo odkrili tak planet, na ka
terem bi se lahko nastanili pre
bivalci Zemlje, kajti svoj planet 
smo že tako uničili, da na njem 
kmalu ne bomo mogli več ži
veti. 

Tako razmišljam jaz in ver
jetno tudi Tanja, Gašper, Anže, 
Franci ter naša mentorica g. 
Grum, ki pravi, da smo zelo 
dobri ekologi. Tako sem vam 
opisala dejavnost našega 
krožka, ki pa jih bo do spo
mladi, ko bomo izdali brošuro, 
še več. Upam, da se bomo č im
prej naučili živeti v skladu z na
ravo in da bomo o ekologiji 
vedeli mnogo več, kot ob pri-
četku našega dodatnega pouka 
iz kemije. 

MAJA SMRKOLJ, 
O Š Janko Kersnik, Brdo 

VAS ZANIMA NAJMANJŠI KRMILNIK NA SVETU? 

Vi in naš najmanjši krmilnik 
Ko je malce več kot pred pe

timi leti INEA naredila prve ko
rake v naši občini je bila eno 
izmed redkih podjetij, ki so gra
dile na znanju, na mladih stro
kovnjakih, ki še danes sestav
ljajo INEO privatno firmo, v ka
terem je 22 zaposlenih. Nji
hova dejavnost je na kratko IN
FORMATIZACIJA IN V O D E 
NJE INDUSTRIJSKIH PROCE
SOV TER PRENOS IN UPO
RABA RAZISKOVALNIH D O 
SEŽKOV INSTITUTA JOŽEF 
ŠTEFAN, s katerim so tesno po
vezani in tvorijo tehnološko 
vertikalo, ki najbolj nadarjenim 
mladim strokovnjakom omo
goča prve korake v praksi, obe
nem pa na tak način zagotavlja, 
da v industrijo pride mlad spo
soben visokokvalificiran kader. 

Prva njihova dejavnost je bila 
izdelava industrijskih računal
nikov, vendar so prav kmalu 
ugotovili, da je v svetu proiz
vodnja le-teh bistveno cenejša, 
zato so se odločili, da na tem 
področju prevzamejo zastop
stvo MITSUBISHI in kasneje 
TOSHIBA, dveh v svetu najkva
litetnejših blagovnih znamk, 
sami pa nadaljujejo s svojimi 
aplikacijami. Z uporabo krmil
nikov navedenih znamk dose
gajo lepe uspehe pri izdelova
nju programov za avtomatiza
cijo različnih industrijskih linij 
in drugih procesov (IU Vrhnika, 
Revoz). Če imate take potrebe, 
jih poiščite v SPB 1 Domžale na 
Ljubljanski 80, ali pa jih pokli
čite po tel. 712-563. Danes pa 
bi vas radi opozorili na MITSU-

BISHI-jev NAJMANJŠ I KRMIL
NIK na svetu, ki ni velik, ni niti 
drag, je pa vsestransko upora
ben in enostaven. Uporaben je 
tako za manjše obrtnike kot po
djetnike, pa tudi v vašem go
spodinjstvu, če se le malo razu
mete na računalništvo, bo 
kmalu postal nepogrešljiv. 

Sami ga lahko programirate, 
zaradi enostavnosti spreminjate 
njegove programe. Uporabite 
ga za avtomatizacijo najrazlič
nejših procesov, vsepovsod 
tam, kjer ste doslej uporabljali 
dosti večjo in zapletenejšo, pa 
tudi dražjo in manj zanesljivo 
relejno avtomatiko. Z najmanj
šim krmilnikom na svetu avto
matizirate razne stroje, dvižne 
mize, semaforje, uporaben je 

za programiranje garažnih vrat, 
z njegovo pomočjo se bodo 
tudi brez vaše prisotnosti vklju
čevali vaši električni aparati 
(npr. pralni stroj, ogrevanje). 

Še posebej primeren je NAJ
MANJŠ I KRMILNIK za manjše, 
drobne proizvajalce, ki morajo 
biti zelo fleksibilni, saj tržišče 
največkrat od njih zahteva, da 
se mu prilagajajo, svoje pro
grame spreminjajo, dopolnju
jejo. Najmanjši krmilnik vam 
vse to omogoča na zelo enosta
ven način, zato pokličite INEO 
v Domžalah in se sami prepri
čajte o tem. NAJMANJŠ I KR
MILNIK MITSUBISHI pa lahko 
spravite v malce večji žep. Po 
želji in potrebi avtomatizirate 
procese: v svojem podjetju, de
lavnici ali stanovanju s prenos
nim programatorjem ali raču
nalnikom. 

Poizkusite in se prepričajte, 
da ste VI in NAJMANJŠ I KRMIL
NIK nepremagljiva! 

M I T S U B I S H I 

F X o j e n a j m a n j š i 

k r m i l n i k n a s v e t u 

I NE/1 

Sedaj lahko 
tudi 
VI kupite 
najzmo-
gljivejši 
in najmanjši 
krmilnik 
FXo 

Informatizacija in vodenje industrijskih procesov. Prenos in uporaba raziskovalnih dosežkov instituta Jožef Štefan, 
INEA, 61230 Domžale, Ljubljanska 80, Slovenija, telefon. 061/712563, teiefax: 061/721 672, telex: 31-296 YU J0STIN 



/lamnik Spo roč i l a 

Dober dan dimnikar! 
RAZPORED DIMNIKARSKIH STORITEV V NOVI KURILNI SEZONI 1991/92 V 

OBČINI DOMŽALE 

Mesto D o m ž a l e / oktober, december, februar, april 

Ponedeljek: Kolodvorska, Urha Stenovca 
Torek: Partizanska, Prečna, Prešernova 
Sreda: Krožna, Pot na Pridavko, Trzinska, Ravnikarjeva 
Četrtek: Obrtniška, Poljanska pot, Vodovodna, Masarvkova 
Petek: Kersnikova, Nova ulica, Roška, Varškova, Železniška 
Ponedeljek: Kaiuhova, Radio c, Savska 
Torek: Aškerčeva, Kesalova, Stranska 
Sreda: Stobovska, Taborska 
Četrtek: Cankarjeva, Kosovelova, Na Zavrteh, Tabor, Trubarjeva 
Petek: Ljubljanska c, 
Ponedeljek: Ješetova, Vodopivčeva 
Torek: Kamniška, Levstikova, Masljeva, Nikole Tesle, Rojska, Ul. 

Ivana Pengova 
Sreda: Ahčimova, Krakovska, Kopališka 
Četrtek: A. Skoka, Cesta Talcev, Karlovška, Karantanska, Slamnikarska, 

Usnjarska, Vodnikova 
III. Petek: Bistriška, Gregorčičeva, Lobodova, Murnova, Mestni trg, Pleč

nikova, Ul. Matije Tom, Ul. 29. Novembra, Vegova, Županči-
čeva 

IV. Ponedeljek: Krumperška, Pot pod hribom 
Iv. Torek: Ihanska, Šumberška 
IV. Sreda: Sejmiška 
IV. Četrtek: Costičeva, Detelova, Potočnikova 
IV. Petek: Hišni sveti (po posebnem razporedu) 

Mesto D o m ž a l e / november, januar, marec, maj 

Ponedeljek: 
Torek: Pot za Bistrico 
Sreda: Mačkovci 
Četrtek: Študljanska c, S. Jenka 
Petek: Šentpavel pri Domžalah 
Ponedeljek: Depala vas (od št. 1 do št. 67 prva cesta iz smeri Domžale 

-Ljubljana) 
Torek: Depala vas (od št. 44 do št. 10 druga cesta iz smeri Domžale 

-Ljubljana) 
IV. Četrtek: Češminova, Trdinova, Zoranina, Adamičeva 
IV. Petek: Bernikova, Breznikova, Staretova, Triglavska 

KS Dragomelj - Pšata / november, januar, marec, maj 

II. Sreda: Mala Loka 
II. Četrtek: Dragomelj (Leva stran ceste gledano v smeri Domžale - center 

Dragomelja) 
II. Petek: Dragomelj (Desna stran ceste gledano v smeri Domžale - cen-

ter Dragomlja) 
III. Ponedeljek: 
III. Torek: Pšata (Od št. 2 do gostilne Janežič leva stran) 
III. Sreda: Pšata (Od gostilne Janežič naprej leva in desna stran ceste 

v smeri Dragomelj - Podgorica) 
IV. Sreda: Bišče 

KS Ihan / november, januar, marec, maj 

Sreda: Mala Loka 
Četrtek: 
Petek: 

Ihan (Iz Domžal proti Termitu leva stran ceste) 
Ihan (Iz Domžal proti Termitu desna stran ceste) 

IV. Ponedeljek: Prelog (Iz Domžal proti Termitu leva stran ceste) 
IV. Torek: Prelog (Iz Domžal proti Termitu desna stran ceste) 
IV. Četrtek: Goričica pri Ihanu, Selo pri Ihanu 
IV. Petek: Brdo 

KS T o m a Brejca / oktober, december, februar, april 

I. Ponedeljek: Litijska, Podrečje, Šaranovičeva 1-15, 
I. Torek: Bevkova, Čufarjeva, Dvoržakova 1A-15A, Šaranovičeva od št. 

1S naprej, Tkalska 
I. Sreda: Bukovčeva št. 1-17, Dvoržakova št. 1-14, Erjavčeva, Gub-

čeva,Ipavčeva 
I. Četrtek: Bukovčeva 18-38, Finžgarjeva, Jurčičeva, Kuharjeva, Linhar

tova 
I. Petek: Aljaževa, čojzova št. 1-15, Hubadova, Maistrova 

II 
Ponedeljek: Bukovčeva 39-54, Metelkova, Nušičeva, Robova, Parmova 
Torek: Čojzova 16-40, Osojna, Stritarjeva 
Sreda: Borova, Šubičeva, Tolstojeva 
Četrtek: Umekova, Valvazorjeva, Zrinjskega 
Petek: Koliška, Rožna, Sončna, Žnidaršičeva 

III. Ponedeljek: Količevo, Papirniška 

KS Radomlje / oktober, december, februar, april 

II. Torek: 
II. Sreda: 

II. Četrtek: 

II. Petek: 

Dermastjeva, Prešernova 1-25, Škrjančevo 
Cesta borcev, Cesta Radomeljske čete št. 1-25, Gregorčičeva, 
Prešernova 25-50, Šlandrova 
Bukovčeva, Gregorčičeva (novo naselje), Prečna, Triglavska, 
Ravnikarjeva 

IV. Ponedeljek: Hudo, Radomeljske čete št. 26-40, 
IV. Torek: Opekarniška, Pod hribom, Radomeljske čete št. 40-54, Trata 

KS Rova / oktober, december, februar, april 

IV. Sreda: Kolovec, Rova 
IV. Četrtek: Dolenje, Vrhovlje, Zagorica, Žiče 

KS Rafo lče / oktober, december, februar, april 

IV. Petek: Dupeljne, Rafolče, Straža, Vrhovlje 

KS D o b / november, januar, marec, maj 

I. Ponedeljek: Bevkova, Aškerčeva, Gubčeva ul., Prešernova, Staretova, Šol
ska 

I. Torek: Češeniška, Kidričeva, Ljubljanska št. 1-7, Ul. 7. Avgusta št. 
20-40, Tavčarjeva, Zupančičeva št. 1-5 

1. Sreda: Ljubljanska, Stritarjeva, Trdinova, Ul. 7. Avgusta št. 1-20, 
Vegova, Želodnik 

I. Četrtek: Cankarjeva, Čopova, Erjavčeva, Finžgarjeva, Ul. Mirana Jarca, 
Zupančičeva št. nad 5 

I. Petek: Češenik, Turnše 
II. Ponedeljek: 
II. Torek: 

Gorjuša, Laze, Spodnja in Zgornja Brezovica 
Trojica, Žeje 

KS Krtina / november, januar, marec, maj 

II. Ponedeljek: Rača, Račni vrh 

II. Sreda: 
II. Četrtek: 

Krtina 
Brezje, Studenec, Skocjan 

KS Prevoje / november, januar, marec, maj 

Petek: Prevoje (od št. 1 do gostilne Gašper) 
III. Ponedeljek: Prevoje (od gostilne Gašper naprej), Šentvid od št. 39 do 11 ob 

glavni cesti LJ-CE), Vrba 
III. Torek: Imovica, Prevalje, Šentvid (vse stranke okoli cerkve) 

KS Lukovica / november, januar, marec, maj 

III. Sreda: 
III. Četrtek: 
III. Petek: 

Lukovica, Brdo 
Spodnje Prapreče, Spodnje in Zgornje Koseze, Videm 

IV. Ponedeljek: Gradišče, Preserje pri Lukovici, Zgornje Prapreče, Trnjava 
IV. Torek: Čeplje 

KS Zlato polje / november, januar, marec, maj 

IV. Torek: Čeplje, Obrše, Preserje pri Zlatem polju, Trnovče 
IV. Sreda: Brezovica pri Zlatem polju, Mala Lasna, Podgora, Zlato polje 
IV. Četrtek: Čeplje 
IV. Petek: 
III. Četrtek: Grobeljska cesta, Jarška cesta, Mehletova, Zoranina, Vodni

kova, Vegova 
III. Petek: Koblerjeva ul., Ropretova pot, Gregčeva ul., Linhartova ul., 

Šubičeva, Za malnom 

IV. Ponedeljek: Cankarjeva ul., Muljava, Rašiška cesta, Pristava, Liparjeva 
cesta, Ogrinovo 
Hribarjeva, Murnova, Ul. dr. Tineta Zajca 
Glavni trg, Jelovškova (bivša Kidričeva), Šolska ul. 
Slamnikarska, Kersnikova, Zavrti, Janševa, Šubljeva, Balanti
čeva, Detelova 
Glavarjeva, Levčeva, Kolodvorska, Prelovškova, Kopitarjeva, 
Lavričeva 

IV. Torek: 
IV. Sreda: 
IV. Četrtek 

IV. Petek: 

KS Mengeš / november, januar, marec, maj 

I. Ponedeljek: Gorenjska c, Topole, Jama, Drnovo 
I. Torek: Kamniška, Japljeva, Veselovo nabrežje, Erjavčeva, Steletova, 

Gostičeva, Pot talcev 
I. Sreda: Novakova, Valvazorjeva, Prešernova, Krekova 
I. Četrtek: Medvedova, Staretova, Sadnikarjeva, Zupanova, Jurčičeva, 

Levstikova, Jalnova, Finžgarjeva 

KS Jarše - Rodica / november, januar, marec, maj 

I. Petek: Jelovškova, Perkova št. 1-19, Slomškova, Spodnje Jarše št. 
1-12 

II. Ponedeljek: Dragarjeva, Fajferjeva, Miševa, Perkova od št. 19 naprej 
II. Torek: Jarčeva, Kettejeva, Koširjeva, Marokova, Mavserjev trg, Roz

manova 
II. Sreda: Spodnje Jarše in Srednje Jarše do št. 17 
II. Četrtek: Srednje Jarše od št. 17 naprej, Zgornje Jarše 
II. Petek: Igriška, Zgornje Jarše, Kamniška št. 1, 2 
IV. Četrtek: Petrovčeva, Kovičeva, Trdinova, Zoranina 
IV. Petek: Peternelova, Šubljeva 

KS Preserje / november, januar, marec, maj 

Petek: Igriška 
III. Ponedeljek: Kamniška, Tovarniška 
III. Torek: Bistriška, Gajeva, Kajuhova, Pelehova (od št. 1 do Kajuhove 

ul.), Staretova 
Sreda: Levstikova, Pelechova (od Kajuhove ul. do Pelechove št. 67), 

Vaška pot (do št. 27) 
Četrtek: V. ul., VI. ul., VII. ul. (od št. 2-16A), VIII. ul., Pelechova (od 

št. 67 naprej) 
Petek: I. ul., II. ul., III. ul, IV. ul„ VII. ul. (od št. 16A naprej), VIII. ul. 

(št.: 8, 9, 10, 12) 

KS H o m e c - Nož i ce / november, januar, marec, maj 

IV. Ponedeljek: Bolkova, Vaška pot št. 27 do 37 
IV. Torek: Gostičeva 
IV. Sreda: Nožice 

KS Trojane / oktober, december, februar, april 

I. Ponedeljek: Hribi, V Ravneh, V Zideh, 
I. Torek: Trojane, Zavrh 
I. Sreda: Bršlenovica, Prvine, Učak 
I. Četrtek: Log, Podmilje, Šentožbolt 
I. Petek: 
II. Ponedeljek: Gorenje, Javorje, Suša 

KS Blagovica / oktober, december, februar, april 

I. Ponedeljek: Suša, Vranke, Spodnji Petelinjek, Zgornji Petelinjek 
II. Torek: Blagovica št. 1-28, Prevoje, Prilesje 
II. Sreda: Gaberje pod Špikom, Jelša, Mali in Veliki Jelnik, Zlatenek 
II. Četrtek: Korpe, Podsmrečje, Spodnje in Zgornje Loke, Žirovše 

KS Češnj ice / oktober, december, februar, april 

II. Petek: Češnjice, Lipa, Poljane nad Blagovico, Selce 

KS Krašnja / oktober, december, februar, april 

III. Ponedeljek: Krašnja 
III. Torek: Krajno Brdo, Vrh nad Krašnjo, Žirovše 
III. Sreda: Kompolje, Koreno, Spodnje Loke 

KS Peče / oktober, december, februar, april 

Četrtek: 
Petek: 

Križate, Podgorica pri Pečah, Pretrž, Tlačnica 
Peče, Zg. Koseze 

IV. Ponedeljek: Gora pri Pečah, Ples 

KS M o r a v č e / oktober, december, februar, april 

IV. Ponedeljek: Ples 
IV. Torek: Spodnja in Zgornja Dobrava, 
IV. Sreda: Drtija 

Energetski servis E. S. d. o, o., 
Ljubljana, Roška 2 a 
je v skladu s sk lepom IS občine Domžale (29. 
sklep z dne 6. 3 .1991 ) pooblaščen z a opravl janje 
d imnikarsk ih storitev na območju občine D o m 
žale. 
Pripravi l i smo podroben razpored terminov čišče
nja za ind iv idua lne potrošnike in sicer po u l i cah 
in krajevnih skupnost ih. 
D imnikarske storitve lahko naročite tudi izven 
rednih terminov osebno, p isno, po telefonu al i 
telefaksu na naš naslov. 

Energetski servis E. S. d. o. o., 
Ljubljana, izvaja naslednje storitve: 
- dimnikarske storitve na kuri lnih, d imovodn ih 

in p rez račeva ln ih napravah, 
- č i ščen je , 
- letni strokovni in kontrolni pregledi , 
- strokovni pregledi z a nove in adaptirane d i m 

nike, 
- meritve emisije d imnih pl inov in toplotno-teh-

n ičn ih lastnosti, 
- sanacija starih d imnikov in izgradnja nov ih 

d imnikov , 
- sanacija vseh kot lovnic in energetskih postro-

jenj, 
- nastavitve gori lnikov, 
- svetovanje pri nakupih , pos luževan ju in vzd r 

ževan ju kurilnih in d imovodn ih naprav, 
- vsa šamoterska de la , 
- gradbena de la (novogradnje, adaptacije 

zgradb) . 

Nas lov : Energetski servis E. S. d . o . o . 
Roška 2 a 
6 1 0 0 0 L JUBL JANA 

N a tem naslovu pos lu jemo vsak de lovn i dan o d 
6 .-15. , ob sobotah pa o d 6—12 . 
Izven de lovnega časa sprejemamo naročila non-
stop 24 ur na dan s pomočjo telefonskih tajnic na 
telefonsko številko 110-330, 110-045 in faxa 
110-004. 
D e l a izva jamo tudi i zven de lovnega časa p o 
predhodnem dogovoru . 
Poz i t ivne in negativne p r ipombe na naše storitve 
nam lahko sporočite na naš naslov. 
Z a sodelovanje se priporočamo in vas lepo p o z 
drav l jamo! 

D i rektor : 
M I R A N P L A N I N C , ing. str. 

IV. Četrtek: 
IV. Petek: 

Češnjice, Heroja Vasje, Maslje-va, C. na grmače 
Marakova, Partizanska, Rudnik pri Moravčah, Trg svobode 

KS M o r a v č e / november, januar, marec, maj 

I. Ponedeljek: Detelova, Tomanova pot, Vegova 
I. Torek: Šlandrova, Zalog pri Moravčah 
I. Sreda: Gaberje pod Limbarsko goro, Mošenik, Selce, Straža 
I. Četrtek: Hrastnik, Limbarska gora 
I. Petek: Pogled, Serjuce, Soteska pri Moravčah 
II. Ponedeljek: Negastrn, Vinje pri Moravčah 
II. Torek: Podstran, Prikrnica 
II. Sreda: Dole pri Krašcah, Dvorje, (točnejši razpored bo javljen po 

hišah z obvestili), Sv. Andrej, Gorica 
II. Četrtek: Dole pri Krašcah (točnejši razpored bo javljen po hišah z obve

stili), Krašce 
II. Petek: Imenje 

Torek: Češnjice pri Moravčah, Klen 

KS Vrhpolje - Za log / november, januar, marec, maj 

III. Ponedeljek: Goričica pri Moravčah, Selo pri Moravčah 
III. Sreda: Spodnji in Zgornji TuŠtanj 
III. Četrtek: Vrhpolje 
III. Petek: Spodnja in Zgornja javoršca 
IV. Ponedeljek: Dole pod Sv. Trojico, Stegne 
IV. Torek: Kokosnja, Zalog pod Sv. Trojico 

KS Velka vas - Dešen / november, januar, marec, maj 

IV. Sreda: Velika vas, Zalog pri Kresnicah 
IV. Četrtek: Hrib nad Ribčami, Spodnji in Zgornji Prekar 
IV. Petek: Dešen, Katarija 

KS Trzin / oktober december, februar, april 

I. Ponedeljek: 

I. Torek: 

I. Sreda: 

I. Četrtek: 
I. Petek: 

Kmetičeva, Ljubljanska, Ul. pod gozdom, (Rakefova pot št. 
1-14) 
Cankarjeva, Lobodova, Na jasi, Partizanska, Ul. pod gozdom, 
(Rakefova pot od št. 14 naprej), Zupančičeva, Zupanova 
Jelovškova c. (ob Ljubljanski cesti do št. 40), Košakova, Mla
karjeva št. 1-10, Pernetova, Ul. Kamniškega bataljona 
Bergantova, Bratov Kotar, Rašiške čete, Trdinova 
Kidričeva, Kratka pot, Prešernova, Reboljeva, Zorkova, (od št. 
40 naprej) 

II. Ponedeljek: Mlakarjeva št. 10-68, Vegova, Ul. OF, Ul. Tineta Zajca 
II. Torek: Grajska, Habatova, Za hribom, 
II. Sreda: Mengeška št. 1-42, Jemčeva št. 1-36 
II. Četrtek: Mengeška od št. 42 naprej, Jemčeva od št. 36 naprej 

KS Mengeš / oktober, december, februar, april 

II. Petek: Testenova, Trzinska 
III. Ponedeljek: Gasilska, Na Gmajni, Pot na Dobeno, Za Pšato 
III. Torek: Jelovškova c. (prejšnja Blejčeva), Slomškova ul. Zadružniška, 

Maistrova 
III. Sreda: Dalmatinova, Glavičeva, Liparjeva, Trubarjeva ul. Trdinov trg, 

Stara pot, Glasbilarska 
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Banka 
vaših 
možnosti 

D o v o l i t e n a m , d a se p r e d s t a v i m o t u d i p r e k o 
č a s o p i s a , k i g a v s i z v e s e l j e m p r e b i r a m o . 

1. j a n u a r j a 1 9 9 0 j e S K B b a n k a z a č e l a p o s l o v a t i 
k o t s a m o s t o j n a d e l n i š k a d r u ž b a . Sedež b a n k e j e 
v L j u b l j a n i , p o S l o v e n i j i p a d e l u j e že v e č k o t 3 5 
e n o t . Z a b a n k o j e z n a č i l n a h i t r a p r i l a g o d l j i v o s t 
p o t r e b a m i n ž e l j a m p a r t n e r j e v i n o b č a n o m . 

Z a k a j p r a v i m o , d a s o n a š e p r e d n o s t i v a š e 
k o r i s t i ? Z a t o , k e r n a m u g o d n a f i n a n č n a s t r u k t u r a 
i n r e l a t i v n o v i s o k l a s t e n k a p i t a l o m o g o č a t a 
š i r j e n j e p o s l o v a n j a , sa j s m o p o v i š i n i j a m s t v e n e g a 
k a p i t a l a b i l i v l e t u 1 9 9 1 m e d s l o v e n s k i m i b a n k a m i 
n a d r u g e m m e s t u . T a j a m s t v e n i k a p i t a l p a 
z a g o t a v l j a n a d p o v p r e č n o v a r n o s t n a š i m 
k o m i t e n t o m . P r a v t a k o n a m d e v i z n e r e z e r v e 
o m o g o č a j o , d a r e d n o i z v r š u j e m o v s a v p l a č i l a i n 
i z p l a č i l a d e v i z n i h v l o g . K o m e r c i a l n o p o n u d b o p a 
z a o k r o ž u j e j o t u d i t r i b a n č n a p o d j e t j a , 
s p e c i a l i z i r a n a n a p o d r o č j u i n v e s t i c i j s k e 

d e j a v n o s t i , p r o m e t a z n e p r e m i č n i n a m i , p o s l o v a n j a 
s še f i , d e p o j i , u m e t n i n a m i i n z l a t o m . 

K a j l a h k o s t o r i m o z a v a s ? 
C e l o t n a p o n u d b a S K B b a n k e j e p r e o b s e ž n a z a 

h k r a t n o p r e d s t a v i t e v . T o b o m o s t o r i l i p o s t o p n o . 
D a n e s n a k r a t k o o f i n a n c i r a n j u r a z v o j a m a l i h 

p o d j e t i j . 
S s o f i n a n c i r a n j e m p r o j e k t o v o m o g o č a m o n o v i m 

p o d j e t n i k o m , d a k a r n a j h i t r e j e u r e s n i č i j o s v o j e 
z a m i s l i . P r e d n o s t i m a j o p r o g r a m i , k i p o v e č u j e j o 
k o n k u r e n č n o s t s l o v e n s k e g a g o s p o d a r s t v a , i z v o z n o 
u s m e r j e n i p r o g r a m i , v i s o k o i n o v a t i v n i t e r 
e n e r g e t s k o v a r č n i i n o k o l j u p r i j a z n i p r o g r a m i . 

Če ž e l i t e d o b i t i s r e d s t v a , v a s v a b i m o , d a n a m s v o j 
p r o j e k t p r e d s t a v i t e . T a m o r a b i t i č a s o v n o , 
v r e d n o s t n o i n d o h o d k o v n o o p r e d e l j e n . S k u p a j 
z v a m i g a b o m o o c e n i l i . P o z i t i v n a o c e n a p r o j e k t a i n 
p o s l o v n o s o d e l o v a n j e z n a š o b a n k o s t a p o g o j a z a 
s o f i n a n c i r a n j e p r o j e k t a s s t r a n i b a n k e . M e d 
u p o r a b o b a n č n i h s r e d s t e v b o m o t u d i s p r e m l j a l i 
u r e s n i č e v a n j e p r o j e k t a . Če b o s t e p o s t a l i p o s l o v n i 
p a r t n e r n a š e b a n k e , v a m b o m o n u d i l i n a s l e d n j e 
v r s t e f i n a n č n e g a s o d e l o v a n j a : r a z l i č n a p o s o j i l a , 
i z d a j a n j e g a r a n c i j , v o d e n j e p l a č i l n e g a p r o m e t a 
s t u j i n o , o d k u p t e r j a t e v i n p r i z e l o z a n i m i v i h 
p r o j e k t i h t u d i s o l a s t n i š t v o . 

Z n e s e k p o s o j i l a , r o k u p o r a b e i n o b r e s t n a m e r a s o 
o d v i s n i o d p r i v l a č n o s t i p o s l o v n e g a p r o g r a m a i n 
n j e g o v e p r o f i t a b i l n o s t i oz . s p o s o b n o s t i v r a č a n j a 
i z p o s o j e n i h s r e d s t e v . Z a r a d i v a r n o s t i , k i j o 
z a g o t a v l j a m o , so n a š e n a l o ž b e v e d n o r e a l n o 
z a v a r o v a n e . 

Z a t r a j n e j š e s o d e l o v a n j e z n a m i i n o b o j e s t r a n s k o 
z a d o v o l j s t v o l a h k o v k l j u č i t e v b a n k o s v o j a 
v p o g l e d n a s r e d s t v a , o d p r o d a n e m o r e b i t n e v i š k e 
d e v i z n i h p r i l i v o v i n v e z e t e p r o s t a l i k v i d n a 
s r e d s t v a . M i p a v a m b o m o p o n u d i l i b r e z p l a č n e 
n a s v e t e z a v s a p o d r o č j a p o s l o v a n j a , b r e z p l a č n o 
s v e t o v a n j e p r i i z d e l a v i i n v e s t i c i j s k e g a p r o g r a m a i n 
b r e z p l a č n o s v e t o v a n j e p r i n a k u p u i n p r o d a j i 
v r e d n o s t n i h p a p i r j e v . 

V o d j a e n o t e 
M A R I J A S I T A R 

Turistično olepševalno društvo 
Brdo - Lukov i ca 

V A B I 
vse krajane Lukov ice in vseh sosednj ih 

vasi na O B Č N I Z B O R d ruštva, 
ki bo v soboto, 

2 1 . 11 . 1992 ob 18.00 uri 
v dvorani KS Lukov i ca . 

PR I SRČNO VABLJENI ! 
O d b o r 

S P O Š T O V A N I ! 

S M O PODJETJE, KI IZ V A Š E G A D O T R A J A N E G A ALI 

R A Z B I T E G A A V T O M O B I L A N A R E D I M O N O V E G A . 

PREPRIČAJTE SE IN SE OGLASITE V NAŠI DELAV
NICI V NOŽICAH, GRAŠIČEVA 2 ALI NAS POKLI
ČITE PO TEL. (061) 812-649. 

, P O P R A V I L O IN M O N T A Ž A 
1 ^ - T O P L O T N E T E H N I K E , 

E L E K T R O N A P R A V 
— i IN I N S T A L A C I J 

BORIS LISTAR 
L O K A , N A U L I C A H 63 
61234 M E N G E Š 
T e l . : 061/739-607, p o p o l d n e 

061/154-192, d o p o l d n e 

BORIS LISTAR 
L O K A , N A U L I C A H 63 
61234 M E N G E Š 
T e l . : 061/739-607, p o p o l d n e 

061/154-192, d o p o l d n e 

OD 15. 11. DO 31. DECEMBRA 1992 

V TEKSTILNI TRGOVINI 

B A L I 
V RADOMLJAH, P R E Š E R N O V A 25 A 

PRAZNIČNO 20 % ZNIŽANJE 
poletne in zimske kolekcije (majic, bluz, 

otroškega programa, pletenin, kril, hlač...) 

Ugodno PLAČ ILO na TRI čeke. 
Odprto vsak dan od 8. do 11. in od 15. do 

19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

Prisrčno vabljeni! 

N A K U P O V A L N A K A R T I C A 

A D U T 
Ali ste že zasledili v trgovini lastnika 
nakupovalne kartice, ki je plačeval 
kupljeno blago z nakupovalno kartico 
ADUT? 

Če je še nimate, nas pokličite ali pošljite 
priloženi obrazec. 
Vse vam bomo razložili ter vam omogočili 
uporabo NAKUPOVALNE KARTICE A D U T 
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Ž e l i m prejeti ob r azec z a pridobitev kartice A D U T 

Ime in priimek: 

Nas lov : 

Te le fon : 

Z A Č E L A S E JE P L A K A T N A V O J N A 

Tudi to je 
naša kultura 

Ceste, kolesarske steze in 
pločniki so javne prometne 
površine, magistra lna cesta 
M-10 je v pristojnosti Repu
bliške uprave z a ceste, med 
krajevne ceste so v uprav l ja 
nju Stanovanjsko komuna l 
nega podjetja Domžale, 
javna razsvetl java pa je 
v upravl janju občine D o m 
žale. Zato vsem, ki bi želeli, 
da j im KS Toma Brejca V i r 
da soglasje z a plakatiranje 
na omenjen ih površinah, 
sporočam: Obrn i t e se na 
pravi naslov! 

Načeloma nima krajevna 
skupnost nič proti postavlja
nju panojev na javnih mestih, 
drogovih javne razsvetljave, 
plakatiranju v propagandne 
namene, dokler s tem ni ogro
žena prometna varnost. To 
velja za vse stranke. 

Velja pa tudi, da sem proti 
različnim propagandnim po

segom, ko brez predhodnih 
soglasij privatnih lastnikov 
oz. upravljalcev objektov 
v družbeni lasti neka stranka 
lepi plakate in drug propa
gandni material na stekla 
izložb, tudi na stekla glav
nega vhoda v Delavski dom, 
na stebre avtobusnega posta
jališča, na steno privatnega 
lokala, na zabojnik za steklo. 
Pa tudi plakatnik, ki stoji ob 
Bukovčevi cesti, je neka 
stranka prelepila v celoti, kot 
da je to edina stranka v naši 
domovini . Vse to se je zgodi lo 
v noči med 28. in 29. okto
brom 1992! 

Zato vas moram opozorit i : 
ne lepite brez soglasja lastni
kov oz . upravljalcev objektov 
v družbeni lasti, saj jim pov
zročate stroške in sitnosti. 
Tako kršite Z A K O N O JAV
N E M REDU IN MIRU, kot 
tudi Od lok o javnem redu in 
miru v občini Domžale. 

PAVLE C R O S 

P L E S N I K L U B L I F E 

Oživlja TEN TEN 

CENTER in Domžale 

Plesni k lub, kavarna in d i 
skoteka LIFE je tik pred d o 
končanjem in s tem tudi 
pred uradno otvor i tv i jo . 
Za to se dejavnost k luba i n 
tenz ivno povečuje, čeprav 
trenutno v ob l ik i začasnega 
poslovanja. 

Najpomembnejše poseb
nosti so predvsem v tem, da 
je dovol j prostora za mno 
žico obiskova lcev - ve l iko 
parkirišče in kvalitetna p o 
nudba. 

diskotek* 

Posebnost so tri nad 
stropja različne ponudbe, 
dva plesišča z različnim 
glasbenim programom. N a 
svoj račun tako pridejo d o 
bri plesalci kot tudi l jubitelj i 
diskotek. 

Ze lo pomembna je po 
nudba za pos lovna srečanja, 
zabave in praznovanja . 
Spodnj i prostor namreč 
lahko posluje kot ločena 
enota. Zato že sedaj spreje
mamo vse poslovne in pr i 
vatne rezervaci je. 

Prireditve in poslovanje je 
spremljala že vrsta uglednih 

gostov. V zadn jem času so 
nas obiskal i tudi nekateri 
slovenski ministri in pred

stavniki sklada za razvoj 
obrti in podjetništva S love
nije z ze lo v isok im gostom 
Evropske banke za razvoj 
Brusvveltom. 

In naj navedemo še ne
kaj glasbenega in po-
slovno-političnega do
gajanja v Plesne/, i 
klubu Life pred uradno 
otvoritvijo: 
- sobota 7/11 dru

žabni večer v sodelo
vanju s Slovensko 
zbornico za obrt in 
podjetništvo, 

- 13/11 POP DESIGN 
14/11-DEMOKRATI 
DOMŽALAM s sku
pino U REDU 
20/11-ČUKI 
28/11 PREDSTAVI
TEV LDS-nastopa 
AGROPOP v zabav
nem delu 

Kaj več o pestri po
nudbi kluba LIFE 
v TEN-TENu - dnevno-
nočnega lokala pa ob 
otvoritvi. Rezervacije 
in informacije po tel. 
712-067 

VABLJENI!!! 

Javno vprašanje 

uredništvu »Slamnika« 
V predzadnji številki občinskega glasila »Slamnik« ste obja

vili poročilo Ivana Kepica o II. taboru SKD občine Domžale na 
Limbarski gori, v katerem avtor na kratko tudi poroča o govoru 
Ervina-Antona Schwartzbartla. Na prvi strani pa ste poleg tega 
objavili še članek z naslovom »Iz govora na Limbarski gori«, ki 
ga je napisal Ervin-Anton Schwartzbartl in v katerem piše oz. 
objavlja svoj govor na zgoraj navedenem taboru. 

Objavljanje govorov političnih veljakov je bila ena izmed 
značilnosti »boljševistične preteklosti«. Zanima me, kakšni 
nagibi so vodili uredništvo, da pri urejanju časopisa išče vzore 
v negativnih pojavih preteklosti? Če pa je to sestavni del 
predvolilne kampanje, pa me zanima, ali je urednštvo priprav
ljeno objaviti na prvi strani tudi razmišljanje še kakšnega dru
gega funkcionarja, ali pa je ta privilegij rezerviran samo za 
župana občine Domžale? 

TONE PAČN IK 



S p o r o č i l a /lamnik 2 3 

Odšel si mirno, 
a vedno boš nekje v nas, 
saj je vse življenje bežno 
in vse nekoč pogoltne čas. 

J. jamnik 

V SPOMIN 

Dvajsetega oktobra je minilo leto dni, 
odkar nas je za vedno zapustil naš dragi 

mož, oče in stari oče 

F r a n c B a r l i č 

s Kranjega brda 

Vsem, ki ste ga ohranili v spominu, postojite ob njegovem grobu in 
mu prižigate sveče - iskrena hvala. 

Vsi njegovi 

Tvoje srce zda/ mirno spi, 
spočiti se hoče za vse težke dni. 
Tvoje srce zda/ mirno spi, 
spočiti se hoče za vse težke dni. 

ZAHVALA 
Po dolgi in mučni bolezni je prenehalo biti srce 

dragega očeta, brata, strica in dedka 

C i r i l a V r h o v c a 

- G a b r a 

iz Zor 
Limbarska gora 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem 
za sočustvovanja, darovano cvetje in sveče. Hvala moravskim pevcem, godbi, 
praporščakom ter govornikom za poslovilne besede. Hvala zdravniškemu 
osebju anesteziološkega oddelka Onkološkega inštituta v Ljubljani in dr. Mani 

Rižna-Bregar ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči sin Srečo 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega atka 

I v a n a R o z m a n a 

- K o v a č a 

komandirja V.D.V. čete domžalsko-
kamniškega okolja 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam izrazili ustno in pisno sožalje, sočustvovali z nami, darovali cvetje, 
sveče in ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala g. dr. Frangežu za njegovo 
večletno zdravljenje, g. Zajcu za pogrebni obred, pevcem Zvon iz Mengša, 
Mengeški godbi, g. Trobcu za zaigrano Tišino, g. Zibelniku in g. Steklasa za 
poslovilne besede, g. Pisku st.. Lovski družini Motnik - Špitalič, praporšča
kom, društvu upokojencev, društvu invalidov, borcem Slandrove brigade in 

ZB N O B občine Domžale. Vsem in vsakomur še enkrat iskrena hvala! 

Vsi njegovi 

Bolečina da se skriti, 
tudi solze zatajiti, 
a kako srce boli, 
ker tebe več med nami ni. 

V SPOMIN 

Petega novembra bo minilo žalostno 
leto, odkar nas je prezgodaj zapustil 

naš dragi brat in stric 

F r a n c e R i b i č 
iz Desna 

Hvala vsem, ki se ga spominjate in obiskujete njegov prerani 
grob. 

Vsi njegovi 

Vedno znova, ko jutro se rodi, 
v dan zazrem se s solznimi očmi. 
Srce v bolečini zaječi, je res, 
da tebe več med nami ni. 

V SPOMIN 
Dne 3. novembra mineva žalostno leto, odkar 
si nas po težki bolezni za vedno zapustila, 

ljuba hčerka, sestra, teta, mamica in žena 

J e l k a K i m o v e c 

rojena Gostič, 
farmacevtski tehnik iz Sp. Slivne 

Hvala vsem, ki se je spominjate, postojite ob njenem preranem grobu, ji 
prižigate sveče in prinašate cvetje. 

Moravče, november 1992 
S tiho bolečino v srcu: mama Francka, sestra Bojana in brat Rajko z družino 

Utihnil je Tvoj glas, obstalo je Tvoje srce, 
ostali so le sledovi Tvojih pridnih rok 
in spoznanje, da se ne vrneš več. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega očeta, starega 
očeta, tasta, brata, strica in svaka 

M i h a K e p i c a 

iz Dragomlja 73 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem 
za spremstvo na njegovo zadnje počivališče, za vsakršno pomoč, darovano 
cvetje in prispevke za svete maše ter druge plemenite namene. Posebej se 
zahvaljujemo gasilcem za njihovo prisotnost na pogrebu in ZB Dragomelj-
Pšata, Papirnici Količevo ter kolektivu Belinka za darovane vence. Nazadnje 
pa se prisrčno zahvaljujemo gospodu župniku Lojzetu Cajšku iz Sentjakova ob 
Savi za skrbno opravljeno pogrebno opravilo in govorniku Ivanu Kepicu za 

tehtne poslovilne besede. Priporočamo ga v molitveni spomin. 

Vsi njegovi 

Delo, skrb in trpljenje, 
Tvoje bilo je življenje. 

V SPOMIN 

14. novembra je minilo tri leta, odkar si 
nas zapustila ljuba žena, mami, stara 

mama, prababica in teta 

J u l i j a n a C e r a r , 

roj. Drčar 
iz Zaloga pod sv. Trojico 

Vsem, ki se je spominjate, ji prinašate cvetje in prižigate svečke, se 
iskreno zahvaljujemo. Hvala Ivanki Ogorevc, ki zaliva cvetice. 

Vsi njeni domači 

Zaspala si, mama zlata, 
zaprla trudne si oči, 
naj Bog odpre ti rajska vrata, 
zaželeli smo ti vsi. 

ZAHVALA 
Za vedno nas je v enaindevetdesetem letu za 

pustila naša ljubljena mama in teta 

J u l i j a n a D o l e n c 

roj. Škrbine, 
stanovalka Doma upokojencev 

Domžale 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in znancem ter osebju Doma 
upokojencev Domžale za pomoč, izrečena sožalja, podarjeno cvetje in 
spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala g. župniku za opravljen pogrebni obred. 

Žalujoči: hčerka Helena, vnuk Boris in nečakinje: Minka, Berta, Zinka in Ani 

Utihnil je tvoj glas, 
obstalo je tvoje srce, 
ostali so sledovi pridnih rok 
in kruto spoznanje, 
da te več ni. 

ZAHVALA 

Umrl je naš ljubi mož, očka, brat, stric in 
svak 

M i r o P e r n e 

iz Trzina 

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in pomoč 
v težkih trenutkih. Hvala vsem za spremstvo na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 
Šestega septembra nas je za vedno zapustil na 

dragi ati 

V a l e n t i n P i r n a t 

po domače Šimenkov Tine iz Stoba 

Ob nenadomestljivi izgubi našega dragega očeta se zahvaljujemo vsem, ki ste 
nam oh težkih urah stali ob strani in z nami delili bolečino preranega slovesa. 
Še posebej se zahvaljujemo gospe v. med. sestri Olgi Pavlin in njenemu možu, 
sosedom janežičevim, sosedi Ivanki in Mi lk i , prijateljema Rudiju in Miru, 
kolektivu AS Domžale, OŠ Venclja Perka Domžale in Košarkaškemu klubu 
Domžale za izražena sožalja, darovano cvetje in pomoč. Iskrena hvala 
pevcem iz Stoba in domžalski godbi, g. kaplanu za pogrebni obred ter vsem, ki 

ste našega atija v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. 

Njegova žena in otroci in vsi, ki smo te imeli radi in bomo v mislih vedno 
s teboj. 

ZAHVALA 

Ob mnogo prerani, boleči in nena
domestljivi izgubi našega dragega 

moža, skrbnega očka in dedka 

P a v l e t a T i č a 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose
dom, njegovim sodelavcem. Posebna zahvala sindikatu Mer-
cator Grmada, sodelavcem iz Trzina in Domžal ter vsem 
drugim, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, darovali 

cvetje in izrekli sožalje. 

Žalujoča žena Anica, hčerki Sonja in Teja z družino 

MI , M 

Z A H V A L A 

O b tragični izgubi našega očeta 

F r a n c a K o r o š c a 

iz Preserij, Kamniška 19 

se iskreno zahval jujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izražena sožal ja, podarjeno 
cvetje, sveče in denar namesto venca »za p o m o č 
ot rokom«. Hva la vsem, ki ste ga v tako vel ikem števi lu 

pospremil i na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Vsako jutro, ko se dan zbudi, 
solze nam zalijejo oči, 
ker te v našem domu več ni. 

Ljubil si dom, ljubil si življenje, 
rad si pel in bil vesel, 
a v našem domu je zdaj praznina, 
v srcu našem bolečina, 
ker te več od nikoder ni. 

Zaman je bil pogum in tvoje hudo trpljenje, 
bolezen je bila močnejša 
kot tvoja ljubezen do nas in do življenja. 

ZAHVALA 
V dvainšestdesetem letu nas je po dolgi bolezni 
zapustil naš ljubljeni in nepozabni mož, ati, 

stari ata, sin, tast, brat, stric in boter 

A n t o n G a b e r š e k 

iz Radomelj 
/p. d. Antonovčev iz Češenika pri Dobu/ 

V globoki žalosti se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
posebno Capudrovim, prijateljem in znancem za pomoč, izrečeno sožalje, 
podarjeno cvetje, sveče in darove za maše ter spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Hvala tudi vsem dobrim prijateljem iz Aclelaide in Perth Avstralije za izrečena 

sožalja in cvetje. 
Iskrena hvala Radomeljskemu moškemu zboru za zapete pesmi, trobentaču za 

odigrano Tišino in g. župniku )arcu za opravljen poslovilni obred. 
Hvala dr. Goršku za vso skrb in trud, dr. Trilerjevi in zdravstvenemu osebju na 

Golniku. 
Še enkrat iskrena hvala vsem, ki sega boste spominjali, in vsakomur posebej za 

vse, kar ste storili za našega dragega moža in očeta. 

Žalujoči: žena Francka, hčerka Silva, zet Igor ter vnukinji Vanja in Nitali, 
mama, brata in sestri z družinami ter vsi, ki smo ga imeli resnično radi 

V SPOMIN 

Mini lo je peto leto, odkar si odšla, 
naša draga mami 

T o n č k a Š l i b a r , 

in eno leto, odkar si odšel dobri oče 

J a n e z Š l i b a r 

Valentova iz Stoba 

Bog naj bo še vnaprej z vama. 

Njihovi najdražji 



J E S E N S K O N E U R J E 

Najhuje 
je bilo 

v Črnem 
grabnu 
Dve leti je minilo od kata

strofalnih poplav, ko so naj
večjo škodo v občini Domžale 
v zahodnem ravninskem delu 
naredile izlite vode Kamniške 
Bistrice in podtalnica, ki je vdi
rala v kleti, v vzhodnem hribo
vitem delu pa hudourniki, ki so 
uničevali makadamske ceste 
Moravske doline in Črnega 
grabna ter manjši plazovi. 

Letos se vodna ujma ni tako 
razmahnila, saj je zlasti 29. okto-

V Zg. Lokah so pohiteli z utrjevanjem brega, ki ga je izpodjedla Radomlja V Trnjavi je Radomlja razkopala cesto, asfaltno prevleko pa kot rjuhe razprostrla po 
bližnjem travniku (Foto: Lipovšek) 

bra popoldne prizadela predvsem 
Črni graben. Oktobrske padavine 
so napojile zeml jo, zato je voda, 
ki se je tega dne še izdatneje ce 
di la iz oblakov, drvela naravnost 
v struge vodotokov in mimo njih. 
Škoda v občini po prvih poročilih 
ni tolikšna kot pred dvema le
toma, vendar je precejšnja. 

Ljudsko izročilo ve povedati, 
da so reke v občini že od nekdaj 
poplavl jale: Bistrica ponavadi le 
jeseni; Rača, Radomlja in Pšata 

pa tudi poz im i , spomladi in po 
leti. Jesenski vzork so bile izdatne 
dolgotrajnejše padavine, zimske 
nagle odjuge z ledom na rekah, 
ki je preprečil odtekanje, spomla
danski in poletni pa nevihte. 
Izlivi voda iz korit so prebivalcem 
vedno zbujal i strah, kljub temu 
pa so Trzinci poznal i tudi njihov 
dobrodejni učinek: kadar Pšata 
njihovih travnikov ni poplavi la, 
so že vnaprej tožili, da ne bo 
sena, ker voda ni pognoji la. 

Možnosti za letošnje poplave 
so se zaradi nadpovprečno ob i l 
nih oktobrskih padavin napove
dovale že prej. S padavinami je 
bil pesežen tudi rekordno deže
ven oktober iz davnega leta 
1852: tedaj je v Ljubljani meseca 
oktobra padlo 435 litrov padavin 
na kvadratni meter, letos pa 505 
litrov, (to pa je več kot tretjina 
padavin, ki v Ljubljanski kotlini 
padejo v vsem letu!); dolgoletno 
povprečje količine padavin v ok-

G l a s o v a n j e z a z b i r a n j e s r e d 
s tev » z a š o l o « v M e n g š u 

»Na mladih svet stoji!« 
pogosto slišimo. Še zlasti ta
krat, ko razmišljamo o pri
hodnosti naroda, o ljudeh, 
ki bodo kmalu prevzeli naše 
položaje in vajeti v svoje 
roke, ter vodili naš, sloven
ski narod. 

Vendar se ob tem postav
lja vprašanje: A l i dovol j sto
r imo za to? Dovo l j nud imo 
svoj im ot rokom, da bi se 
izobraževali in si nabiral i 
znanje? Le z znan jem smo 
uspešni pri svojem de lu ! 
N a m je vseeno, v kakšnem 
okol ju in pogoj ih se šolajo? 

V Mengšu nam ni vseeno! 
Že nekaj časa se pogovar
jamo, kako bi z najmanj 
sredstvi prišli do novih učil
nic, obnove kuhinje, pove
čave t e lovadn i ce . . . Ugo 
tavl jamo (to kažejo stati
stični podatki), da je otrok 
vedno več (Hvala Bogu! 
- kajti za Sloveni jo kot ce 
loto to ne velja). 

V letošnjem šolskem letu 
obiskuje pouk 712 otrok, ki 
so razporejeni v 28 odde l 
kov, še pred dvema letoma 
je b i lo le 25 odde lkov . 
Učenci razrednega pouka so 
v celot i v turnusu (isti pro
stor si delita dva oddelka) . 
Problem je tudi pri učilnicah 

za predmetni pouk, saj se 
pouk v njih ne more izvajati 
po predmetih (v večini pr i 
merov). G l ede na sedanje 
stanje bi potreboval i 10 no
vih učilnic. Ve l ike težave so 
tudi s te lovadnico . Šola po 
kriva le dobro po lov i co ur 
po predmetniku že sedaj, če 
bi prešli v eno izmeno , bi 
lahko pokr i l i le tretjino ur. 

Ravnatelj i mengeške os
novne šole in Krajevne 
skupnosti Mengeš ugotav
l jamo; 

- mengeški šolarji so 
med redkimi v občini in re
pub l i k i , ki obiskujejo pouk 
v izmenah 

- v občini Domžale 
imajo naši učenci najmanjšo 
de lovno površino pov 
prečno na učenca 

- v občini in republ ik i so 
med tistmi, ki najbolj obču
tijo prostorsko stisko, tudi 
zaradi izredno skromnih po 
gojev za športno dejavnost 

- mengeški šolarji se ne 
morejo izobraževati v učil
n icah , urejenih po strokov
nih načelih za posamezen 
učni predmet. 

Pouk v mengeški osnovni 
šoli poteka v izmenah, kar 
ze lo slabo vp l iva tudi na 
vključitev teh šolarjev v dru-

N e k a s t rokovna v lada 
Nevolilcem vse /e obljubila, 
vmes glasno, veliko govorila, 
malo, vse premalo pa storila 
in probleme - slednikom pustila. 

S lovensk im pol it ičnim s t rankam 
Če obljuba res drži?! ostaja, 
marsikdo bo volil - vse do kraja. 

FRANCE CERAR 

žinsko življenje. O t roc i , ki 
so premalo s starši, ne odra 
stejo v čustveno uravnove
šene in samozavestne l judi . 
Na mlad ih pa svet stoji, smo 
rekl i . Poskrbimo za lepši ju 
tri naših otrok, omogočimo 
j im spodobno šolanje, saj 
bodo oni poskrbel i za na
predek našega slovenskega 
naroda, za našo državo, za 
katero smo se toliko bori l i in 
ves čas govor i l i , da de lamo 
za svoje otroke! Poskrbimo 
zanje še sedaj in j im zgra
d i m o učilnice, poprav imo 
kuhinjo in te lovadnico . 
Lepo je biti z otroki , ki so 

srečni v šoli! 
Izglasovani samoprispe

vek bi pokaza l našo samo
zavest, našo pripravljenost 
storiti nekaj, pa ne le nekaj, 
ve l iko za naše mengeške 
otroke! O b n izk ih plačah se 
pozna vsak odstotek, vendar 
če gre le ta za boljšo šolo, z a 
kvalitetnejše pogoje pri uče
nju, verjetno ne bo nihče 
ok leva l . Prispevajmo sami, 
pa nam bo pomagala tudi 
občina! 

Krajevna skupnost Mengeš 
Odbor za pripravo samopri

spevka 

Telefonske hišne centrale 

SELECOM 
• eno ali dve liniji - do 8 priključkov 
• 2/6 - telefonsko krmilni varnostni sistem 
PRODA JA IN M O N T I R A POOBLAŠČENI PREDSTAVNIK 
ISKRA TERMINALI 
Marjan Jeretina, Sp. Jarše 38, 61230 Domžale 
Tel.-fax (061) 723-444 

SERV I S 
OLJNIH GORILCEV 

Ugodna cena gorilnikov 
in drugega pripadajočega 
materiala 

RAJ K O A V G U Š T I N 

KOŽELJEVO NABREŽJE 2 
61234 M E N G E Š TEL.: (061) 739-426 

PEDIKURA 
VODNA MASAŽA STOPAL in 

REFLEKS O T ERA PIJ A 

713 165 
Aleksandra Antoni , Taborska 25, Domžale 

tobru je 138 litrov. 
Tako obi lna moča je Radomljo 

na več mestih pognala iz struge. 
Poplavi la je travnike, ceste, polja 
ter več hiš. V mnogih zgradbah je 
za l i lo kleti. O d Podmil ja do Lu
kovice je reka odnesla več mo
stov in posamezne dele cest, ne
katere pa je izpodjedla in ogro
z i l a . Dodatno težavo so predstav
ljali manjši p lazov i , ki so se spro

žili, ponekod pa je voda iz stran
skih dol in , pobočij in ko lovozov 
nanesla velike količine drobnej-
šega kamenja, peska in zemlje. 
Zaradi poplavljenosti in naneše-
nega materiala na njej, je bila več 
ur zaprta cesta Trojane-Luko-
vica. Škoda še ni ocenjena. 
O njej bomo poročali v eni pr i 
hodnjih številk Slamnika. 

Tekst in foto: IGOR LIPOVŠEK 

N A P R E D E K 
D O M Ž A L E 

B l a g o v n i c a V e l e 
Imamo vse, kar v tem času iščete: 

Veliko izbiro najlepših uvoženih 
igrač 

Bogato ponudbo domače in 
uvožene konfekcije, pletenin, 
čevljev, posode in drugega 
zanimivega blaga. 

Neposredno ob blagovnici imamo 
veliko parkirišče. 

Lepo je založena naša mini 
blagovnica ZARJA v Mengšu: 
modna oblačila, igrače, posoda. 

Odprli smo novo trgovino z živili 
po akcijskih cenah, v Mengšu, 
Blejčeva 9. 

Vse Napredkove trgovine so 
bogato založene s praznično in 
novoletno ponudbo. 

Pridite, čakajo vas prijazni 
prodajalci in nizke cene! 

V Napredku vedno kaj novega! 

/lamnik 

D o m ž a l e 

Slamnik je glasilo občine Domžale in je nadaljevalec 
tradicij časopisa Domžale«, ki je izhajal v letih 1925 (5 
številk), 1929 (2 številki), 1934 (1 številka), 1935 (1 šte
vilka). Domžalec je izšel še v letu 1958 (1 številka), nato pa 
je 5. 11. 1962 pričel izhajati Občinski poročevalec in je 
redno izhajal vse do 21. marca 1991, ko se je preimenoval 
v Slamnik. 

Glasi lo izhaja mesečno, vsa gospodinjstva v občini ga dobivajo 
brezplačno. 

Glasi lo ureja uredniški odbor v sestavi: 
Stane STRAŽAR, glavni in odgovorni urednik • Jurij BERLOT, 

Slovenska ljudska stranka • Franc CERAR, neodvisni • Martin 
GROŠELJ, Liberalno demokratska stranka • Janez HRIBAR, Sloven
ska ljudska stranka • Igor LIPOVŠEK, SDP - Socialdemokratska 
prenova • Ada LOVŠE, Socialistična stranka. • Cveta ORAŽEM-
ZALOKAR, Socialdemokratska prenova • Bogdan OSOL IN , Sloven
ski krščanski demokrati • Mi lan P IRMAN, Liberalno demokratska 
stranka • Janez STIBRIČ, Slovenska demokratična zveza - Narodna 

demokratska stranka • Matjaž V O V K , Slovenska demokratična 
zveza - Narodna demokratska stranka. • Glavni in odgovorni 
urednik Stane STRAŽAR, tel. 711-832. • Tehnični urednik Janez 
DEMŠAR. • Glasi lo izhaja v nakladi 16.000 izvodov in ga tiska 
Tiskarna Ljudske pravice Ljubljana. 

Rokopise (osmrtnice, zahvale, oglase, razpise in objave) oddajte 
v tajništvo predsedstva Skupščine občine Domžale, Ljubljanska ul . 
69/I. Rokopisov in fotografij uredništvo ne vrača. 

Glasi lo je na podlagi sklepa Izvršnega sveta Republike Slovenije 
oproščeno plačila temeljnega davka od prometa proizvodov. 


